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JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének 2008. március 6-án, 9.00 
órai kezdettel a Városháza dísztermében megtartott üléséről.   
 
Jelen vannak: Káli Sándor, Balogh Zoltán, Bartha György, Bazin Géza, Dr.  
Bistei Attila DR. Univ., Cseh László, Csordás Mihály, Doszpoly Orsolya, Fábián 
István, Fedor Vilmos, Fodor Zoltán, Garamvölgyi Attila, Dr. Hardonyi András, 
Dr. Hártó György, Hegedüs Andrea, Horváth Ottóné, Illyés Miklós, Juga György,  
Kobold Tamás, Kocsis Levente, Kovács Józsefné, Lenártek András, Dr. Mokrai 
Mihály, Molnár Péter, Nyírő Pál, Nyulászy Istvánné, Orosz Lajos, Riba Istvánné, 
Sebestyén László, Dr. Simon Gábor, Szabó Tamás, Szebeni Péter, Szilágyi 
Gizella, Dr. Szinay Attila, Szűcs Erika, Szűcs Tamás, T. Asztalos Ildikó, Tavaszi 
Zsolt, Dr. Tompa Sándor, Dr. Varga László, Dr. Varga Zoltán, Zámbó Tiborné, 
Dr. Zsiga Marcell Lóránt. 
  
Az ülésről távol maradt: Dr. Kovács László, Dr. Kriza Ákos. 
 
Káli Sándor polgármester: Köszönti a Közgyűlésén megjelent vendégeket, az 
elektronikus és az írott sajtó képviselőit, a testület tagjait.  
Külön köszönti a tanácskozási joggal jelenlévő kisebbségi önkormányzatok 
elnökeit.  
Bejelenti, hogy a testület 45 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 32 fő, 
így a Közgyűlés határozatképes, amit megnyit.  
A Közgyűlés mielőtt megkezdené munkáját, szeretettel köszönti az ülésen 
megjelent Dr. Sárvári Károlyt, aki 1955-től 39 éven keresztül dolgozott a 
közigazgatásban, 5 éven keresztül volt a III. kerületi Tanács pénzügyi 
osztályvezetője. 1971-től a város illetményhivatalát vezette. Sárvári úr mindig is 
fogékony volt az újdonságokra, az új eljárások, módszerek bevezetésében 
kezdeményező szerepet töltött be. 1981-től 13 éven keresztül a városi tanács, 
későbbiekben az önkormányzat pénzügyi osztályát vezette. 1986-tól a Miskolci 
Egyetemen tanított. Kapcsolatteremtő és kapcsolattartó képessége kiváló. 
Szívből köszönti 75. születésnapján Sárvári Károly urat és részére átnyújtja a 
város címerével ellátott plakettet.  
 
Dr. Sárvári Károly: Minden embernek jól esik a megemlékezés. Megköszöni 
Polgármester úr kedves szavait. 75 esztendő történései után kijelentheti 
szerencsés ember, hiszen átélte a 2. világháborút, 1956-ot és a rendszerváltást 
is. A munka világában az informatikai forradalom eseményeit figyelemmel 
kísérhette. Az általa vezetett osztály dolgozói nagy tudásukkal és emberi 
odaadással végezték munkájukat, ezért szerencsésnek érzi magát.  
A mindenkori vezetők és testületek megértéssel fordultak a pénzügyi 
kérdésekhez, a költségvetésekhez, zárszámadásokhoz.   
Még egyszer megköszöni, hogy megemlékeztek a 75. születésnapjáról.  



Balogh Zoltán: A Közgyűlés legidősebb képviselőjeként és személyes 
barátként köszönti Sárvári Károlyt, jó egészséget kívánva neki.  
 
Polgármester: Először a sürgősségi előterjesztések napirendre tűzéséről kéri a 
Közgyűlést, hogy döntsön. A következő sürgősségi előterjesztések kerültek 
benyújtásra: 
  
1. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Borsod - Abaúj - Zemplén Megyei 

Kórház Egyetemi Oktató Kórház és a 
Miskolci Egészségügyi Központ Egyetemi 
Oktató Kórház között feladatátadási 
szerződések előzetes jóváhagyása 
tárgyában  

 
Előterjesztő:  Szűcs Erika alpolgármester asszony 
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 33 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 12 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 
 

2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a „”Tiszta Miskolcért” – illegális 
hulladéklerakók megszüntetése” című 
pályázat benyújtására”  

 
Előterjesztő:  Orosz Lajos alpolgármester   
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 31 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 14 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 
 

3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Kárpátok Eurorégió 
Interregionális Szövetségből és a Kárpátok 
Eurorégióért Regionális Fejlesztési 
Közhasznú egyesületből történő kilépésre 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester   
 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztés napirendre 
történő felvételéről. 
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A Közgyűlés 34 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 11 fő) a sürgősségi 
előterjesztést az ülés 
napirendjére felvette. 
 

4. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Mezőkövesdi-mezőkeresztesi volt 
katonai repülőtér hasznosítására 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester   
 
Polgármester: Felkéri Dr. Tompa Sándort, a Városfejlesztési, Üzemeltetési és 
Turisztikai Bizottság elnökét ismertesse a sürgősségi előterjesztés indokait. 
 
Dr. Tompa Sándor: Az elmúlt hetekben a mezőkövesdi és a mezőkeresztesi 
önkormányzatok által kiírt hasznosítási pályázat a kiegészítések megkérése 
után olyan állapotba került, hogy a pályázatokról dönteni lehet. Tegnap mindkét 
önkormányzat meghozta a maga döntését a pályázat eredményességéről és 
megnevezte a pályázat nyertesét. Miskolc város döntése is szükséges a végső 
eredményhez.  
 
Polgármester: Miután Mezőkövesd és Mezőkeresztes polgármesterét is 
meghívták az ülésre, javasolja a napirendet 3 óra magasságában tárgyalni.  
Kéri a Közgyűlést, szavazzon az előterjesztésnek a zárt ülés napirendjére 
történő felvételéről. 

A Közgyűlés 35 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 10 fő) a sürgősségi 
előterjesztést a zárt ülés 
napirendjére felvette. 

 
Polgármester: A sürgősségi előterjesztések után a meghívó szerinti napirendi 
javaslat elfogadásáról történő szavazás következik.  
A Jogi és Ügyrendi Bizottság ügyrendi javaslattal élt a meghívó szerinti 3. 
napirendre vonatkozóan: indítványozzák, hogy a testnevelési és 
sportfeladatokról szóló rendelet felülvizsgálatára ill. új rendelet megalkotására 
vonatkozó előterjesztés kerüljön le napirendről. 
Kérdezi elnök urat, kívánja-e szóban is indokolni az ügyrendi javaslatot. 
 
Dr. Mokrai Mihály: Tájékoztatja a testületet, az előterjesztő időközben a 
hiányosságokat pótolta.  

--- 
Polgármester: Kéri a Közgyűlést, szavazzon az ügyrendi javaslatról.  
 

A Közgyűlés 13 igen, 20 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 12 fő) az ügyrendi 
javaslatot elutasította. 
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Polgármester: Kérdése, van-e hozzászólás, észrevétel a napirendi javaslattal 
kapcsolatban. 

--- 
Polgármester: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirendi javaslatot, 
figyelembe véve a napirendre felvett sürgősségi előterjesztéseket. 

 
A Közgyűlés 34 igen, 0 nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 11 fő) az ülés 
napirendjét a meghívóban 
foglaltak szerint állapította meg, 
figyelembe véve a napirendre 
tűzött sürgősségi előterjesz-
téseket és az elfogadott 
ügyrendi javaslatot is. 
 

Polgármester: A közelmúltban bekövetkezett halálesetről kéri, hogy 
emlékezzenek meg. 
80 éves korában elhunyt Iglói Gyula. Az ország másik felében, 
Tornanémediben született és 1949-től Miskolcon élt. Itt lett városépítési, 
városgazdálkodási szakmérnök, 1959-től 1972-ig a városháza osztályvezető 
főmérnöke volt. Vágya, hogy megismerje településünk múltját, a levéltári 
anyagot szakszerűen használó, könnyen publikáló történésszé tette. 1973-tól 
1984-ig a Borsod megyei Állami Építőipari Vállalatnál dolgozott városrendezési-
tervezőként. 1987-től súlyos betegségét követően is talpra állt, újra megtanult 
írni. Háromszáznál több írása jelent meg a miskolci napilapokban és két önálló 
könyve is maradandó része a várostörténet-írásnak. Kezdettől fogva részt vett a 
Miskolci Városszépítő Egyesület munkájában, az ő javaslata alapján 
emlékezünk 1992-től az un. Koleratemetőben nyugvó első világháborús 
katonákra. Tagja, majd 1993-1998. között elnöke volt a Mozgássérültek és 
Barátaik Miskolc Város Egyesületének. Munkáját Miskolc Város Közgyűlés a 
„Szemere Bertalan közéleti díj”-jal ismerte el. 
Kéri, egy perces néma felállással adózzanak az elhunyt emlékének. 
 

--- megemlékezés után --- 
 
Polgármester: Tájékoztatja a testületet, Miskolc élhet elővásárlási jogával az 
erőművet illetően. Az országgyűlési és önkormányzati képviselőknek ezúton 
mond köszönetet, hogy a cél érdekében példás összefogást tanúsítottak.  Az 
erőmű jelentősen befolyásolja majd a város energiagazdálkodását.  
A város köszönőlevelet kapott a Tizeshonvéd utcában megvalósult 
panelprogramért.  
A Nőnap alkalmából sok szeretettel köszönti Miskolc város összes hölgyét.  
A napirend előtti hozzászólásra jelentkezett képviselőtársainak adja meg a szót.  
 
Dr. Szinay Attila: A siker ellenére értetlenül állnak a fűtőművel kapcsolatban az 
előtt, hogy előfordulhatott az, hogy az állam sakkban tarthatta az 
önkormányzatot hónapokon át. Az, hogy végül mi vezetett a sikerhez, az 
eredmény szempontjából mindegy, a lényeg, hogy a Fűtőmű Kft. Miskolcé lesz.  
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Nem önmagában a fűtőmű megszerzése a cél, hanem összekapcsolva ezt a 
hőszolgáltatással a távhő szolgáltatást igénybe vevők körülményeinek a 
javítása.   
Elhangzott, hogy nagy ügyekben a Közgyűlés pártjai össze tudnak fogni. Nem 
igaz tehát a korábban elhangzott kijelentés, miszerint ami a kormányzatnak 
rossz, az a Fidesznek jó. A fűtőmű konkrét ügyéből látszik, ez az állítás nem 
helytálló.  
Kiemelkedő ügy a vasárnapi népszavazás is. A vélemény nagyon fontos. A 
legnagyobb ellenzéki párt vezetője szombaton a Miskolci Egyetemen fórumot 
tartott. A Miskolci Televíziónak azonban nem volt hír, hogy Orbán Viktor 
Miskolcon járt.  
Kedden a TESZ civil szervezet meghívására alpolgármester asszony és Nagy 
Kálmán eleget téve a meghívók kérésének megjelentek – szerinte méltatlan 
körülmények között – egy belvárosi lakásban és 30 ember előtt a 
népszavazásról kifejtették véleményüket. A Fideszes országgyűlési képviselők 
a parlamenti képviselőtársaikat egy 300 fős fórumra invitálták. Itt Polgármester 
úr nem jelent meg és nem fejtette ki véleményét. A népszavazásnak miskolci 
vonatkozása is van, hiszen egyetemi városról van szó, így a tandíjkérdés 
kardinális. Az egészségügy területén a vizitdíj bevezetése óta javulás nem 
történt.  
 
Polgármester: Örült volna, ha hozzászólásában képviselő úr az erőművel 
kapcsolatos hangvételt folytatta volna a többi téma boncolgatásakor is. Az 
ünnepeket közösen szokták megünnepelni, bízik abban, március 15-én is ez 
fog történni. Miskolc pontosan tudja mik a politikai szándékok és tudja azt, mi a 
népszavazás célja. A témában tartott lakossági fórumok viharosan zajlottak, de 
az emberek azt elfogadták, hogy az egészségügy reformja előtt sem volt rózsás 
a helyzet.  Az világos, hogy az egészségügyet át kell alakítani. Ezt a lépést 
eddig egyetlen kormány sem lépte meg.  Az egészségügyi adatok tekintetében 
is a lista végén kullog Magyarország.  
Ma az a legfontosabb, hogy a költségvetést elfogadják. Valóban kapott egy 
ultimátumszerű meghívást, amire azt tudja mondani, szerdán a legfontosabb 
az, hogy a Közgyűlést előkészítsék. Válaszul felajánlotta a pénteki lakossági 
fórumot, amin az ellenzék nem képviseltette magát.  
A város lakosságának a véleménye a fontos, hiszen az ellenzékét ismeri. 
 
Dr. Varga László: A tavalyi évig valóban tudott ez a város együtt ünnepelni 
évtizedeken át.  A felsőoktatásban 2006-ról 2007-re az Oktatási Minisztérium 
március 3-i hivatalos közleményének pontos adatai szerint majdnem 
megháromszorozódott a hátrányos helyzetűek száma. Ez tényszerű adat.  Az új 
rendszer kinyitja a kapukat, a hátrányos helyzetűeknek például többletpontokat 
ad. A közvetlenül az érettségi után jelentkezők száma 2001-ről 2007-re 53,2%-
ról 57% feletti számra nőtt. A tandíj összegéből egy fillér sem kerülne a központi 
költségvetésbe, az intézménynél maradna az egész.  
A tandíj ellen az ellenzék populista hecckampányt folytat, aminek az lesz az 
eredménye vasárnap „igen” esetén, hogy fejlesztési- és szociális ösztöndíjra 
fordítandó összegeket vonnak el az egyetemektől.  
Arra kér mindenkit, gondolkodjanak felelősen és szavazzanak nemmel 
vasárnap.  
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Kobold Tamás: Ma valóban a legfontosabb feladatuk a költségvetés 
elfogadása. Át kell tekinteni, hogy az elmúlt 6 év költségvetési politikája és a 
mögötte lévő várospolitika mennyire segítette elő a város gazdasági, társadalmi 
fejlődését és az itt élő emberek gyarapodását. 9000 fővel csökkent Miskolcon 
az elmúlt 5 évben az állandó lakosság. A város megtartó képessége csökken. A 
népesség összetétele is kedvezőtlen irányba változik. A társadalom 
elöregedése rohamos, az eltartottak száma nő. A munkanélküliség februárban 
meghaladta a 10.000 főt. 2002-ben a munkanélküliek 12,4 %-a volt 2 éven túl 
munkanélküli, 2007 végén ez a szám 25%. A miskolci székhelyű vállalkozások 
üzleti beruházási teljesítményét nézve, az elmúlt 5 évben térvesztés állapítható 
meg. A nem miskolci székhelyű cégek egyre nagyobb teret nyernek a miskolci 
piacon. A versenyszektorban folyamatos elbocsátások vannak. 2002-ről 2006-
ra a vállalkozások száma alig észrevehetően, 1%-kal nőtt. 2002-ről 2006-ra 
24%-kal nőtt az elkövetett bűncselekmények száma.  
A jelenlegi városvezetést cselevésre ösztönzi, mert egyelőre úgy tűnik a 
vágyaik vágyak maradtak. A tényadatokat javasolja megismerni.  
 
Polgármester: Megköszöni Kobold Tamásnak, hogy elemző munkájával segíti 
a Közgyűlés tevékenységét.  
 
Szűcs Tamás: A Fidesz frakciónak is nagyon fontos a költségvetés, de 
ugyanakkor az itt élő emberek egészsége is.  
A márciusi és októberi együttünnepléssel kapcsolatos érzékenységet 
maximálisan megérti. Nem egyformán szocializálódtak. Elmondja, a Kádár 
rendszerben egy márciusi ünnepségen például eltalálták gumibottal. Az 
érzékenység tehát más tőről fakad, nem biztos egyformán tudják az 
eseményeket megítélni. Amíg olyan kormány van hatalmon, amely az 1956-os 
esemény kapcsán 2006-ban nem legitimen, nem szakszerűen járt el azokkal az 
emberekkel, akikre rendőröket zúdítottak. Ezek eszükbe jutnak, és ezért nem 
tudnak mindennel azonosulni. 
2007. december 13-án elfogadta a Közgyűlés azt a szándéknyilatkozatot, amely 
a TISZK-ek létrehozásáról szólt. A határozati javaslat 6. pontja arról szólt, hogy 
a Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a fenti szakképző intézményekkel, 
az oktatási hivatallal, a szülői szervezetekkel, a kisebbségi önkormányzattal és 
a szakmai érdekvédelmi szervezetekkel való egyeztetés megszervezésére és 
lebonyolítására.  
Rendkívüli Közgyűlés összehívását kezdeményezték, hogy legyen idő 
tájékoztatni a munkavállalókat. Január végén Molnár Péterrel együtt a Hivatallal 
megállapodtak a 3 központi intézményben egy fórum tartásáról, de ez elmaradt, 
mert átértékelték az ötletet közben. Főosztályvezető úr azt javasolta – amit 
jónak tartott –, hívják össze a Közalkalmazotti Tanács elnökét, szakszervezetek 
képviselőit tájékoztatás céljából. Ez egyelőre elmaradt, de bízik benne, jövő 
héten megvalósulhat. 
A városvezetés az alábbiakra hivatkozik. A pályázatot nem biztos, hogy 
elfogadják, ezért maradnak el a tájékoztatások.  
A politika felelőssége az elmaradt egyeztetések.  
 
Polgármester: Március 15-e az az ünnep, amelyet az elmúlt százvalahány 
esztendőben mindig igyekezett valaki a napi politikával összekeverni. Kéri, ezen 
emelkedjenek felül, az ünnepi beszéd megtartására ezért kérte fel Prof. Dr. 
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Patkó Gyula rektor urat. 1973. március 15-én Fedor Vilmos alpolgármester urat 
gitározásért bevitték a rendőrségre, vagyis neki is lehetne ellenérzése az 
ünneppel kapcsolatban.  Március 15-ét úgy kell szemlélni a politikát félretéve, 
hogy ma mi az üzenete ennek az ünnepnek. Megadja a szót Dr. Kormos Vilmos 
főosztályvezető úrnak. 
 
Dr. Kormos Vilmos: A TISZK-kel kapcsolatban elmondja, 3 évvel ezelőtt 
nyertek meg egy pályázatot, melynek alapja a magas színvonalú tanműhely 
kialakítása volt. Az Andrássy Szakközépiskolában több mint 500 millió Ft 
értékben, korszerű eszközpark kialakításával ezt meg is valósították. Egy évvel 
később két újabb pályázatot nyertek, melynek lényege olyan fejlesztési terv 
készítése volt, mely az elkövetkezendő években megvalósul. A Kandó 
Szakközépiskolában a technopoliszt és a központi lánykollégium tanszállóvá 
alakítását emeli ki. A törvényi feltételek időközben megváltoztak, a terveket így 
nem tudták megvalósítani. Szeptember 1-jén azzal szembesültek, hogy a 
TISZK inkább szakképzési fejlesztési filozófia, mint konkrét tanműhelyek 
megvalósítása. Olyan megoldást kerestek, ami a szakképzést fejleszti, de az 
iskolák szuverenitását a legkevésbé befolyásolja. Az iskolák együttműködését 
ösztönzését támogatják. A pályázat készítése során Szűcs Tamással és 
kollegájával, négy alkalommal is beszéltek. Az egyeztetésre akkor van 
kötelezettségük, ha nyertes a pályázat és a törvény előírja a kötelező 
megtartását.  A kétfordulós pályázat első fordulójáról sem tudják még, nyertek-
e. Amíg ezt nem tudják, addig nincs értelme az egyeztetéseknek. A második 
fordulóhoz alapító okirat módosítására is szükség lesz.    
 
Barkó Tamás (Lengyel Kisebbségi Önkormányzat): A Közgyűlés 8. 
napirendje kapcsán a lengyel kisebbség helyzetéről szól. A kisebbségi 
képviselő nem kap tiszteletdíjat, tanácskozási joga van a Közgyűlésen, 
szavazni nem szavazhat, a zárt ülésen nem vehet részt. 150 főre becsülhető 
Miskolcon a lengyelség száma. A kisebbségi önkormányzat feladata a kultúra 
és hagyomány őrzése, ápolása. A központi költségvetési támogatásukat idén 
85.000 Ft-ra csökkentették éves szinten. A pályázati lehetőségek sajnos egyre 
korlátozottabbak. Minden támogatásra nyitottak, mert egyre nehezebb a 
helyzetük. 
A 2006. novemberi Közgyűlésen közlekedési lámpa kihelyezését kérte a Martin-
kertvárosban, a Kisfaludy utcában. Sajnos azóta sem történt intézkedés ez 
ügyben.   
 
Polgármester: A Költségvetés tárgyalásakor valószínű mindkét téma felmerül 
majd.  
Ügyrendi javaslata, az 1. és a 2. napirendet tárgyalja együtt a testület. 
 

A Közgyűlés 23 igen, 4 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 18 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta. 
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1. napirend tárgya: Javaslat a 2007. évi költségvetés IV. n. évi 
előirányzatainak módosítására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
2. napirend tárgya:  Javaslat az Önkormányzat 2008. évi költségvetésének 

megállapítására, a költségvetési rendelet 
megalkotására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Polgármester: 1. napirend:  
Az előterjesztés jogszabályi hátterét az államháztartás működési rendjéről szóló 
többször módosított 217/1998. (XII. 30.) sz. kormányrendelet szabályozza. 
Ebben került megfogalmazásra, hogy az önkormányzatoknak költségvetésük 
vonatkozásában az évközi változásokat negyedévenként, de legkésőbb 
december 31-i fordulónappal, a beszámoló készítését megelőzően át kell 
vezetniük költségvetési rendeletükön. Ahhoz, hogy e törvényben foglalt 
kötelezettségüknek eleget tudjanak tenni, az előirányzatokat már a 
zárszámadást megelőző közgyűlésen módosítani kell. 
Az önkormányzat 2007. évi költségvetését a Közgyűlés legutóbb a decemberi 
ülésén módosította. Jelen előterjesztés az azóta bekövetkezett változásokat, 
döntően központi költségvetésből származó forrásjuttatásokat, valamint a saját 
bevétellel fedezett módosításokat és egyéb döntések hatásait tartalmazza.  
Az előterjesztés a 2007. évi eredeti és záró előirányzatokat mutatja be 
feladatonként. Évközben az előirányzatok többször módosultak. Az első 
módosítás a 2006. évi pénzmaradvány költségvetésre történő ráépítése volt. 
Ezt követően a költségvetés korrekciója két ízben történt meg az I. féléves, 
illetve a III. negyedéves korrekció keretében. Mindemellett sor került a 
költségvetési rendelet 10., illetve 12.§-ában biztosított jogkörben polgármesteri 
hatáskörben végrehajtott úgynevezett belső, illetve technikai jellegű 
módosításokra is. 
A költségvetés eredeti és záró előirányzata között több mint 21 milliárd Ft-os 
növekedés számszerűsíthető, mely a teljesség igénye nélkül a következőket 
tükrözi: 
 Sok feladatot érintett és jelentős nagyságrendet tett ki a már jelzett 2006. 

évi pénzmaradvány költségvetésre történő ráépítése. Ez 6,7 milliárd Ft 
növekedést jelentett. A feladatokat tételesen a 2006. évi zárszámadás 
tartalmazta. 

 Az intézmények is jelentős összeggel, 4,4 milliárd Ft-tal növelték 
költségvetésüket az év folyamán saját hatáskörben bevétellel fedezetten a 
különböző pályázatok, átvett pénzeszközök, stb. révén. 

 Az önkormányzat a központi költségvetésből 2007-ben is számottevő 
pótelőirányzatban részesült év közben – döntően feladathoz, célhoz 
kötötten – különböző jogcímeken. Ezek az úgynevezett bevétellel fedezett 
előirányzat módosítások (pl. orvosi ügyelet ellátásához, iskolatejhez, 
különböző elnyert pályázatokhoz juttatott összegek). 

 5 milliárd Ft-tal növelte a költségvetés bevételi, kiadási főösszegét a 2007. 
decemberében kibocsátott kötvény költségvetésre történő ráépítése. 
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 Emellett jelentős nagyságrendet tettek ki az év folyamán az úgynevezett 
„technikai” jellegű előirányzat módosítások is. Ez azt jelenti, hogy az 
eredetileg a Polgármesteri Hivatalban tervezett előirányzatok egy része az 
év folyamán átkerül a tényleges felhasználás helyére, az intézményekhez. 
Így értelemszerűen a hivatalnál csökkennek, míg ezzel egyidejűleg az 
intézményeknél nőnek az előirányzatok. Ilyenek például a teljesség igénye 
nélkül: a tanulók tankönyvtámogatása, pedagógus szakkönyv, 13. havi 
bérelőleg, stb. 

Az előirányzatok tételes felhasználásáról a következő közgyűlésen a 
zárszámadás kereteiben adnak számot. 
Az előterjesztéshez előterjesztői módosító indítványt nyújtott be. 
2. napirend:  
Az önkormányzat költségvetési lehetőségeinek kialakulásában továbbra is 
meghatározó szerepet játszik a központi támogatás nagyságrendje, hiszen 
forrásaik döntő hányada a központi költségvetésből származik. 
A forrásszabályozás főbb elvei 2008. évre sem változtak. A személyi 
jövedelemadóból változatlanul 40% illeti meg az önkormányzatokat, melyből az 
alanyi jogú rész 8%, míg a fennmaradó 32% egyéb módon kerül 
visszaosztásra. Változás az előző évekhez képest, hogy a normatívan 
visszaosztott rész az SZJA-nál önálló soron nem kerül kimutatásra, hanem 
beépülve az állami támogatások közé, annak részeként jelenik meg.  
Az állami támogatások és hozzájárulások alapvetően az előző éveknek 
megfelelő elvek szerint illetik meg az önkormányzatot. Itt az oktatásban 2007 
szeptemberétől bevezetett teljesítménymutatón alapuló csoportfinanszírozást 
ez évtől a teljes tanévre kiterjesztették. 
Változatlanul 100%-os a részesedése az önkormányzatoknak a 
gépjárműadóból. 
A munkaadókat terhelő TB járulék mértéke továbbra is 29%, belső összetétele 
azonban megváltozott. Változatlanul fizetni kell a tételes egészségügyi járulékot 
is, melynek mértéke 1.950 Ft/fő/hó. 
Mindezen feltételrendszert, valamint a költségvetési koncepcióban 
megfogalmazottakat figyelembe véve készítették el a 2008. évi költségvetési 
javaslatot. Az előterjesztés összeállításánál elsődlegesnek tekintették a 
törvényben előírt, valamint a Közgyűlés által vállalt kötelezettségeik teljesítését. 
A koncepció jóváhagyását követően több tételt illetően lényeges változás 
történt. A koncepcióban szereplő összeghez képest jelentős nagyságrenddel, 
közel 1 milliárd Ft-tal nőtt az önkormányzatot megillető állami támogatás, illetve 
SZJA együttes összege. Ez döntően az SZJA-nál a megyei jogú városokat 
megillető fajlagos összeg emelkedésének köszönhető. A másik jelentős 
változás, hogy a költségvetési javaslatban már beépítésre került a 
közalkalmazottakat, illetve köztisztviselőket megillető átlagosan 5%-os 
bérfejlesztés. A bérfejlesztés a közalkalmazottakat a bértáblának megfelelően 
differenciáltan illeti meg, attól függően, hogy az adójóváírás hogyan érinti az 
egyes munkavállalókat. Bevételi oldalon a bérfejlesztés döntő hányadát a 
központi költségvetés biztosítani fogja, ennek nagyságrendje azonban csak a 
bérfejlesztéssel összefüggő központi felmérést követően pontosul. 
Bevételeik tervezett nagyságrendje hitelek nélkül 45,9 milliárd Ft, mely közel 1,8 
milliárd Ft-tal magasabb az előző évitől. Ez több tényező együttes hatását 
tükrözi. Jelentős növekedést terveznek a helyi adóbevételeknél, az illetékeknél, 
az OEP-től átvett pénzeszközöknél. A már jelzett bérpolitikai intézkedések 
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fedezete is számottevő növekményt eredményez. A központi költségvetési 
kapcsolatokból származó működési célú forrásaiknál – SZJA-nál, állami 
támogatásoknál – 400 millió Ft-os csökkenés számszerűsíthető 2007-hez 
képest, mely lényegesen mérsékeltebb az előző évekhez képest. 
A kiadások tervezett nagyságrendje 50,6 milliárd Ft, mely 2,6 milliárd Ft-tal 
haladja meg az előző évit. A feladatok finanszírozása ez évben hitel 
igénybevételével biztosítható, a működési feladatokat illetően 200 millió Ft, míg 
a fejlesztési feladatok vonatkozásában 4,4 milliárd Ft hiány mutatkozik. A 
tervezett működési hitel 200 millió Ft-os nagyságrendje lényegesen 
alacsonyabb az előző évitől. A fejlesztési hiányból 1,4 milliárd Ft az 
energiaracionalizálási pályázatokhoz kapcsolódó kedvezményes kamatozású 
Panel Plusz hitel. A fennmaradó 3 milliárd Ft-ra újabb kötvény kibocsátását 
javasolják. 
A kiadási főösszegből 85,2% működési feladatok fedezetéül szolgál, 
beruházási, felújítási feladatok megvalósítására 11,8% javasolt. 
Adósságszolgálati kötelezettségeink teljesítésére 2,8%, míg tartalékok 
képzésére 0,5% szolgál. 
A költségvetésben fedezetet biztosítottak a már jelzett átlagosan 5%-os 
bérfejlesztésre, a soros előlépésekre, a minimálbérváltozásra. Az intézményi 
gazdálkodási körben a dologi kiadásokon belül 10-15%-os növekedést 
számszerűsítettünk az energiatételeknél. 2008. évben 233 millió Ft-os 
nagyságrendet építettünk be a lejárt szállítói állomány egy részének fedezetére. 
Az egyes ágazatokhoz tartozó intézményi költségvetések összeállításánál 
mindemellett figyelembe vették a 2007. évben végrehajtott, illetve 2008. évre 
tervezett feladatváltozások hatását. Itt különösen két funkció érdemel kiemelést. 
A szociális ágazatnál a kiadások vonatkozásában jelentős torzító hatással bír 
az Őszi Napsugár Otthon már jelzett kistérségi társulásba való kiválása. Ez a 
kiadási szintet közel 900 millió Ft-tal csökkenti. Az oktatási területen pedig a 
keretszámoknál megjelennek az előző évben végrehajtott 
intézményracionalizálási intézkedések hatásai.  
Felhalmozási kiadásokra összességében közel 6 milliárd Ft felhasználása 
tervezett. Ebből döntően a leszerződött feladatok, a Közgyűlés által 2007. 
évben a 2008. évi költségvetés terhére vállalt kötelezettségek, valamint a már 
elnyert, illetve folyamatban lévő pályázatok 2008. évi fedezetszükséglete 
biztosítható. Új indítású feladatok költségvetésbe történő beépítésére csak 
néhány esetben kerülhetett sor. 
Néhány jelentősebb feladat: 
 2008. évben tovább folytatódnak a 2006. évi energiaracionalizálási 

pályázatok. 
 Címzett támogatás felhasználásával folytatódik a Semmelweis Kórház 

Szülészeti és Nőgyógyászati Osztály rekonstrukciója, valamint az Avasi 
Gimnázium épületbővítése és rekonstrukciója. 

 Megkezdődik a Miskolci Egyetem területén a jelentős ÖTM támogatással 
megvalósuló versenyuszoda építése. 

 2008. évben is jelentős összeggel javasolják támogatni a lakossági önerős 
közműépítéseket. 

 Ez évben is tovább kívánják folytatni a 2005. évben elkezdett 
útrekonstrukciós programot, csatlakozva a pályázati lehetőséghez. 
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A beterjesztett költségvetési javaslat 2008-ban is biztosítja az önkormányzati 
feladatellátás és az intézményhálózat működtetését.  
A napirendhez előterjesztői módosító indítványt nyújtott be.  
Kéri az előterjesztés megtárgyalását, majd azt követően a rendelet 
megalkotását és a határozati javaslatok jóváhagyását. 
 
A napirendhez tartozó előterjesztéseket valamennyi bizottság véleményezte. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Javaslat a 2007. évi költségvetés IV. n. évi előirányzatainak módosítására: 
Bizottsági vélemények: 
 
 Gazdasági Bizottság 5 igen, 0 nem és 3 tartózkodó szavazattal 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság 3 igen, 2 nem és 0 tartózkodó szavazattal támogatta 

az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 6 igen, 3 nem 

és 1 tartózkodó szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását  
 Oktatási és Kulturális Bizottság 5 igen, 3 nem és 0 tartózkodó 

szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását.  
 Egészségügyi Bizottság 5 igen, 1 nem és 0 tartózkodó szavazattal 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság 3 nem szavazat mellett 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Javaslat az Önkormányzat 2008. évi költségvetésének megállapítására, a 
költségvetési rendelet megalkotására: 
Bizottsági vélemények: 
 
 Gazdasági Bizottság 5 igen, 0 nem és 3 tartózkodó szavazattal 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság 3 igen, 2 nem és 0 tartózkodó szavazattal támogatta 

az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 6 igen, 4 nem 

és 0 tartózkodó szavazattal támogatta a költségvetési rendelet 
elfogadását, a tömegközlekedésről szóló határozati javaslatot 6 igen, 1 
nem és 3 tartózkodó szavazattal, a fejlesztési hitelre, kötvénykibocsátásra 
vonatkozó határozati javaslatot 6 igen, 0 nem és 4 tartózkodó szavazattal 
támogatta.  

 Oktatási és Kulturális Bizottság 5 igen, 3 nem és 0 tartózkodó 
szavazattal támogatta a költségvetési rendelet elfogadását, a 
tömegközlekedésről szóló határozati javaslatot 5 igen, 1 nem és 2 
tartózkodó szavazattal, a fejlesztési hitelre, kötvénykibocsátásra 
vonatkozó határozati javaslatot 5 igen, 0 nem és 3 tartózkodó szavazattal 
támogatta.  
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 Egészségügyi Bizottság 5 igen, 2 nem és 0 tartózkodó szavazattal 
támogatta a költségvetési rendelet elfogadását, a tömegközlekedésről 
szóló határozati javaslatot 5 igen, 2 nem és 0 tartózkodó szavazattal, a 
fejlesztési hitelre, kötvénykibocsátásra vonatkozó határozati javaslatot 5 
igen, 2 nem és 0 tartózkodó szavazattal támogatta.  
Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság 3 nem szavazat mellett 
támogatta az előterjesztés elfogadását. 
Szilágyi Gizella: Szóbeli kiegészítésében elmondja, a szociális területen 
a kistérségi feladatokat is ellátó intézményekre nehéz év vár 2008-ban. 
Polgármester úrnak, mint a Miskolci Kistérségi Társulás elnökének és mint 
polgármesternek címzi mondandóját. Az ügyben lépni kell. A problémát az 
okozza, hogy vannak intézmények a városban, amelyek kistérségi 
feladatokat látnak el. A költségvetés tervezésekor a Pénzügyi Főosztály 
gondolt arra, hogy a kiegészítő normatívából ehhez a feladathoz az 
intézmény megkapja a megfelelő költségvetését, de ez a költségvetés a 
kiegészítő normatíva területén második éve nem változik, ugyanakkor a 
feladatok bővülnek. Kiemeli, hogy a Miskolci Családsegítő Központ - két 
településsel - gyermekjóléti ellátása bővült, de a visszaosztás a kiegészítő 
normatívával ugyanaz, mint 2007-ben volt, amit már akkor is kifogásoltak.  
Amikor a társulásba beléptek, a szakbizottság jelezte, hogy esetenként a 
saját feladataik ellátásának színvonala csökkenhet.  
Kéri Polgármester urat, üljenek le és tárgyalják végig a kialakult helyzetet. 
Annak örül és jónak tartja, hogy Miskolc a kistérségi társulás keretében 
gyakorlatilag a szociális ellátás területén egy egységes szakmai 
színvonalat tud biztosítani és ezáltal segíteni tudja a kistelepülési 
önkormányzatokat, de ez a saját intézményeik helyzetét nem nehezítheti 
és nem válhat a saját ellátottaik kárára.  
A Közgyűlés jóvoltából került a Kistérségi Szociális Bizottságba, ahol 
megpróbált észérvekkel és számokkal Miskolcért küzdeni. Mivel minden 
település szavazata egyet ér, a szavazásban alulmaradt. Ettől függetlenül 
tárgyalásokat javasol kezdeményezni e témában a kistérséggel.  
Nem tudja azt az érvet elfogadni, miszerint oktatási területen visszakapják 
ezt a dolgot. Az intézményvezetők részéről is elhangzott egyébként, hogy 
nehézségek várhatóak.  
A Holding vezetéséhez fordul a közüzemi Díjhátralékosokért Alapítvány 
kapcsán.  Annak idején azzal a céllal hozták létre ezt az alapítványt, hogy 
a nehéz helyzetben lévő embereken segítsenek, akik egyébként a 
szociális ellátó rendszerbe nem férnek bele jövedelmi viszonyaik alapján. 
Információja van arról, hogy mivel az alapítvány költségvetésében nem 
történik döntés a bent lévő cégek részéről, hogy milyen összeggel és 
hogyan szálljanak be, az alapítvány nem tud dönteni, csak gyűjti 3 
hónapja a kérelmeket. Kéri a Holdingot, hozza meg a hiányzó döntést.  
A dologi automatizmusok évről évre előkerülnek, de nincs elkeseredve, 
mert jól tudja, hogy a szociális területen működő intézményeik mindig 
fegyelmezetten betartották a költségvetés számait és év végére a számok 
mindig magasabbak mint a költségvetési év elején. 

 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság módosítójával együtt 
támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság 4 igen, 4 nem és 0 tartózkodó szavazattal 
nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
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Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Szebeni Péter: Az MSZP frakció álláspontját ismerteti. A korrekció célja a 
valóság követése a költségvetési számokban is. Tényadatokról van szó. 
A költségvetés kezdő lépése a koncepció, amelyet a 2007. december 13-i 
Közgyűlésen el is fogadtak. A célok közül kiemeli az intézmények bevételeinek 
növelési lehetőségeit. Az infrastruktúra adta lehetőségeket minél jobban ki kell 
használni. A kiadási oldalon a racionális megoldások keresése a cél, a 
megtakarítások megvalósítása. Az intézmények saját lábra állását támogatják.  
A Polgármesteri Hivatal esetében is keresni kell a kiadások csökkentésének 
lehetőségeit.  
Az önkormányzat és a Holding kapcsolatában is keresni kell azokat a 
lehetőségeket, amelyek által a Holding által működtetett vállalatrendszer 
bevételei és eredményei az önkormányzat fejlesztési forrásait gyarapítanák.  
A központi költségvetés elfogadása megelőzi az önkormányzatit. A kistérségi és 
regionális együttműködéseket preferálja a központi szint. A költségvetési 
főösszegek eszerint módosulnak. A kistérségben működő intézmények 
nagyobb támogatást kapnak. 2008. szeptembertől teljesítménymutató alapján 
történik a finanszírozás a kollégiumi, az alapfokú művészetoktatási, a napközi 
és iskolaotthonos ellátás esetén is.  
A szociális ellátás terén a rászorultság elvét erősíti a kormány. 
A saját bevételeknél 2 milliárdos növekedést terveznek. A működés 
egyensúlyának helyreállítására fordítható ez a többlet. A helyi adóknál 
figyelhető meg a legnagyobb növekedés.  
Kiadási oldalon fontos tétel a működési rész, 85,2%-a az összes kiadásnak, 
ami nagyon magas arány.  
A költségvetésben azokat a fejlesztéseket tudják szerepeltetni, amelyekre már 
szerződés van, elnyert forrásokkal. A későbbi pályázatok a korrekcióban 
szerepelnek majd. 
A céltartalék: 180 millió Ft. 
Évente a város a saját bevételeiből 10 milliárdot költ a szociális, kulturális és 
oktatási intézményei fenntartására. Minden egyes forint a fejlesztésre 
fordítandó pénzt csökkenti.  
A beruházásoknál a tervezési keret a későbbi pályázati lehetőségeket szolgálja.  
A panelprogrammal kapcsolatban elmondja 1,5 milliárdos önkormányzati erőt 
kell biztosítaniuk a 2006-os pályázatokkal kapcsolatban. A panelprogram iránti 
igény egyre jobban nő.  
A hitelről az utóbbi időben, a sajtóban igen érdekes dolgok jelentek meg. Ezzel 
kapcsolatban elmondja 4,6 milliárd Ft külső forrás bevonása tervezett, melyből 
200 millió Ft a működési hitel, ami örömteli. 1,4 milliárd Ft a panel programhoz 
kapcsolódó kedvező konstrukciójú hitel, a beruházásokhoz pedig 
kötvénykibocsátást javasolnak. A kötvénykibocsátás kedvezőbb feltételekkel 
bír, mint a hitel.  
A sajtóban az jelent meg, hogy már 2007 végén 25 milliárd volt a hitelállomány, 
ami nem igaz, az idei év végi hitelállomány lesz 24 milliárd Ft.  
Az adósságok átütemezéséről tudni kell, hogy a hitel hosszú távú elosztásáról 
van szó. Az éves költségvetést így kisebb mértékben terhelik. 
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Az ellenzék által beadott módosítókról elmondja, benyújthattak volna 
strukturális átalakító javaslatokat is, ha valóban katasztrofálisnak tartják a 
költségvetési tervezet. Ehelyett a választókerületi feladatokra javasoltak 
fedezeteket. 
Az MSZP frakció az előterjesztés elfogadását támogatja.  
 
Lenártek András: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. 2002. óta fejti ki az 
ellenzék a költségvetéssel kapcsolatos aggályait. Minden évben egyre nőtt a 
jelzők száma, amelyek negatívan mutatják be a költségvetést. Ezek közül 
kiemeli a nagy és rossz összetételű hiányt, az intézményi működési 
bizonytalanságot, a tragikusan nagy és kezelhetetlen adósságállományt. 
Először 2007-ről szól. Az előző évi várható hiány 9 milliárd Ft, ami önmagában 
is sokkoló. Az adósságon belül jelentős, 1 milliárdos a működési hitel. Ekkora 
mértékű hiány mellett is rekord nagyságú vagyonértékesítés várható. 3,7 
milliárd Ft a főösszeg ebben a blokkban. Új tételként a gázközmű vagyon 
értékesítése is szerepel.  
Az önkormányzati belső adósságállomány jelentkezik az intézményeknél, a 
Holdingnál egyaránt. Az összevont kórházaknál az 1,3 milliárd Ft-os 
adósságállomány stagnál. A MIK-nél lévő, évek óta görgetett 300 millió szintén 
ilyen típusú veszteség. Az MVK Zrt-t 700 millióval támogatják, annak ellenére, 
hogy a cég jelentős áremeléseket hajtott végre.  
A beruházás elvileg több, de az 1. sz. mellékletből kiderül, 1 milliárddal nő a 
beruházás állománya, de párhuzamosan 800 millióval nő a veszteség 
állománya is. 
A hiány, amelyet 4,6 milliárdban irányozták elő, csak úgy tartható, hogy a 
beszedett helyi adók összege 1,5 milliárddal több terv szerint, mint tavaly a 
hasonló időszakban.  
Az adósságállomány kapcsán elmondja a 18,7 milliárd Ft szerepel a 
költségvetési számokban. Ehhez jön a Holding 3,5 milliárd Ft-os felvétele, 
illetve kötvénykibocsátása és az egyéb belső adósságállományok.  Végül 25 
milliárd jön ki az előző év végére.  
A hiányt a városvezetés a szépüléssel, épüléssel indokolja, példának hozva a 
Hősök terét, Szinva teraszt. Ezek EU-s pályázatok voltak, tehát erre nem 
mehetett a pénz. Hogyan történhetett meg az, hogy 2002-ben 3 milliárd volt az 
adósságállomány, ami mára 25 milliárd lett?  
Szerinte a gazdasági növekedés lehetne az egyetlen fejlődési irány. A beígért 
munkahelyeket a miskolci lakosság is számon kéri, nem csak ő személy szerint.  
Nem akarta elsőre elhinni, amikor hallotta, hogy a város az adósságállományát 
átütemezte. Polgármester úr még egy hónappal ezelőtt is azt nyilatkozta, nem 
egy nagy dolog, mindenkinek van adóssága, a kérdés vissza tudják-e fizetni. 
Jelen helyzetben ott tartanak, nem tudnak fizetni. A 2005 előtt felvett 6 
milliárdos értékállományú hiteleket átütemezte a város. Idén 300 millió Ft-ot 
jelent ez, jövőre 1 milliárdos „csökkenést jelent”. Valamikor ezt vissza kell 
fizetni, a törlesztés 2014 és 2017-re van áttéve, amikor is majdnem 3 milliárdot 
kell kifizetni. Ha most 1,5-et sem tudnak kifizetni, mi a biztosíték arra, hogy 10 
év múlva ki tudják fizetni? Ezt felelőtlen gazdálkodásnak tarja, aminek ára van. 
Amíg a hitel törlesztő részlete áll, a kamat ketyeg, ami 1,2 milliárdos többletet 
jelent a városnak.  
Nem lát pozitív folyamatot a város életében a 2008-as évben sem.  
A Fidesz frakció most nemmel, vasárnap igennel szavaz. 
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Garamvölgyi Attila: A KDNP frakció álláspontját ismerteti. A séma  a 
következő: a városvezetés összeállítja a költségvetést, az ellenzék elmondja 
miért nem jó, majd a városvezetés elmondja, de jó, végül gépiesen 
megszavazzák ugyanúgy, ahogy azt teszik az országos politikában is. 
Vannak olyan tételek, amelyek évről évre szerepelnek, de nem valósultak meg. 
A költségvetés az ellátó rendszer zavartalan működésével, az önkormányzat 
vagyonának gyarapodásával, vállalkozások letelepítésével, a foglalkoztatás 
bővítésével, a lakosság életminőségének javításával számít. Kérdés, történnek-
e lépések a gyakorlatban e célok megvalósítására. Az anyag szerint az előző 
évi tervszámokkal összevetve a kiadási előirányzat növekedési ütemétől 
elmarad a bevételek növekedési üteme. Magyarul ez azt jelenti nő a hiány. A 
hiány mérséklése újszerű megoldást nem talált az anyagban. Racionalizálásról 
szó van, ami létszámcsökkentést jelent, vagyis nő a munkanélküliség. Az 
adóterhek növelése szintén szerepel.  
Valamit tenni kell a csőd megelőzésére. A központi megszorító intézkedések 
milliárdokat vontak el az önkormányzattól. A kormány nem állt melléjük, számos 
magyar város elhúz Miskolc mellett. Hiába vannak felújított üzletek, 
minimálbérből nem tudnak az emberek költekezni. Az adósságokat a 
gyermekeik, unokáik is megöröklik.  
A hitelekkel kapcsolatban felmerül, tudja-e a város fizetni gond nélkül. Ha tudja, 
nem kell átütemezni és tologatni. Sajnos kiderül a könyvvizsgálói jelentésből is, 
hogy a város nem tudja fizetni.  
A 1,5-2 milliárd Ft adósságszolgálati állomány sok. A továbbiakban idéz a 
könyvvizsgálói jelentésből. A miskolciak azt látják, vannak fejlesztések, 
építkezések, mélygarázsok, de nem lesznek új munkahelyek, nem jönnek a 
vállalkozások, hiányoznak a termelő cégek, romlik a szociális ellátás, menekül a 
fiatalság. A költségvetés optimizmusra semmiképpen nem ad okot.  
A KDNP a polgárok jobb megélhetését támogató javaslatokért tudna lelkesedni, 
de ez a költségvetés nem ezt a célt szolgálja, ezért a frakció nem támogatja az 
elfogadását.  
 
Kobold Tamás: Az elmúlt évek költségvetéseiből kiindulva mára elmondható, 
hogy a kormányzat jelentős forráskivonást eszközölt. Részben ennek a 
következménye, hogy csökken az ellátandó feladatok és szolgáltatások 
mennyisége és minősége, az inflációt meghaladó mértékben nőnek a 
közszolgálati díjak, ésszerűtlen intézkedések sokaságát szabadítják rá az 
intézményrendszerre. A város adóssága nő, a működés ellehetetlenedik. A 
kormányzaton túl a jelenlegi városvezetés is felelős.  
2006-2008 között 4,5 milliárd Ft-ot vont ki a városnak jutatott normatív 
támogatásokból és a személyi jövedelemadóból a kormányzat, vagyis 2008-ban 
20%-kal kevesebbhez jut folyó áron ezen a jogcímen. A városvezetés 2003-
2008 között 20,5 milliárd Ft értékben kötelezte el magát fejlesztési célú 
hitelfelvétel és kötvénykibocsátás mellett. A kamatok 10,4 milliárd Ft-ot tesznek 
ki. Tetemes működési hitelfelvételre is sor került. 2003. óta 33 milliárd Ft 
adósságot csinált a városvezetés. Semmit nem tettek azért, hogy ez 
megváltozzon, ez a szomorú. Ha így megy tovább, az adósságspirál borzalmas 
helyzetet idézhet elő. 
A fejlesztési céllal kibocsátott kötvények kamatait működésfinanszírozásra 
fordítják.  
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Az intézményekben 9333 fő dolgozik, a létszám évről évre csökken. A létszám 
faragását nevezik racionalizálásnak. 5,9%-os infláció mellett 3%-os reálkereset 
csökkenéssel lehet átlagosan számolni. A legrosszabb helyzetbe a Miskolci 
Egészségügyi Központ került. 9%-kal csökken az előző évihez képest a havi 
átlag kereset. Nem szeretné, ha a betegellátás még rosszabbá válna. A legjobb 
helyzetben a Miskolci Sportközpont van, a 18%-os keresetnövekedéssel. 2004. 
május 1-je óta már nem az a kérdés honnan szerezzenek pénzt, hiszen lehet 
folyamatosan pályázni. A kérdés a saját forrás megteremtésének képessége. 
Kérdése, képesek-e jövedelemteremtő fejlesztéseket, befektetéseket 
eszközölni, forrásteremtő gazdálkodást megvalósítani.  Szerinte 6 éve képtelen 
a városvezetés erre. Nem látja, mi alapján csökkenhetne a hitel nagysága, a 
cégek is az eladósodás felé sodródnak.  
A létszámleépítés nem az egyedüli megoldás. A közös gondolkodásban 
szívesen részt venne.  
 
Szabó Tamás: Az SZDSZ frakció álláspontját ismerteti. 5. ciklusát tölti 
képviselőként a Közgyűlésben, így ellenzéki és városvetetői oldalról egyaránt 
volt alkalma hozzászólni. Kobold Tamás úr is elmondhatja ezt, sőt ő még 
polgármester is volt. Érdekes, mennyire megváltozik az ember szemléletmódja 
attól függően, melyik oldalon áll.  
Kobold Tamás és Garamvölgyi Attila képviselők helyzetértékelésével nagyrészt 
egyetért. Egyetért azzal, hogy nő az eladósodás, nőnek az ebből fakadó terhek. 
Kobold Tamás hozzátette, hogy a szolgáltatások minőségét és mennyiségét 
növelni kell. A kérdés, hogyan. Az elmúlt 20 évben azon volt, hogy ha ebben 
egyetértenek, itt az idő az összefogásra. A városvezető koalíció a jelenleg 
működő rendszer fenntartásáért komoly erőfeszítéseket tesz. Élhető és működő 
városért küzdenek, de be kell látni nem lehet úgy, hogy minden szempontnak 
eleget tegyenek. Amikor Szűcs Tamás még óvodás volt akkor is előfordultak 
atrocitások a tanárok és diákok között a Földes Ferenc gimnáziumban, ahol 
most tanít és ezek az emberek, ennek a tanulságát levonva a rendszerváltás 
hajnalán megpróbáltak valamit tenni. Oda jutottak, ezekkel az emberekkel 
szégyell együtt ünnepelni képviselő úr. A szocializmus pénzügyileg nem volt 
fenntartható, azért bukott meg. Jelenleg a központi költségvetés azért nem ad 
több pénzt, mert ez a kassza is üres. A meglévő és súlyos problémáikat kellene 
közösen megoldani inkább.   
 
Szűcs Tamás: Sajnálja, hogy egy nem ideillő dologra reagált az előzőekben 
Szabó Tamás. Nem tudja meddig tart az óvodáskor, 1981-ben róla már írtak és 
követte a rendőrség. Nem a Kádár rendszerben volt óvodás. Tényleg nem érti, 
ha ott volt akkor Szabó Tamás, akkor most hogyan ülhet itt. Elegánsabb lett 
volna ezt a folyosón megvitatniuk.  
 
Polgármester: Fedor Vilmos urat már 1973-ban lekapcsolta a rendőrség.  
 
Kobold Tamás: Szabó Tamás azt mondta, hogy az üléspont meghatározza az 
álláspontot. Lehet, van, akinél ez így van, nála nem. Nem véletlen, nem 
halmoztak fel ennyi adósságot. Óvatosan és megfontoltan haladtak, lehet 
látványos dolgok feláldozódtak eközben. 1999-2002 között több fejlesztést 
hajtottak végre, mint 2002-2006 között. A munkahelyteremtést folytatni kellene.  
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Az ellenzék közül többen is felajánlották segítségüket, mégsem kereste fel őket 
senki. A városnak szakemberek bevonására is szüksége van.  
 
Juga György: Rendszerváltó politikusként nagyon nehéz megállnia, hogy ne 
fejtse ki részletesen véleményét az itt elhangzott gyalázatos mondatokkal, 
gondolatokkal kapcsolatban. A miskolciak számára van ennél fontosabb ügy 
most, ez pedig a költségvetés.  
Polgármester úr meglepte azzal a mondatával, miszerint még tegnap este is a 
költségvetést gyúrták, ezért nem volt alkalma a vitán részt venni. Azért tartja ezt 
furcsának, mert ma nem kaptak előterjesztői módosítót, de ha mégis van valami 
generális javaslat, azt az ellenzék is szeretné megismerni.  
A költségvetés elemzésekor abból kell kiindulni, hogy egy elképesztő lejtőn 
száguldó ország pillanatnyilag Magyarország, ezt leképezve pedig Miskolc.  
Azt várták volna, hogy az elképesztő helyzetből a városvezetés kiutat, az 
adósságspirálból kitörést mutat és a remélt fejlesztések forrásait is megjelöli.   
Szebeni Péter képviselő úr azt mondta, hogy ne keressék azokat a számokat a 
költségvetésben, amelyeket számon kérnek, mert a Holdingban valósul ez meg. 
A cégek eredményéből fognak majd fejleszteni szerinte. A Holding 3 éves 
üzletis stratégiáját a közelmúltban fogadta el, de abban igazi jövedelemtermelő 
fejlesztésekről nem sok szó esik. Díjemelés, racionalizálás, adósságbehajtási 
terv viszont van. A kiemelt beruházásokat azonban nem látják. A stratégia 
küldetés részében magas színvonalú szolgáltatásokat neveznek meg célként.  
Az elmúlt 5-6 év elvesztegetésre került. Példaként a Cora mögötti területet 
említi. Az iparterület infrastruktúra fejlesztésében egy kapavágás sem történt. 
Ezzel párhuzamosan a városvezetetés azt hangoztatja, hogy egy szörnyű 
örökség kapcsán nincs a városnak befektetésre alkalmas területe. Közben 
felismerték, ez a terület gödörnek, vagy salakmotor pályának alkalmas csupán 
és elindultak a repülőtéri ipari park irányába, ami helyes, csak sajnos közben 
eltelt 5 év.  
Források nincsenek ugyan, de a város igyekszik megfelelni azoknak a jogos 
elvárásoknak, amelyek 2008-ban minden magyar településsel szemben 
fennállnak.  
A város egyensúlyi helyzete bomlik, csak jövedelmet nem termelő vállalkozások 
telepednek meg, amelyek jóléti kiadásként emésztik a város büdzséjét.  
Az adósságcsapdával kapcsolatban már több vita zajlott le. Szebeni Péter azt 
mondta szó nincs az adósság átütemezéséről. A szabatosság kedvéért idézi a 
szakmai meghatározást: „futamidőn belüli törlesztési ütemváltoztatás”. A 
hiteleket átütemezték, ez tény. A 6 milliárd Ft-ot a jelenlegi városvezetés vette 
fel és 3-4 éve még úgy gondolta képes törleszteni a meghatározott ütemben. A 
számok beszédesek. 2014-ben, amikor lejár a moratórium 2 milliárd 100 millió 
Ft-ról lesz szó. Nagyon világos moratóriumról van szó, ami az elkövetkező 6 
évre szól. 
A Fidesz frakció nem látja a kiutat ebből a helyzetből. Kéri a városvezetést, 
dolgozzon ki válságtervet a problémák kezelésére. 
 
Sebestyén László: A 17. választókerület képviselőjeként 7000-7500 lakost 
képvisel. A választókerület fejlesztése a Költségvetésből nem derül ki. A 
Beruházási Osztály kérésére 2007. október 9-én beadta a fejlesztési javaslatait. 
A feladatokat ismerteti: út- és aszfaltozási munkák: 45 millió Ft, ivóvíz és 
szennyvíz bővítés: 15 millió Ft, fekvőrendőr telepítése: 1 millió Ft, a játszóterek 
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rendbetétele, felújítása 15 millió Ft, oktatási intézmény felújítása:15 millió Ft, 
virágosítás: 1,5 millió Ft, szalonnasütők telepítése: 3 millió Ft, ellopott KRESZ 
táblák pótlása: 1 millió Ft, zúzalékolás: 3 millió Ft. A tételek mindösszesen: 
101,5 millió Ft-os javaslat volt. A költségvetésben a választókerületre egy tétel 
szerepel 15 millió Ft értékben, ez az elmúlt éviben is benne volt, csak nem 
készült el. Az Árok utca buszfordulójáról és a Sellő utca rendbetételéről van 
szó.  
Ezt követően Orosz Lajostól kapott egy e-mailt, amelyben különböző munkák 
beküldését kérte alpolgármester úr.  Azt válaszolta erre, jó volna tudnia, hogy 
az általa 2008-ra vázolt javasoltból mit és mennyit fogadtak el. Ezután egy 26 
pontos javaslatot állított össze. A költségvetésben ehhez képest semmi nem 
köszön vissza. 
A mostani napirendhez módosító indítványt terjesztett be.  
A könyvvizsgálói jelentésből idézve elmondja, a tervezési mozgásteret az 
adósság nem csökkenti, egyszerűen behatárolja. Évről évre nő a hitelállomány.  
A munkahelyteremtésről nem olvasott az előterjesztésben. A város 
adósságállománya eléri a 30 milliárd Ft-ot idén. Szebbet és jobbat akarni úgy 
lehet, ha a Fidesz irányítaná a város.  
Kobold Tamás és a Fidesz frakció már többször felajánlották szakmai 
segítségüket, de a városvezetés ezzel nem élt. 
 
Fábián István: Tájékoztatja a testületet a napirendhez módosító indítványt 
nyújtott be, melyet ismertet. A gépjárművek száma fokozatosan nő, ezzel 
párhuzamosan a parkolási gondok is gyarapodnak. A parkolásra javasolt terület 
aszfaltburkolatú, régen játszótér volt, az átalakítás nem volna nagy költség. 
Javasolja, mérjék fel a városi lakótelepeken a kihasználatlanul álló területeket 
és készítsenek erről jelentést és ezt tárgyalja meg a Közgyűlés.  
A Szilvás u. 2 – 22 – 24. sz. tömbök között található leromlott állapotban lévő 
kosárlabdapályáról, játszótérről szól. A pálya kerítése kiszakadt, a drótok 
belógnak, ami igen balesetveszélyes helyzeteket teremt. A palánk is ledőlt. A 
játszótér is kritikán aluli.  
 
Doszpoly Orsolya: Először az 1. napirendhez szól hozzá. Az előző évivel 
összevetve feltűnt, hogy az MVK Zrt. működési támogatása a 2006. évhez 
viszonyítva 2007-ben 35 millió 622 Ft-tal növekedett. Hogyan létezik, hogy 
jegyáremelés, bérletáremelés és járatritkítás mellett több támogatást kapott a 
cég?  
Tájékoztatja a testületet, több módosító indítványt is benyújtott. Ezzel 
kapcsolatban elmondja, a Közgyűlés 2005. áprilisában fogadta el a 
játszóterekkel kapcsolatos intézkedési tervet, miszerint 2005-2008 között a 
városban 47 db EU-konform játszóteret alakítanak ki. Hejőcsabán, a Szalag 
utcában 2006-ban, a Szeretet utcában 2007-ben kellett volna a játszóparkoknak 
megvalósulniuk. 2008-ra az Almáskertnél irányozták elő az EU-konform 
játszópark kialakítását. Az elmúlt két évben nem valósultak meg a játszóterek.  
A Miskolci Lelki Segély Szolgálattal kapcsolatban is módosítót terjesztett be. A 
szolgálat 24 órás telefonos ügyeletet tart. A 2008-as költségvetésben a város 
200 Ft-os csökkenést irányzott elő. A szolgálat augusztusban országos 
találkozót szervez, amelynek nemzetközi vonatkozásai is vannak.  
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Dr. Szinay Attila: A Diósgyőri vár környékén élők helyzetének javítására 
nyújtott be módosító indítványt. A vár környéki utcákban fekvőrendőr 
kihelyezését és térfigyelő rendszer kialakítását javasolja.  
Kéri a diósgyőri képviselők összefogását ebben az ügyben.  
 
Kocsis Levente: A költségvetésben egy soron szerepelnek az egész városra 
vonatkoztatva az olyan beruházási tételek, mint útépítés, lépcsők, játszóterek, 
parkolók építése. Az elmúlt évek kellemetlen tapasztalatai miatt nyújtott be 
módosító indítványt. A fejlesztési források a belvárosra koncentrálódva 
aránytalanul kerülnek elosztásra. A város más területén élő emberek 
ugyanolyan joggal tarthatnának igényt a felújításokra. Alpolgármester úr tavaly 
márciusban ígéretet tett arra, hogy a költségvetés ezen beruházási forrásai 
egyenlő részben lesznek a város területei között elosztva a választókerületi 
képviselőkkel történt előzetes egyeztetés alapján. Erre azonban nem került sor.  
A módosítójában nem arra tesz javaslatot, hogy máshonnan vegyenek el pénzt. 
Azt szeretné, ha a város minden pontját azonos mértékben fejlesztenék.   
 

--- Az ülést Szűcs Erika alpolgármester asszony vezeti. --- 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Az érvelésből egy dolog kimaradt. A 
Vörösmarty utcában lakó ember ugyanannyi adót fizet, mint például Tapolcán, a 
Galamb utcában lakó. A Vörösmarty utat nem csak az ott élők használják, ezzel 
szemben a Galamb utcát valószínű csak az ott lakók.  
 
Balogh Zoltán: Martin-kertváros lakosságának nevében adta be módosító 
indítványát. A régi iskola előtti téren szeretnének egy EU-konform játszóteret 
megvalósítani.  
A Kisfaludy utcában a buszmegállók öblesítése az átmenő forgalom miatt is 
szükséges volna.  
A Bornemissza és a Kisfaludy u. sarkán forgalomirányító lámpa kihelyezése 
szükséges, nagyon balesetveszélyes ez a terület.  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Nem tekinti sem ő, sem egyik 
városvezető sem önös érdeknek azt, ha bármelyik utca lakója a területre 
vonatkozó fejlesztési javaslatot megfogalmaz. Minden állampolgárnak erre joga 
is van. Azt tekinti illogikusnak és városüzemeltetésre alkalmatlan logikának, 
amit az előzőekben Kocsis Levente képviselő előadott.  
 
Molnár Péter: Garamvölgyi Attila képviselőtársa ismertette a KDNP frakció 
véleményét. Miskolcon a helyzet évek óta ugyanaz, ezért nemmel fognak 
szavazni a mostani költségvetésre.  
Az adósságállomány növekedésén túl aggasztó, hogy a működési hitel is 
emelkedik. A város adósságcsapdába került.  
Ha egy család azért vesz fel hitelt, hogy a havi számlákat kifizesse, akkor ez a 
család nagyon rossz helyzetben van. Ez a példa igaz Miskolcra is. Hol van az út 
vége, hol van a gödör és a lejtő alja? A 25 milliárdos adósságállomány nem túl 
rózsás helyzetet fest.  
A MIFÜ-re például érdemes fordítani, de ezen túl elmondható, a város az előző 
években felvett hiteleket nem termelő beruházásokra fordította. Az ilyen jellegű 
beruházások hosszú távon megtérülnek.  
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A munkanélküliség égető probléma. A gazdaság élénkítésére nem költ a város. 
A miskolciak munkahelyeket szeretnének és jobb körülmények között élni. A 
racionalizálás állásukat elvesztő embereket jelent. Jó volna, ha az emberek 
meg tudnák tartani munkájukat. 
Az Avason, a Szentgyörgy és Ifjúsági utcák kereszteződésében mielőbb 
körforgalom kiépítését kérik az ott élők. 
Az Avasról az Egyetemre több ösvény is levezet. A területre járda, lépcső 
kiépítését javasolja.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 
Dr. Varga Zoltán: A választókerületét érintő hozzászólásra reagálva elmondja, 
évek óta foglalkozik a városvezetés és személy szerint ő maga is a 
Szentgyörgy és az Ifjúsági utcák kereszteződésének forgalmi helyzetével. A 
költségvetés forgalomirányító lámpa kihelyezésére is biztosít fedezetet. A mai 
magyar közlekedési felfogás a körforgalmat preferálja. Az említett területen a 
körforgalom sok nehézségbe ütközne. Kiemeli, hogy a terület alatt aluljáró 
rendszer van. Azt szintén el kell mondani, hogy az avasiak ritkán használják az 
aluljárót, a felszínen történik sok esetben az átkelés. Ezért is örül annak, hogy 
idén a forgalomirányító lámpa megvalósul. Az aluljárót akár zárt rendezvények 
tartására is alkalmassá lehet tenni a jövőben.  
 
Kovács Józsefné: Megköszöni az összes nő képviselőtársa nevében a kapott 
virágszálat. 
A költségvetés keretköltségvetés. Képviselőként szembesült a Harmat utca 20 
éve elmaradt burkolat felújítási és vízelvezetési problémájával. Ezzel 
kapcsolatban módosító indítványt nyújtott be. Többen megjegyezték ilyen utca 
több is van Miskolcon, amivel természetesen egyetért, ahogy azzal is, hogy 
mindenki a saját választókerületének problémáit igyekszik orvosolni. 
Javaslatának az adja az aktualitását, hogy 3 éve rendelkezésre áll a 
költségvetési engedélyezési és kivitelezése terv, ami 2008-ban lejár.  
Ősszel már kérte a Kőrösi Csoma Sándor és a Bajcsy-Zsilinszky E. utcák 
kereszteződésében forgalomirányító jelző rendszer kiépítését. Ennek az ára 4 
millió Ft, engedélyezési tervei nincsenek, de reméli, jövőre megvalósul.  
Ha az ellenzék egyszer azt mondja, elutasítja egy az egyben a költségvetést, 
akkor milyen alapon és miből kérnek fejlesztéseket. 
 
Tavaszi Zsolt: A városüzemeltetést annak idején jelentősen átalakították és 
egy költségvetésben eldöntve az összes feladatot a Városgazda kapta meg 
minden komolyabb megfontolás nélkül. Ez körülbelül 4 éve megy így. 
Kérdése, mi garantálja azt, hogy az általa tapasztalt és igényelt feladatok 
szakszerű, pontos és gyors ellátása megtörténik. Nem a Városgazda Kht-t 
ostorozza, a rendszerrel van baj, nem az ott dolgozó egyes emberek 
munkájával.  
A tavasszal és nyáron bejelentett kátyúzásokat ősszel csinálták meg. Ez azért 
fordulhatott elő, mert fizikailag nem tudják az összes feladatot véghezvinni. Az 
utak állapota egyre rosszabb, hiszen a kátyúzási munkálatok végére sem értek 
tavaly.  
Javasol rendszerszerű áttekintést. Ha egy képviselő feltár egy problémát, akkor 
legalább választ várna. A hatékonyságra is nagyobb súlyt kellene fektetni. 
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Illyés Miklós: Véleménye szerint a költségvetésből két sportrendezvény 
kimaradt, az áprilisban megrendezendő Karate Világkupa és a Judo Felnőtt 
Csapat Európa Bajnokság. Ilyen rendezvényeknél a szervezők először a várost, 
a tisztségviselőket szokták megkeresni és jelzik szándékaikat. Ha a vezetők 
rábólintanak, elindul a szervezés. Kéri Polgármester urat, előterjesztőiként 
fogadja be ezt a két rendezvényt.  
 
Zámbó Tiborné: Nem volt még olyan költségvetés, amellyel minden képviselő 
maradéktalanul elégedett lett volna.  
A játszótérfejlesztés elindult újra, ami reményt ad arra, hogy a komlóstetői 
gyerekek is EU-konform játszótéren töltik majd a nyarat. 
Az útfelújításokra szép összeg szerepel a költségvetésben. Kéri a Muhi utca 
rekonstrukciója mindenképp kerüljön be a felújításba. Ilyen a Ládi telep és a 
Szántó Kovács János utca is. 
Pozitívan értékeli, hogy támogatást nyert a Közgyűlés által is a KEOP-os 
pályázat benyújtása, hiszen ez jelenthet megoldást a szennyvízhálózatra 
történő rácsatlakozásra minél nagyobb körben. Úgy tudja, ezt a pályázatot 
befogadták. Kérdése, hol tart a pályázat és mikorra várható a döntés. 
Nyertesként van-e esély arra, hogy tél előtt megkezdődődjön a beruházás 
kivitelezése?  
Pozitívan értékeli, hogy a városüzemeltetésre fordított összeg több a tavalyinál.  
  
Lenártek András: Szirmán az általános iskolának állandó problémája a 
közösségi színtér, aula hiánya. Tavaly is tett javaslatot ez ügyben, akkor nem 
járt sikerrel. 
Szirma és Martin-kertváros között kerékpárút létesítését javasolja.  
Szirmán folyamatos veszélyt jelent a belvíz, 2000-ben nagy erővel, látványosan 
megmutatta az erejét. A Vezér árok, Martintelepi árok problémáját említi. 
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Hegedűs Andrea állandóan 
rágja a fülét az előbb hallott probléma miatt. 
Elhangzottak súlyos jelzők: siralomvölgy, sokkoló, tragikus káosz, felborult 
egyensúlyi helyzet, elképesztő lejtő, hol a lejtő alja, rombolás. Átnézte Szolnok, 
Szeged, Sopron, Debrecen és Pécs városok közgyűléseit és ugyanezekkel a 
kifejezésekkel találkozott attól függően, ki melyik oldalon állt. 3 Fideszes és 2 
MSZP-s vezetésű városról van szó. Az adósságkonszolidáció Szolnokon 25 
milliárd Ft, Szegeden, Pécsen 21 milliárd Ft, Debrecenben 14 milliárd Ft, 
Sopronban 12 milliárd Ft. Ez nyilván nem vigasz, de azt látni kell, hogy a 
nagyvárosok hasonló problémákkal küzdenek. A központi források jelentősen 
csökkennek. Egyetlen kormány sem jókedvében sanyargatja a népet.  
Az energiaárak ilyen szintű robbanásával nem számolhattak előre. Az EU-s 
csatlakozásnál senki nem számolt azzal sem, hogy a balti államok ilyen erős 
versenytársak lesznek.  
Ha 2002-ben ez olyan jó város volt, akkor a lakosság miért másra bízta a 
vezetést. 1998-2002 között 12,6 milliárdos fejlesztés zajlott le, 2003-2006 között 
pedig 22,7 milliárdos. 
Azt visszautasítja, hogy a várost tönkretették. Egy kínai mondást idéz, miszerint 
azért mert nem tudod, vagy nem akarod tudni, még nem biztos, hogy neked van 
igazad. Kobold Tamás felajánlásának örül, mert nagy szakmai tudással érkezett 
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ide. Az érzelmi töltetekkel, hogy valakik tudatosan rombolnak, nem tud mit 
kezdeni. Elég végigmenni Miskolcon. 
A feltételeket kell megteremteni a költségvetésben az újabb források 
szerzéséhez.  
Az elhangzott igények a csapadékvíz-elvezetéstől a játszóterekig jogosak, de 
vannak olyan feltételek, amelyeknek eleget kell tenni. Az 
infrastruktúrafejlesztést tartják legfontosabbnak.  
A világ arról szól ma, hogy a többezres munkahelyek bevonzása 
megnehezedett. Az összeszerelési bázisok távol-kelet irányába mennek. A 
gépesített technológiák ráadásul sokkal kevesebbet embert igényelnek.  A 
Sportcsarnokban például 86 főről csökkentették 43-ra.  
A munkanélküliség komoly probléma. A munkahelyek megőrzése, megtartása 
is feladat. A hűtőipar például egyelőre működik.  
Az oktatásban a gyermeklétszám csökkenéséről nem tehet a városvezetés. 
Sajnos Dél-Olaszország is küzd ezzel a problémával. 
Miskolcon érezze jól magát az is, akinek munkája van. Sokat fektettek abba, 
hogy Miskolc szebb és élhetőbb várossá váljon. 
A kórházzal kapcsolatos kérdésére Kobold Tamás írásbeli választ kap. 
Az MVK Zrt. támogatással kapcsolatban elmondja az összeg nem nőt, az előző 
évi maradvány került átvezetésre.  
A játszótérprojekt létezik, döntések is vannak ez ügyben. Örül az EU-konform 
játszótereknek, gyerekkorában a fára mászás sem volt bűn. Ezzel azt akarja 
mondani, kellenek köztes megoldások is.  
Az EU-s pályázatot beadták, az átfutási idő hosszú.  
A Vezér árok problémája ismert és összetett. 2 milliárdos fedezet kell a 
megoldáshoz.  
A térfigyelő kamerákkal kapcsolatban elmondja, jogilag tisztázni kell, ki nézheti 
a felvételeket.  
A terhek jelentősek, ezt nem vitatja, de a kötelezettségeiket teljesíteni tudják. 
Partner abban, üljenek le közösen és beszéljék át a lehetőségeket, hiszen a 
város is közös.  
Fél órás ebédidőt rendel el.  
 

--- szünet után --- 
 
3. napirend tárgya:  Miskolc Megyei Jogú Város testnevelési- és 

sportfeladatairól szóló 13/2007. (IV.20.) rendeletének 
felülvizsgálata, javaslat új rendelet megalkotására 

 
Előterjesztő: Orosz Lajos alpolgármester 
 
Polgármester: Kérdezi az előterjesztőt, kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az 
előterjesztéshez. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megköszöni Polgármester úrnak, Kabinet főnök 
asszonynak és a Pénzügyi Osztály munkatársainak azt az segítséget, amivel 
lehetővé tették, hogy a 2008. évi sporttámogatás ne csökkenjen. Ennek az volt 
a feltétele, hogy a sportfinanszírozás markánsabb, célirányosabb és 
hatékonyabb felhasználás mellett eredmény centrikus is legyen. Az 
önkormányzat fontos szerepet szán a sportnak. Több fórumot tartanak a 
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témában márciusban, a Közgyűlés pedig áprilisban tárgyalja a koncepciót. Az 
önkormányzat feladata az infrastruktúra biztosítása, a tömegsport 
lehetőségének megteremtése, a diáksport támogatása. Az élsport támogatása 
nem kötelező feladatuk, de természetesen továbbra sem függetlenítik magukat. 
Miskolc sport helyzetképe nem rózsás, a sportélet stagnál. Más város tud NB 1-
es csapatot kiállítani. Derecskét, Kiskunhalast, Komlót hozza fel példának. 
Miskolc azért nem tudja ezt megvalósítani, mert az önkormányzat egyedül 
maradt, a miskolci közélet, a vállalkozók nem fektetnek be a sportba. Az 
önkormányzat az egyesület költségvetésének maximum 50%-ával támogathat.  
Külső források felkutatása céljuk. Bihall Tamással és Berta Jánossal, mint 
kamarai vezetőkkel tárgyalt az ügyben, hogy a sportágaknak olyan gazdasági 
környezetet teremtsenek, amelyben az önkormányzat kiemelt egyesületein 
keresztül meg tudja szólítni a vállalkozói réteget. Mezőkövesdet említi 
példaként. A következő versenyszezonra ütőképes csapatokat szeretne, 
amelyek Miskolc hírnevét viszik világszerte.  
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság 3 igen, 3 nem és 3 

tartózkodás mellett nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
Szilágyi Gizella: Szóbeli kiegészítésében elmondja egyik sportág iránt 
sem elfogult. A bizottság élénk, 1,5 órás vitát folytatott a témában. Az 
ülésen Orosz Lajos alpolgármester úr is részt vett. A rendeletmódosítás 
alapgondolatát a sportszakemberek sem vitatják. Felmerült, az 50%-os 
támogatásnak lehet, nagyobb időt kellett volna hagyni, hogy rákészüljenek 
az egyesületek is. Az ambíciók erősítését, szponzorkeresést kell 
preferálni. A Sport Szakmai Tanácsadó Testület létrehozása óta 
tevékenyen részt vett a munkában. Ez a szervezet megszűnik. A hivatalon 
belül egy ember foglakkozik sporttal, akinek ezen felül más feladata is van. 
Kéri, erősítsék meg ezt az egy embert. A pályázati előkészítés operatív, 
hétköznapi feladat például, de nem egyemberes munka. Megköszöni a 
Sport Szakmai Tanácsadó Testület eddigi munkáját. 

 Gazdasági Bizottság 5 igen, 3 nem és 0 tartózkodó szavazattal 
támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 Pénzügyi Bizottság 2 igen, 2 nem és 0 tartózkodó szavazattal nem 
támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság nem szavazott az előterjesztésről.  
 

Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Szinay Attila: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. Polgármester úr 
költségvetési lezárása úgy hangzott, hogy van egy fejlődő város és egy 
akadékoskodó ellenzék. A mostani előterjesztést a városvezetés 
sportszakemberei sem támogatták a bizottsági ülésen. 2002. óta hivatalban van 
a sportért felelős alpolgármester, de a kuszaságon kívül nem sok minden 
történt. Jobb lett volna ezt a napirendet a sportkoncepcióval együtt tárgyalni.  
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A mostani javaslatot koncepcionális zavar jellemzi. Nem derül ki, mit akar, mit 
tud támogatni a város: versenysportot, utánpótlást vagy tömegsportot. Az sem 
világos, milyen sportigazgatást képzel el a város. Nem biztos helyes út a 
szakmai testület megszűnésével a feladatokat a hivatal egyetlen dolgozójára 
tolni.  
Rossz szemléletet tükröz a rendelet lényege, miszerint az önkormányzati 
támogatásban részesülő egyesületek, sport vállalkozások támogatása nem 
haladhatja meg a költségvetésük 50%-át. Ez jól működik ott, ahol a 
szponzoráció kiváló. Az egyesületek nem a klasszikus szponzori bevételekből 
szerzik a plusz forrást. A támogatók kifizetik például az utazást, megveszik a 
mezt, stb. Ezt lehetetlen nyomon követni. A vállalkozóknak nem éri meg a 
reklámszerződés, hiszen nincs reklámértéke például az utánpótlás-nevelésnek. 
Amit az önkormányzat nem tudott megoldani, azt lejjebb teszi az egyesületekre.  
Az EU Régiók Bizottságának az a véleménye, hogy az önkormányzatnak többet 
kell tennie a sport infrastruktúrájának biztosításánál.  
A sportban minden csapatnak kell, hogy legyen egy esernyőembere, aki rosszul 
sikerült események esetén is tud sikert felmutatni, ami mögé lehet állni. A 
városnak jelenleg nincs ilyen esernyőembere. Ha az a céljuk, legyen ilyen 
ember, akkor az egyesületeket nem szabad beszorítani a vázolt keretek közé.  
A javaslat megvalósulása esetén az egyesületek adminisztrációja is nő.  
 
Bartha György: A tájékozatlanság nagyon nagy bűn. Jó volna, ha mondanak 
valamit, oda is figyelnének. Elhangzott, hogy a sportban a kuszaságon kívül 
nem történt semmi. Visszagondolt azokra az időkre, amikor még nem volt sport 
tanácsnok. 2002. óta fel lehet sorolni a sportingatlan fejlesztéseket: a 
jégcsarnokot, műfüves pályát.  
2002. óta a városmarketingben szerepelnek a nagy rendezvények. A Lékó 
esemény ennek csak része, hiszen a salakmotor is visszajött Miskolcra.  
Alpolgármester úr felkarolta a Peking 2009-et, ami nem az ő ötlete volt, mégis 
mellé állt. 2003. óta próbálják a tehetséges miskolciakat külön támogatással itt 
tartani.  
A koncepció leszűkíti azokat a sportágakat, amelyeket támogatni kell.  
 
Ilyés Miklós: kétségei vannak a javaslattal kapcsolatban, nevezetesen az a 
bizonyos 50%. Osztja Szilágyi Gizella elnök asszony véleményét, miszerint ez 
hirtelen lépés. Jobb lett volna fokozatosan, lépcsőzetesen bevezetni.  
Amennyiben elfogadják a javaslatot, kéri figyelembe venni a benyújtott 
módosító indítványát. A 3 éves szerződés nem az egyesületnek jelent előnyt, 
hanem az önkormányzat támogatásának fejében szeretné az eredményeket 
látni. A rendeletben található egy táblázat, amely a sportolók világversenyen 
elért helyezései után járó eredményességi támogatást határozza meg. Tavaly 
az április Közgyűlésen egy módosító javaslat kapcsán bekerült egy Európa 
bajnokság, amelyet most nem lát. 
A sport iránt elhivatott emberek egyaránt a sportért akarnak tenni, a mindennapi 
ügymenetben látja a problémát. Egy fő végzi ezt a tevékenységet jelenleg a 
hivatalban.  
 
Dr. Szinay Attila: Egy olyan egyesületben vállalt szerepet, amelyik kétszer 
egymás után az év egyesülete lett. A javasolt megoldás nem fogja tudni a 
rendszert fenntartani. Az előterjesztői módosítóban az szerepel, hogy már 
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félévkor megnézik, hogy az 50%-os önkormányzati támogatást elköltötte-e az 
egyesület. Azt azonban figyelembe kell venni, nem egyenletes az egyesületeket 
terhelő költség. A jövőben ettől a rendelettől sem lesz jobb az amúgy sem 
rózsás helyzet.  
Nehéz és konfliktusos lesz kiválasztani a támogatandó egyesületeket.  
A Közgyűlésben sport témában munkabéke van az ellenzék és városvezetés 
között. A rendelet-tervezetet hány egyesülettel egyeztették? 
A Régiók Bizottsága javasolja az Önkormányzatnak, a civil szervezetek 
véleményét kérjék ki ilyen esetekben.  
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót az 
előterjesztőnek, reagáljon a vitában elhangzottakra. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Elhangzott a vita során, ő a felelős azért, hogy 
az elmúlt 7 évben nem volt képes szponzorokat szerezni. Miskolcon az a baj, 
ha a valaki 2 milliárd Ft-ot adna, akkor sem tudna minden európai igényt 
kielégítő, nemzetközi porondon szereplő egyesületet adni cserébe. A DVTK 
talán az egyetlen. Miskolcon akkor volt kiemelkedő eredmény, ha az egyesület 
mögött ott állt egy vállalkozás az önkormányzati segítségen túl. 
Nem tartja hirtelen lépésnek a mai javaslatot. 2 évvel ezelőtt ugyanígy szerepelt 
az 50% a rendelet-tervezetben, de akkor a szakbizottság és a tanácsadó 
testület vette ki a javaslatot egy módosító keretében.   
Az elmúlt két évről elmondható, nincs DKSK, nincs semmi. Az önkormányzat 
finanszírozására várnak, vagyis nem pénzszűke van, inkább kényelmesség. 
A DVTK stadion miért nincs tele reklámmal? Miért nem hirdetnek mások? 
Sok jó egyesületük van, jó eredményekkel, kiváló szakmai munkával, de az a 
kérdés hányan mennek az olimpiára, hány országos felnőtt bajnokságot nyertek 
a sportolóik, hány nemzetközi sikert értek el? A sikereket mind a MISI 
keretében megszületett utánpótlás pontok alapján érik el. 
Az önkormányzat szerepe a sport vonatkozásában az infrastrukturális feltételek 
megteremtésében van és a tömegsportbázis biztosításában. 
Nem ő dönti, el melyik sportágat kell támogatni, hanem a miskolci közélet, a 
vállalkozói réteg. Oda megy a pénz, ahol a normális keretek biztosítottak.  
Mezőkövesd nem világváros és mégis meg tudja oldani azt, hogy országos első 
osztályú kézilabdacsapatot tud kiállítani többek között.   
Az elmúlt 15 évben mi történt? Azt lehet mondani, az utóbbi 7 évben nem 
történt semmi, de jó volna, ha vázolná valaki, előtte mi történt.  
A rendelet nem szűkíti a kört, mankót ad.  
Március közepén lesz az Ifjúsági Házban egy sport fórum, melyre mindenkit 
szeretettel vár.  
 
Polgármester: Köszönti az ülésen megjelent Tállai Andrást, Mezőkövesd 
polgármesterét, Dr. Dózsa Györgyöt, Mezőkeresztes polgármesterét és Dr. 
Fekete Zoltánt, Mezőkövesd aljegyzőjét.  
Ügyrendi javaslata, a 4. napirend előtt, zárt ülésen tárgyalják meg a repülőtérrel 
kapcsolatos előterjesztést. 

A Közgyűlés 36 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 9 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta.  
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--- zárt ülés után --- 
--- Az ülést Orosz Lajos alpolgármester  úr vezeti. --- 

 
4. napirend tárgya:  Javaslat a szociális ellátásokról és a lakbértámogatás 

helyi szabályairól szóló 19/2003. (V.12.) sz. rendelet 
módosítására 

 
Előterjesztő: Szűcs Erika alpolgármester asszony 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 

 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
5. napirend tárgya:  Javaslat a háziorvosi és fogorvosi körzetekről szóló 

24/2002. (VI.10.) sz. rendelet módosítására 
 
Előterjesztő: Szűcs Erika alpolgármester asszony  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Egészségügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
6. napirend tárgya:  Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) 

sz. rendelet és a helyiségek bérletéről szóló 70/2003. 
(XII.23.) sz. rendelet módosítására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
 
Orosz Lajos alpolgármester: A két rendelet módosítását elsősorban a 
bérbeadói jogok gyakorlására vonatkozó rendelkezéseknek az új ÁFA törvény 
szabályaihoz igazodó módosítása indokolja. 
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Az Önkormányzat - mely az ÁFA-alanyiságot választotta - a rendeletmódosítás 
révén jogosulttá válik az adóköteles bérbeadáshoz kötődően igénybevett 
szolgáltatásokkal összefüggésben felé áthárított, illetve a fordított adózás miatt 
általa felszámított és befizetett ÁFA teljes körű visszaigénylésére. 
A további módosítási javaslat lehetőséget teremt az üresen álló, rossz műszaki 
állapotú helyiségek ideiglenes bérbeadására, valamint a jól fizető bérlők 
terheinek könnyítésére azáltal, hogy lehetőségük lesz a letétbe helyezendő 
óvadéki díj vagy bankgarancia 3 havi bérleti díj összegének megfelelő 
benyújtására. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
7. napirendi tárgya:  A MIK Zrt. ingatlangazdálkodási tervjavaslata 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megkérdezi Molnár Zoltán urat, a MIK Zrt. 
vezérigazgatóját, kíván-e szóbeli kiegészítést tenni az előterjesztéshez. 
 

--- 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 

 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Zámbó Tiborné: Szóbeli kiegészítésében elmondja, a város tulajdonát 

képező, de MIK Zrt. által kezelt ingatlanok közül több olyan is van, amelyek 
építési telekként hasznosíthatóak lennének. Kéri a megoldás kidolgozását.  

 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság 2 nem szavazat mellett 
támogatta az előterjesztés elfogadását. 
Szilágyi Gizella: Szóbeli kiegészítésében elmondja, felvetődött egy kósza 
hír az ülésen, amit képviselői tapasztalata alapján azonnal cáfolt is. 
Mennyire naprakész a MIK a bérleti díj hátralék tekintetében? A rendelet 
lehetőséget ad arra, hogy vizsgálja a bérlők helyzetét e vonatkozásban. 
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Írásbeli tájékoztatást kér számszerűsítve a hátralékosságról, hiszen a 
helyzet a MIK ZRt. gazdálkodását is befolyásolja.  

 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság 3 igen, 2 nem és 0 tartózkodó szavazattal támogatta 

az előterjesztés elfogadását. 
Lenártek András: Szóbeli kiegészítésében elmondja, a MIK Zrt. 
gazdálkodásában kimutatható évek óta egyfajta veszteség, amit nem 
sikerült rendezni. Idén is marad a 349 millió Ft. A 22%-os hátralékos 
állományt magasnak találta a bizottság. Több elmaradt beruházásról is szó 
volt, a Centrum mögötti parkoló beépítettsége, az 5. sz. iparterület 
stagnálása, a Szent István tér árkád-beépítését említi. 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Juga György: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. Három területen folyik 
előkészítés: 5. sz. iparterület az egyik. Kérdése, mit tervez erre a területre a 
város, milyen források állnak rendelkezésre. A repülőtéren egy fejlesztés alatt 
álló iparterület található. Ez hogy áll? A harmadik a logisztikai park. A 
területopciózások hogyan állnak?  
A Sportliget pár évvel ezelőtt került magánkézbe úgy, hogy nem volt kialakult 
koncepció a területre. A mai napig nem történt beruházás a területen. Mikorra 
várható a tényleges fejlesztés? 
Szerepel az anyagban a Centrum és a Bazár tömbök vonatkozásában, hogy a 
fejlesztések forráshiány miatt leállnak. Mi a terv ezzel kapcsolatban, mikor 
folytatódik a beruházás?  
A Centrum tömbbel kapcsolatban kérdése, az Ikeron ZRt-nek eladott hátsó 
terület tekintetében történt-e határidő mulasztás? A cég beépítési 
kötelezettséget vállalt ugyanis.  
A Szent István téri projektről azt írja az anyag, hogy üzleti negyed épül. Milyen 
elképzelések fogalmazódtak meg üzleti terv címén?  
A privát szférával összefogva létrejött bérlakás építési projektről szeretne 
információkat kapni.  
 
Dr. Szinay Attila: Szükséges leszögezni azt, nem tartják ördögtől valónak a 
magántőke bevonását. A költségvetési vitára visszautalva elmondja a Bazár 
tömb és a Centrum tömb fejlesztésének felújítása nem azért került 
felfüggesztésre, mert dúskálnak a pénzben. Ennyit arról, hogyan fejlődik a 
város, de azért elismeri történt látványos dolog is a belvárosban.  
Az Ikeron ZRt. képviselője a Jogi Bizottság ülésén megjelent és tájékoztatást 
adott a Centrum mögötti fejlesztésről és a Szent István téri szálloda ügyéről is. 
A befektető jelenleg úgy gondolkodik, hogy volt egy ajánlata a Centrum mögötti 
tömb megépítésére, majd a MIK ZRt. képviselőjének is új információként 
közölte, hogy a nyertes pályázatában vállaltakból mit nem valósít meg.  
A Szent István téri szálloda ügyében kérdezte az Ikeron ZRt. képviselőjét, hogy 
változtattak-e már az eredeti szálloda terven. A Közgyűlés úgy adott engedélyt 
az adásvételi szerződés megkötésére, hogy a befektetőnek felhívta a figyelmét, 
hogy a történelmi Avastól és a Belvárostól teljesen idegen szálloda 
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elképzelésen változtasson. A befektető ez előtt a kötelezettség előtt 
csodálkozva állt. 
A diósgyőri Sportliget kifejezetten fontos ügy és egyelőre nem siker sztori. 
Elhamarkodott volt a Sportliget egy részének értékesítése. Közös álláspont 
kialakítását javasolja ez ügyben.  
 
Dr. Varga László: Mindannyian Diósgyőr szurkolók, neki is szívügye a 
Sportliget. Június végéig meghozhatóak a szakmai döntések. Minden frakcióval 
szeretne előzetesen egyeztetni, hogy kompromisszumos döntés szülessen.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót 
a MIK Zrt. vezérigazgatójának, reagáljon a vitában elhangzottakra. 
 
Molnár Zoltán: A MIK ZRt. naprakész a követeléskezelésben, a belső 
szabályozás bizonyos türelmi idő után végrehajtásra ad lehetőséget. Korlátozó 
tényező a hatékonyságban a fűtési idény, ami alatt kiköltöztetéssel nem 
élhetnek. Az alapítvány működése felülvizsgálat alatt van jelenleg.    
A Tatárdombon a telekértékesítések jogos követelések. 
Az ingatlangazdálkodási terv 2008-ra forráshiányt mutat. A Holding stratégia 
része a MIK stratégiája is, amelyben szerepel a hiány mérsékelése. 
Decemberben a bérleti díj rendezése is ennek része volt.  
Az elmúlt évhez képest például az ingatlanüzemeltetésnek a normatív tényezői 
nem változtak, ezzel sem akarták az ingatlangazdálkodás hiányát növelni. 
A Bazár tömbben a Mik ZRt. korábbi feladatait teljesítette, konkrétan a 
közműépítést befejezte, a vállalkozónak kell a vállaltaknak eleget tennie.  
A Centrum mögötti területre megvalósíthatósági terv készült. A továbbvitel, a 
fejlesztés konkretizálása a Centrum tömb többi tulajdonosával összhangban 
kell, hogy történjen. Továbbra is fejlesztési területként kezelik a Centrum 
tömböt.  
Az Ikeronnal kapcsolatban elhangzott információ számára is új. A kérdés 
felülvizsgálatra szorul. Meg kell nézni az adásvételi szerződésben vállaltaknak 
mennyiben tesz eleget a befektető. 
A Szent István térrel kapcsolatban elmondja tegnap befejeződőt a beérkezett 
15 tervpályázat kiértékelése.  
A Sportliget rendezése, megvalósítása a befektető feladata. Erre vonatkozóan 
konkrét elképzelések vannak. Jelenleg egyetlen akadálya van a 
továbblépésnek ez pedig a keresztező út sorsának eldöntése.  
Az 5. iparterület koncepcióját átértékelte az a helyzet, amikor engedélyezték az 
ipari park elnevezés használatát a Zsigmondy utcában. A hangsúly eltolódott az 
5. iparterületről.  
A logisztikai park opciózásával bírnak.  
 
Juga György: 2002. óta sikerült oda eljutni, hogy van egy ipari park nevezetű 
terület, egy befektetési terület és talán idén elindul az az infrastrukturális 
beruházás - ha a pályázaton nyernek - amiből előállhat egy olyan befektetési 
terület az ipari parkon belül, ahova befektetőt is tudnak fogadni.  
A Bazár tömbnél az szerepel, hogy a pénzügyi fedezet jelenleg nem biztosított. 
Ez számára nem azt jelenti, amit igazgató úr mondott, nevezetesen, hogy itt 
már nincs mit tenniük.   
A Centrum tömbnél ugyanez a helyzet.  
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A Szent István térrel kapcsolatban az szerepel az előterjesztésben, hogy igazi 
üzleti negyed valósul majd meg. Valamiért biztosan belekerült ez az anyagba. 
A Sporligettel kapcsolatban megjegyzi, hogy 3 évvel az értékes városi 
fejlesztési terület értékesítése után derül ki, hogy egy apró dolog kerülte el a 
figyelmüket, nevezetesen négysávos út vonul végig az ingatlanon, amit most 
fedeztek fel a szerkezeti terven. Ez döbbenetes, így nem lehet fejlesztéseket 
megvalósítani.  
Kéri, az ilyen hangsúlyos előterjesztéseket a jövőben informatívan, világosan és 
szabatosan fogalmazzák meg. 
  
Molnár Zoltán: Úgy gondolja, egyértelműen fogalmazott. A Bazár tömb 
esetében nagyfokú befektetői fejlesztés történik, az ahhoz kapcsolódó 
munkálatokat fejezte be a MIK.  
A Centrum tömbnél is eljutottak egy fázisig, ahonnan már a befektetői 
ajánlatokat várják.  
A korábbi stratégia fogalmazott úgy a Szent István térrel kapcsolatban, hogy 
üzleti negyed. Hétfőn mutatják be azokat a terveket, amelyek ezt felülírják majd.  
 
8. napirendi tárgya:  Javaslat a települési képviselők, a tanácsnokok, a 

közgyűlési bizottságok tagjai tiszteletdíjáról, 
juttatásáról és költségtérítéséről szóló 2/1995. (II.1.) 
sz. rendelet módosítására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
  
Orosz Lajos alpolgármester: Az előterjesztés a képviselői és bizottsági 
tiszteletdíjnak – köztisztviselői illetményalapot követő, ahhoz igazodó 5 %-os 
emelését tartalmazza. Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Pénzügyi Bizottság 3 igen, 2 nem és 0 tartózkodó szavazattal támogatta 

az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 6 igen, 4 nem és 

0 tartózkodó szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság 5 igen, 2 nem és 2 tartózkodó 

szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Egészségügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság 4 igen, 4 nem és 0 tartózkodó szavazattal 

nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
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9. napirendi tárgya:  Javaslat az Ifjúsági és Civil Kapcsolatok tanácsnoka 
személyének módosítására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Dr. Varga László képviselő, az ifjúsági és civil 
kapcsolatok tanácsnoka bejelentette, hogy egyéb közéleti elfoglaltsága miatt 
2008. évben ezt a funkciót nem tudja betölteni. 
A megüresedett tanácsnoki helyre Szebeni Péter képviselőt javasolja 
megválasztani. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Lenártek András: Az előterjesztésben az szerepel, hogy más közfeladatai 
elszólítják, ezért mond le tisztségéről. Kéri, az eddigi tevékenységéről 
számoljon be, hiszen amikor megbízást kapott, feladatokat is kapott. Sajnos 
képviselő úr jelenleg nincs a teremben. 
Nyírő Pál közbiztonsági munkájáról folyamatosan beszámol, rendszeresen szól 
a vonatkozó témákról, csak úgy, mint a sport területén Bartha György. Varga 
László ifjúsági tanácsnoki munkájáról eddig nem sokat hallott.  
 
Dr. Varga László: Azért nem tartózkodott az előbb a teremben, mert a kapott 
feladata ellátása érdekében folytatott beszélgetést. Decemberben a Sportliget 
önkormányzati biztosának nevezte ki Polgármester úr. Bízik abban, hogy a 
Sportliget fejlesztését 2010-ig sikerül abszolválni, ezért mindent meg fog tenni. 
Ezen a területen hasznosabban tud tevékenykedni, ezért kérte felmentését a 
civil tanácsnoki tisztség alól.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. A meghívó 
szerinti 10., 11. és 12. napirend a MIK Zrt. összeállításában a termofor 
kémények, az iparosított technológiájú épületek energiatakarékos felújítása, 
valamint a távhővel ellátott lakóépületek lakásonkénti hőfogyasztásának 
szabályozására és mérésére alkalmas eszközök beszerelése(ÖKO-
PROGRAM) támogatásának pályázati feltételeivel összefüggő döntések 
meghozatalára vonatkozik, melyet célszerű „egy csomagban tárgyalni”. 
Kéri, szavazzanak erről az ügyrendi javaslatról. 

A Közgyűlés 18 igen, 4 nem, 7 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 17 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta.  
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10. sz. napirend tárgya:  Javaslat az egycsatornás gyűjtőkémények 
(termofor kémények) felújításának támogatási 
rendszeréhez kötődő, 2008. évi új rendelet 
alkotására, illetve a 2008. évi pályázathoz 
szükséges döntések meghozatalára 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester   
 
11. sz. napirend tárgya: Javaslat az iparosított technológiájú épületek 

energiatakarékos felújításának támogatási 
rendszeréhez kötődő, 2008. évi új rendelet 
alkotására, illetve a 2008. évi pályázathoz 
szükséges döntések meghozatalára  

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester   
 
12. sz. napirend tárgya: Javaslat a távhővel ellátott lakóépületek 

lakásonkénti hőfogyasztásának szabályozására és 
mérésére alkalmas eszközök beszerelése 
támogatásának /ÖKO-PROGRAM/ 2008. évi 
pályázati feltételeiről szóló rendelet alkotására, 
illetve a 2008. évi pályázathoz szükséges döntések 
meghozatalára 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester   

 
Orosz Lajos alpolgármester: Mindhárom előterjesztéshez előterjesztői 
módosító került kiosztásra, amit majd kér a szavazásnál figyelembe venni. 
Megkérdezi a MIK Zrt. vezérigazgatóját, kíván-e szóbeli kiegészítést tenni az 
előterjesztésekhez. 

--- 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 

 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság támogatta az 

előterjesztések elfogadását. 
Dr. Tompa Sándor: Szóbeli kiegészítésében elmondja, a bizottsági 
ülésen felmerült, hogy építési engedélyhez kötött lesz a panelfelújítás. Az 
ezzel kapcsolatos tájékoztató anyagot a képviselők is megkapták. A 
kardinális vitakérdések az alábbiak voltak: a színezés és annak 
jóváhagyása és a lakossági önerő nagysága.  
A termofor kéményekkel kapcsolatban felmerült, milyen esélye van annak, 
aki turbó kazánt akar bekapcsolni a rendszerbe.  

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az 

előterjesztések elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság 5 igen, 0 nem és 3 tartózkodó szavazattal 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
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 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztések elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztések 

elfogadását. A 10. sz. napirendhez a bizottság módosító indítványt nyújtott 
be. 

 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Tompa Sándor: Tájékoztatatja a testületet, előterjesztői módosító került 
kiosztásra. Szakmai egyeztetés, előzetes tájékozódás alapján tesznek 
javaslatot arra, milyen konstrukcióban támogassák ezentúl a panel-programot. 
750 millió Ft elkülönítését tervezték a költségvetésbe beépíteni a következő 
pályázati ciklusra. Az önkormányzat a jövőben is maximum 1/3-dal támogatja a 
panel programot. Aki nagyobb önerőt vállal, előrébb rangsorolható.  
A pályázati csomag körülményei megváltoztak a kormány új kiírási 
konstrukciója miatt. Miskolcon, a 2006-os program befejezésével 9500 lakás 
felújítása történik meg. Ez 5%-a az országos lakásállománynak, a miskolci 
lakásokon belül pedig 25%-ot tesz ki. 
Az új pályázati elem, az ÖKO program, az egycsövesről a kétcsövesre történő 
áttérés, a termosztatikus radiátor szelepek beszerelése és a költségmegosztók 
beépítése. Az eredmény a kisebb fűtésszámlában mérhető.  
Az MSZP frakció az előterjesztést és az előterjesztői módosítót is támogatja. 
 
Fábián István: Az előterjesztést nagy örömmel olvasta, de hangsúlyozza, hogy 
a lényeges átalakítások nélkül a program eredeti küldetését, nevezetesen a 
fűtésköltségek csökkenését nem tudja elérni. Egy családi házban élő ismerőse 
azt mondta, nem engedheti meg magának azt a luxust, hogy távfűtéses 
lakásban éljen. A lakosságra komoly terhet ró jelenleg a távhő számla 
befizetése. A költségek csökkentése a legjelentősebb önkormányzati feladat. 
Környezetvédelmi és életminőségi szempontból is fontos a panelprogram minél 
szélesebb körben történő megvalósítása. 
Tájékoztatja a testületet, módosító indítványt nyújtott be, melyet ismertet.  
 
Kovács Józsefné: A következő kiírásnál egy-két fontos szempontra hívja fel a 
figyelmet, a korábbi tapasztalatai alapján. A hatósági ellenőrzési jogkörök 
pontos tisztázása, az engedélyezési tervek beszerzéséért, a színezési terv 
elkészítésért felelős megjelölése. Főépítész úr nem szereti a sárga színt. A 
jelenlegi technológiában pedig a sárga 2-es kóddal bír, vagyis a legolcsóbb. Az 
ott élők véleményét javasolja kikérni és szem előtt tartani azt is, hogy milyen 
szín illik a környezet stílusához.  
A Holdingon belül lehet közbeszerzési eljárást indítani. Ezt be kell tartani.  
A pályázat kiírásánál a műszaki tartalom pontos megjelölésére kéri odafigyelni.  
 
Lenártek András: A városban az a szóbeszéd járja, hogy valóban ennyibe 
kerül-e egy panel lakás felújítása. A vállalkozó jóval kevesebb összegből oldja 
meg, mint az előirányzott 1,5 millió Ft. Más városban 1 millió Ft-ból sikerül a 
kivitelezést megoldani. 
Kérdése, megoldható-e a költségek csökkentése, megelőzve árkartell 
kialakulását. 
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Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót a panelprogram 
biztosának a szót, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Dr. Tompa Sándor: A közbeszerzésen pályázatot nyer a fővállalkozó, az 
alvállalkozói megválasztásába nem sok beleszólásuk van. A 2006-os 
pályázatok lezárása után beszámoló készül a központosított közbeszerzések 
hozadékáról. Az eddigi tapasztalatok azt mutatják, sikerült a költségeket 
csökkenteni. A szószbeszédre nem szabad adni, konkrét ajánlatok érkeznek 
ugyanis és az elszámolás is tényszerű, szigorú.  
 
Polgármester: Kéri, a felvetett kérdéseket, elhangzott tapasztalatokat a MIK 
ZRt. vegye figyelembe a későbbiekben.   
 
13. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Egészségügyi Központ 

magasabb vezetői álláshelyére kiírt pályázat 
lezárására 

 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  

 
Polgármester: A meghirdetett álláshelyre a 30 napos benyújtási határidőn belül 
pályázat nem érkezett, így a főigazgatói beosztás 2008. április 1-jei időponttal 
pályázat útján nem tölthető be, új pályázat előkészítéséről gondoskodnak. Amíg 
azonban az önkormányzati biztos irányít, a státusz névleges volna.  
Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Egészségügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Szinay Attila: Az ellenzéknek nem jó, hogy senki nem nyújtott be 
pályázatot. Osztja azt a véleményt, hogy nem szívesen jelentkezik senki olyan 
helyre, ahol egyelőre biztos irányít.  
A kérdés, meddig szükséges a biztos jelenléte? Az tény, hogy újabb pályázatot 
kell kiírni. 
 
Polgármester: Az önkormányzati biztos és kollektívája azon dolgoznak, hogy 
stabilizálják a gazdasági helyzetét az Egészségügyi Központ. Lezárja a 
napirendi pont vitáját. 
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14. sz. napirend tárgya:  Közművelődési érdekeltségnövelő pályázat 
benyújtása 

 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester  

 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A következő két napirend szóbeli kiegészítését 
összevontan teszi meg. 1998. óta részt vesz a város az érdekeltségnövelő 
pályázatokon. A könyvtári pályázaton 18 milliót nyert a város, a közművelődésin 
közel 30 millió Ft-ot. Az idei pályázaton történő részvételhez kéri a Közgyűlés 
támogatását. 
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság 8 igen, 0 nem és 1 tartózkodó 

szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag  támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
15. sz. napirend tárgya:  Könyvtári érdekeltségnövelő pályázat benyújtása 

 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester  

 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag  támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
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16. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Bükk-hegységben található „klimatikus 
gyógyhely” kapcsán a minősítést igazoló 
törzskönyv megerősítésére az Országos 
Gyógyhelyi és Gyógyfürdőügyi Főigazgatóságnál 

 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester  

 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: Mindenki tudja, az elmúlt években éles harc 
alakult ki a turisztikai vonzerő tekintetében. Miskolc páratlan természeti 
adottságokkal rendelkezik, melyeket a kiadványaikban meg kell tudni 
jeleníteniük, vagyis a korszerű városmarketing elengedhetetlen a sikeres 
turizmushoz. 1935-ben József Attila Lillafüreden írja meg az Óda c. művét. 
Fekete István innen merített ihletet. Innen indult útjára a pisztrángtenyészetés 
és a vaskohászat. 
1935-ben vették nyilvántartásba Lillafüredet az országban elsőként, mint 
klimatikus gyógyhelyet. A minősítés 2020-ig érvényes, de az alapjegyzék 
értelmében időről időre meg kell újítani. Az EU pályázatokban a dokumentáció 
megszerzése előnyt jelent.  
Az egyik portál vidéki wellness szállodákat hasonlított össze, az első a Hotel 
Palota, a második Hotel Miskolc lett.  
 
Polgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Oktatási és Kulturális Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag  támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
17. sz. napirend tárgya:  Javaslat az Önkormányzat 2008. I. félévi 

munkatervének megállapítására 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester   
 
Polgármester: A napirendhez tartozó előterjesztéseket valamennyi bizottság 
véleményezte. Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
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Bizottsági vélemények: 
 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság módosítójával együtt egyhangúlag támogatta 

az előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság módosítójával együtt támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Városfejlesztési, Üzemeltetési és Turisztikai Bizottság módosítójával 

együtt támogatta az előterjesztés elfogadását  
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását.  
 Egészségügyi Bizottság módosítójával együtt támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 

Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Doszpoly Orsolya: Tájékoztatja a Közgyűlést, módosító indítványt nyújtott be, 
melyet ismertet. Kéri a testületet, támogassa javaslatát.  
 
Dr. Szinay Attila: A Jogi Bizottság módosító javaslatát Fidesz-es képviselő 
kezdeményezte, de a bizottság is támogatta. Az egyik javaslat a Főutca plaza 
projektről szóló beszámoló, a másik az egészségügyi intézmények 
átszervezésével kapcsolatos tapasztalatokról szóló beszámoló. 
 
Polgármester: A Pénzügyi Bizottság módosítójával kapcsolatban elmondja, a 
központosított közbeszerzések jó része az első félévben lesz, ezért javasolja, a 
második félév elején tárgyalni a javasolt beszámolót.  
 
Dr. Mokrai Mihály: A Jogi Bizottság módosítójával kapcsolatban elmondja, az 
1/2005. jegyzői és polgármesteri utasítás szerint, ha napirendre kerül bármilyen 
előterjesztés azt a meghatározott formában kell előterjeszteni.  
 
Dr. Varga Zoltán: Tájékoztatja a testületet, hogy levélben kereste meg a 
közbeszerzési előkészítő társulatot, azzal a céllal, hogy az anyagok elkészülte 
után a bizottság saját hatáskörében át kívánja tekinteni a közbeszerzések 
eddigi alakulását. Jelenleg kezdődnek a jelentős közbeszerzési eljárások, ezért 
egyetért a beszámolónak a második félévben történő tárgyalásával.  
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. A következő napirend 
tárgyalásában nem vesz részt.  
 

--- Az ülést Orosz Lajos alpolgármester úr vezeti. --- 
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18. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Polgármester illetményének 
megállapítására 

 
Előterjesztő: Gazdasági Bizottság elnöke 

 
Orosz Lajos alpolgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg 
szóbeli kiegészítését.  

 
Dr. Varga Zoltán: Lényegesnek tartja elmondani, hogy a Polgármester 
illetményének a megállapításakor az egyik alap a 2006. október 20-i 
döntésükhöz képesti változás.  
A törvényi felhatalmazás alapján, figyelembe véve az aktuális szorzókat is Káli 
Sándor polgármester illetménye 579.750 Ft-ra módosulna.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság 4 igen, 4 nem és 0 tartózkodó szavazattal 

nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 

Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Szűcs Tamás: A Fidesz frakció álláspontját ismerteti. A polgármesteri és az 
alpolgármesteri illetményekkel kapcsolatban elmondja, a mostani gazdasági 
helyzetben nem javasolja a frakció az emeléseket elfogadni.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. 
 
19. sz. napirend tárgya:  Javaslat az Alpolgármesterek illetményének 

megállapítására 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
   
Orosz Lajos alpolgármester: A vonatkozó törvényi rendelkezés alapján a 
foglalkoztatási jogviszonyban álló alpolgármester illetményét és illetményének 
emelését a képviselő-testület úgy állapítja meg, hogy az ne érje el a 
polgármester illetményét. 
Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság 4 igen,4 nem és 0 tartózkodó szavazattal 

nem támogatta az előterjesztés elfogadását. 
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Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
20. sz. napirend tárgya:  Javaslat a „B-A-Z Megye a Világkiállításon” 

alapítvány megszüntetésének kezdeményezésére 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Az Alapítvány megszüntetésére már több 
kísérlet történt, de ez - elsősorban a nagy létszámú, társadalmi-gazdasági élet 
különböző területeiről érkező, természetes személyeket, jogi személyeket és 
egyéb szervezeteket is magában foglaló alapítók közötti koordinációs 
nehézségek miatt - mind a mai napig nem történt meg.  
Tekintettel arra, hogy az Alapítvány céljának megvalósítása a világkiállítás 
lemondásáról szóló törvény elfogadásával - lényegét tekintve már évekkel 
ezelőtt - lehetetlenné vált, a megszüntetésére irányuló javaslat célszerű és 
megalapozott. 
Kéri a bizottsági álláspontokat 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 

Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
 
21. sz. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Családsegítő Szolgálat, 

Regionális Módszertani Központ és Gyermekjóléti 
Szolgálat Megyei Módszertani Központ alapító 
okiratának módosítására 

 
Előterjesztő: Szűcs Erika alpolgármester asszony 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg 
szóbeli kiegészítését.  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: A családsegítő tevékenységet 
szeretnék kiterjeszteni és intenzívebbé tenni Lyukó völgyben is, ahol a 
problémák halmozottabban jelentkeznek.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
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Bizottsági vélemények: 
 
 Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
22. sz. napirend tárgya:  Beszámoló a Szinva patak szennyező forrásainak 

felszámolására vonatkozó intézkedési terv 
végrehajtásáról 

 
Előterjesztő: Fedor Vilmos alpolgármester  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg 
szóbeli kiegészítését.  
 
Fedor Vilmos alpolgármester: 2004-ben fogadta el a Közgyűlés a 4 évre 
szóló intézkedési tervet a Szinva patak szennyező forrásainak felszámolására. 
A Szinva patak állapota éveken át javult, de sajnos az előző évben romlott. 
Kevesebb csapadék esett tavaly a Szinva patak vízgyűjtő területén, így a 
szennyeződés nagyobb koncentrációt mutatott. 1,5 hetente tartottak rendezést 
a patakőrök. 332 köbméter hulladékot gyűjtöttek össze tavaly. Sokan a 
felesleges bútoraikat, kommunális szemetüket is a patakparton helyezték el és 
ez sajnos nem csak a számozott utcákra igaz.  
Kéri a lakosságot a megadott időpontra meghirdetett lomtalanításkor helyezzék 
ki a felesleges kacatokat és ne a patakot szennyezzék.  
A patakban megjelent élővilág összetétele és száma bizakodásra ad okot.  
   
Orosz Lajos alpolgármester: Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 6 igen, 0 nem 

és 4 tartózkodó szavazattal támogatta az előterjesztés elfogadását.  
 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság egyhangúlag támogatta az 

előterjesztés elfogadását. 
 Gazdasági Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
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Vitában hozzászólók: 
 
Zámbó Tiborné: Örvendetes, hogy a szennyezés nem olyan mértékű, mint 
évekkel ezelőtt. Azt gondolja, mindent meg kell tenni azért, hogy ez a 
szennyeződés a minimálisra csökkenjen. Ehhez elengedhetetlen a Vasgyárban 
a szennyvízhálózat kiépülése azokban az utcákban, ahol a szennyvíz a 
csapadékvíz-elvezető rendszerbe van bekötve.  
Több kerttulajdonos a patakpartot lekerítette nehezítve ezáltal a patakőrök 
munkáját. Már kérte, vizsgálják meg, kik azok, akik illegálisan lekerítették a 
patak partját. Ez ügyben kérdése, megtörtént-e a felelősségre vonás.  
A Közterület-felügyeletet kéri, hogy amikor a lomtalanítás történik, fokozottabb 
ellenőrzést biztosítson.  
 
Lebártek András: Valóban szívmelengető, ha az ember az Ady hídnál látja a 
pisztrángokat úszni. 20 éve nem gondolta volna, hogy ez lehetséges. A Szinva 
ügye nem egyszerűen környezetvédelmi kérdés, hiszen a város egyik jelképéről 
van szó. A víz mennyiségének csökkenése is okozhatja a szennyezettség 
nagyobb fokát, de a becsatlakozó patakok szennyezettségi fokát is vizsgálni 
kellene.  
Tavaly lakossági bejelentésre szólt, hogy egy szék található a patakban, de 
még 2 hónappal később is ott volt.  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Zámbó Tiborné 
asszony felvetésére írásban kap választ. Javasolja a Városfejlesztési Bizottság 
következő ülésére készüljön egy tájékoztató, mind az illetékes osztály, mind 
pedig a Közterület-felügyelet részéről.  
Megadja a szót az előterjesztőnek, reagáljon a vitában elhangzottakra. 
 
Fedor Vilmos alpolgármester: A Szinva egyetlen vize a városnak, jelképe 
Miskolcnak. A kisebb csapadék mellett nagyobb a szennyezettség 
koncentrációja. Az biztató, hogy a legtisztább vizet kedvelő élőlények jelentek 
meg a patakban.  
Minden héten szombat délig a keletkező kommunális hulladékot a lakosság a 
város 3 hulladékudvarába viheti el. 
 
23. napirend tárgya:  Javaslat a Csodamalom Bábszínház magasabb 

vezetői álláshelyére történő pályázat kiírására 
 
Előterjesztő: Káli Sándor polgármester 
 
Orosz Lajos alpolgármester: A Miskolci Csodamalom Bábszínház 
igazgatójának magasabb vezetői megbízása 2008. július 31-én lejár, így 
pályázatot kell az álláshelyre kiírni. Kéri a bizottsági álláspontok ismertetését. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Oktatási és Kulturális Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 

elfogadását. 
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Orosz Lajos alpolgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el.  
 
24. sz. napirend tárgya:  Tájékoztató a 2008. évi parkfenntartásról  
 
Előterjesztő: Orosz Lajos alpolgármester  
 
Orosz Lajos alpolgármester: Az anyagban szereplő összes területnek neve, 
gazdája, felelőse, kivitelezője és ellenőre van. Javasolja, a képviselők tegyék el 
a tájékoztatót, hiszen a későbbiekben is hasznos lehet.  A Közgyűlés által 
elfogadandó költségvetésben elkülönített parkfenntartási összeg az 
alvállalkozási szerződésekben vállalt feladatokra vonatkozik. A plusz munkák 
elvégeztetése erről a sorról nem lehetséges. A Városgazda munkatársait, a 
szakembereket kéri a feladat ellátásával bizonyítsák be rátermettségüket és 
igényességüket.  
A költségvetésnél Tavaszi Zsolt képviselőtársa a garancia kérdését firtatta. 
Ezzel kapcsolatban elmondja, a működésbeli, finanszírozási és a rendszerben 
való gazdálkodás garanciája a Holding igazgatóságának kezében van. A 
testület világos elvárásokkal és megrendelésekkel, valamint tiszta 
finanszírozási képlettel járul ehhez hozzá.  
Nem fordulhat elő a tavalyi eset, nevezetesen, hogy forráshiányra való 
hivatkozással nem végeznek el munkát. A képviselők ezzel kapcsolatban 
tájékoztatást kapnak. A Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság a 
Városgazda pénzfelhasználásáról havonta információt kap. 
Kéri a bizottsági álláspontokat. 
 
Bizottsági vélemények: 
 
 Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság egyhangúlag 

támogatta az előterjesztés elfogadását. A bizottság májustól kéri, hogy 
havonta kapjon tájékoztatást a munkák állásáról, technikai kérdésekről.  

 Környezetvédelmi és Energiaügyi Bizottság támogatta az előterjesztés 
elfogadását. 

 Gazdasági Bizottság egyhangúlag támogatta az előterjesztés 
elfogadását.  
Fodor Zoltán: Szóbeli kiegészítésében elmondja, a közbeszerzésen nyert 
cégek különböző fázisokat végeznek. A gereblyézéstől a kaszálásig, 
palántázásig. Ha a locsolást nem végzi el, maximum nem fizetnek érte. Ez 
nem teljesen jó így, mert ha nem locsolnak, a növény elszárad. A 
bizottság kifogásolta, hogy a város különböző területein a virágok 
gondozása eltérő összegbe kerül. Miért nem egységes az ár? Fontos, 
hogy ha a cég nem jól végzi el a munkát, fel lehessen a szerződést 
bontani..  

 Pénzügyi Bizottság támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság 4 igen, 0 nem és 4 tartózkodás mellett nem 

támogatta az előterjesztés elfogadását. 
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
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Polgármester: Megnyitja a napirendi pont vitáját. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Balogh Zoltán: Megköszöni a Városgazda Kht-nek, hogy a katolikus templom 
környékéről elszállítatta a mezőgazdasági hulladékot. 
A tavalyi részönkormányzati ülésen nem volt egyértelmű, hogy a katolikus 
templom mellett található park pontosan kihez tartozik. Ésszerű lenne, ha az 
egész terület a Városgazdához tartozna.  
 
Lenártek András: A zöld kataszter bevezetését pozitívan értékeli. A kataszter 
megalkotása nem cél, hanem az első lépés abba az irányba, hogy a meglévő 
zöld területek ne vesszenek el és a jövőben tovább bővüljön a zöld felület. 
Engedély nélkül egyetlen fát sem lehetne kivágni, jó volna ezt jogszabályban 
szabályozni. Ha beépítésre kerül egy zöld terület, mindig legyen helyette másik.   
 
Kovács Józsefné: Tavaly egy ígértet arról szólt a körzetesítéskor, hogy kapnak 
olyan tájékoztatót, amelyből meg lehet állapítani, melyik területet melyik 
vállalkozó tartja rendben. A fűkaszáláson kívül tavaly más program nem volt. 
Javasolja a növények telepítését, a kivágott fák pótlását. A Pénzügyi Bizottság 
ülésén azt az információt kapta, hogy a fasorgondozási tételben szerepel az 
idős fák gondozása is. Nehezíti az is a helyzetet, hogy lakossági kérésre a fák 
kivághatóak, de a pótlásról nem gondoskodik senki.  
Jó volna, ha a vállalkozók kiválasztásában is lehetne beleszólása az 
önkormányzati képviselőknek. A közparkok, a közlekedési zöldfelületek sokszor 
gondozatlanok maradnak, erre több figyelmet kell fordítani. 
Társadalmi munkában megvalósítható volna a virágültetés, ha kapnának 
virágot. Kérdése, van-e erre kivitelezhető megoldás. 
 
Polgármester: Lezárja a napirendi pont vitáját. Megadja a szót az 
előterjesztőnek, reagáljon az elhangzottakra. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Az a pénz, ami parkfenntartás soron szerepel, 
komplex kertészeti szolgáltatást jelent az anyagban szereplő területeken. Nem 
fordulható elő az, hogy májusban elfogy a pénz és több munkát nem végeznek 
az évben.  
A parkfenntartásban változás, hogy a virágokat központi közbeszerzéssel szerzi 
be az önkormányzat megbízásából a Debreczeni Márton Szakközépiskola. 
Hozzáértő szakemberek tervezték meg a parkokat.  
A képviselők figyelmet felhívja, hogy az anyagban nem szereplő munkálatokat 
csak a saját alapjuk terhére végeztethetik el.  
A Városgazda Kht-t 2 évvel ezelőtt látták el plusz feladattal, azzal a céllal, hogy 
a cég a parkfenntartás területén piacvezető és piacdiktáló legyen. Ezt a 
küldetést még nem töltötte be a kht.  
A katolikus templom előtti tér nem része a parkfenntartási munkának. A 
képviselői alapjából azonban igyekezni fog a terület rendben tartására fordítani.  
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1. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Borsod - Abaúj - Zemplén Megyei 
Kórház Egyetemi Oktató Kórház és a 
Miskolci Egészségügyi Központ Egyetemi 
Oktató Kórház között feladatátadási 
szerződések előzetes jóváhagyása 
tárgyában  

 
Előterjesztő:  Szűcs Erika alpolgármester asszony 
 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését.  
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Utal arra, hogy amikor a döntés 
megszületett, jelezte, hogy vita alakult ki abban, hogy ezt a cserét jogilag 
hogyan lehet megoldani. Tekintettel arra, hogy az ÁNTSZ és MEP ellentétes 
álláspontot képviselt, a korábbi döntés úgy született meg, hogy mindkét fél 
számára elfogadható közreműködői megállapodást vezettek végig a döntésen 
és a végén egy mondattal odatették azt, hogy amennyiben feladatátadási 
szerződés keretében is megoldható lesz, ahhoz is hozzájárul a Közgyűlés.  
Alapvetően azért került beterjesztésre a mai javaslat, hogy az előzőleg odatett 
egy mondat helyett tételes döntés szülessen. A hematológia tekintetében nem 
jött létre olyan egyezség, amit mind a két fél elfogadott volna. E mögött anyagi 
és szakmai kérdés egyaránt van.  
Tájékoztatja a testületet, hogy egyik fenntartó sem tett le arról a közös célról, 
hogy a hematológiában meglévő erőket egyesítve ne csak a gyermek, hanem a 
felnőtt csontvelő transzplantációnak a lehetősége is megtörténjen Miskolcon. 
Idén a feltételek kialakulhatnak.  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
Vitában hozzászólók: 
 
Dr. Szinay Attila: Ügyrendi javaslata, hallgassák meg a Diósgyőri Kórház 
képviseltében megjelent orvosokat is.  
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az elhangzott ügyrendi javaslatot. 
 

A Közgyűlés 21 igen, 8 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 16 fő) az ügyrendi 
javaslatot elfogadta. 
 

Polgármester: Megadja a szót a Diósgyőri Kórház képviseltében megjelent Dr. 
Bábás Géza főorvos úrnak.  

 
Dr. Bábás Géza: A Diósgyőri Kórház Traumatológiai és Kézsebészeti 
Osztályának egyik főorvosaként ismerteti az osztály álláspontját.  
A Traumatológiai Osztály áttelepítésének előnye a BAZ Megyei Kórházba a 
kiszolgáló egységek megléte és azok gazdaságosabb kihasználása, a 
társszakmák elérhetősége és a konzíliumok könnyebb kivitelezhetősége. Az 
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osztály biztosabb jövővel rendelkező intézménybe kerülne és a területi 
illetékesség eldöntése is egyszerűbbé válhatna.  
A továbbiakban a hátrányokat sorolja fel. Az osztály ellátási területének 
népessége 220.000 fő, amelybe Miskolc és az agglomeráció lakossága tartozik. 
A BAZ Megyei Kórház traumatológiai ellátási területe 400.000 fő. Nem tud olyan 
forrásról, amelyből a megyei kórház infrastruktúráját a közel duplájára 
emelkedő betegszám fogadására alkalmassá tennék. A különösen érzékeny 
pontok egyike az ambulanciák. A műtői kapacitások növelése tudomása szerint 
nem biztosított, ezért a várólisták egyre hosszabbak lesznek. Félelmei szerint 
ez az akut műtéteknél is jelentkezni fog. A diósgyőri osztályon és a megyei 
traumatológián 3500 illetve 4000 műtétet végeznek évente. Tudomása szerint a 
műtő-blokk és a tervezett fekvő beteg részleg között beszállítási problémák is 
lesznek.  
Ha a város területén két osztály működik, az számos előnnyel jár. Korábban 
előfordult, hogy az ÁNTSZ súlyos fertőző betegek miatt az egyik osztályon 
felvételi zárlatot rendelt el. Ilyenkor a másik osztály időlegesen átveszi a 
feladatot. Egy osztály esetén más megyébe kellene a betegeket szállítani. 
Balesetek, nagyszámú sérültek esetén eddig az ellátandó betegeket 
megosztották. A tervezett összevont osztály műtőkapacitása megegyezik a 
megyei kórház eddigi kapacitásával, vagyis komoly hiánnyal lehet számolni. 
Ónos eső, egyéb nagyobb probléma esetén a kapacitás tervezésénél 
figyelemmel kell lenni a periodikusan jelentkező igényekre is.  
Ha az osztály a megfelelő infrastruktúra megteremtése után költözik át a 
megyei kórházba, akkor a diósgyőri osztály dolgozói szívesen vesznek részt a 
munkában. A megfelelő infrastruktúra hiánya káoszhoz és tömeges 
elégedetlenséghez vezet. Amennyiben kialakításra kerül a szakmai kollégium 
által javasolt Traumatológiai Centrum, megfelelően méretezett és kialakított 
kapacitásokkal, az összevonást elképzelhetőnek tartja. Munkacsoport 
keretében ez esetben szintén tevékenyen részt kívánnak venni a diósgyőri 
traumatológia dolgozói.  Az osztály dolgozóiból létrehozott gazdasági társulás, 
vagy alapítandó gazdasági társaság, vagy a kibővített Ditra Kft. funkcionálisan 
privatizálhatná az osztályt. Az erről szóló tervezetüket beterjesztették Szalkai 
úrnak, de érdemi választ nem kaptak. 
Tovább húzódik a bizonytalan állapot és a jelentős bércsökkenésen átesett és 
rossz körülmények között dolgozó, jövőkép nélküli, teljesen demoralizált 
dolgozók elhagyják az osztályt. A működésképtelenség katasztrofális ellátási 
viszonyokat és társadalmi elégedetlenséget szül. 
Időközben az osztály megkapta a csípő- és térdprotézis végzésének a 
lehetőségét, ami jól finanszírozott terület. Az osztály ily módon megváltozott 
pénzügyi viszonyait, jövedelmezhetőségét a makrogazdasági menedzsment 
nem vizsgálta meg. Tekintettel arra, hogy a jelenlegi gazdasági vezetés mellett 
az osztály gyakorlatilag a totális ellehetetlenítés szélén áll, megújított, 
dolgozókkal együttműködő gazdasági vezetés általi felülvizsgálatot javasol az 
osztály lehetőségeinek feltárása érdekében.  
 
Dr. Szinay Attila: Bízik abban, hogy a Közgyűlés is úgy gondolja, hasznos volt 
Főorvos úr beszámolója. Olyan információkat hallhattak, amelyek hozzájárulnak 
a döntésükhöz. A határozati javaslattal kapcsolatban megjegyzi, a Fidesz 
frakció már decemberben is azt az álláspontot képviselte, hogy nem lehet az 
okok feltárása nélkül továbblépni. Amikor a Diósgyőri Kórházban a 
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városvezetés osztályokat szüntetett meg, vagy telepített át, borítékolható volt, 
hogy az ottmaradó osztályok veszteségesek lesznek. A mostani helyzetben ki 
kell hangsúlyozni, hogy az Egészségügyi Központ 40 millió veszteséget termel 
havonta. Plusz forrás az egészségügyben nem lesz, ez világos.  Van-e valami 
jövőkép arról, fennmarad-e ez a konstrukció?  
A traumatológia átköltöztetésével kapcsolatban gyenge az a határozati javaslati 
pont, amely csupán ajánlást tesz arra, hogy ebben a konstrukcióban kerüljenek 
át a dolgozók.  
A járóbeteg szolgáltatást végző Ditra Kft. sorsa is kétséges. Ha elfogadják most 
a határozati javaslatot, egy idő után felmerül majd, kell-e Diósgyőrben járóbeteg 
ellátás.  
Egyetlen ésszerű döntés volt a gyermekügyeletnek a GYEK-be telepítése. 
A kórházból olyan híreket kapott, hogy egyes dolgozók pótlékai megszűntek, 
fizetésük csökkent. Az egészségügyben különös szabályok alá esik pihenőidő. 
Volt olyan, amikor szabadnapot számoltak be munkanapnak, hogy ne sérüljön a 
munkajogi szabály.  
 
Polgármester: Miskolc az egyetlen olyan nagyváros, amely ekkora 
egészségügyi kapacitással rendelkezik. Az önkormányzat számára ez nehezen 
kezelhető kérdés, hiszen országosan zömmel megyei kórházak működtetik az 
egészségügyet. Legutóbb Szegeden döntöttek az egy kórház modell mellett, 
akárcsak Debrecenben. Sérelmek nélkül nem lehet megoldani a helyzetet. A 
megyével változó sikerrel folyamatosan tárgyalnak az optimális megoldás 
érdekében.  
Megadja a szót az előterjesztőnek, reagáljon a vitában elhangzottakra. 
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: Egyetért Polgármester úrral, de úgy 
gondolja, hogy ami Főorvos úr szájából elhangzott, az erősen közelít a 
félelemkeltéshez. A döntés december 13-án és nem most született. Ha Főorvos 
úr megkereste volna, biztosan kiadta volna az egészségügyi szakértőknek a 
helyzet kivizsgálását. Most hallotta először ezt a felvetést. Az aggódást megérti, 
bizonyára van kockázat. Ha az a kérés, hogy tételesen és következetesebben 
képviseljék a betegellátás kockázatainak csökkentését a megyével történő 
tárgyaláskor, ennek eleget tud tenni. Szervezeti kérdésekben nem tud ilyen 
hatékonyan fellépni.  
Juga György napirend előtt azt mondta nincs ebben a városban koncepció. Az 
egészségügy átalakításról szóló koncepcióról legalább ötször beszélt már a 
testület előtt. A következő időszak várható finanszírozása a duplikációk 
csökkentését preferálja. Egységes, erős osztályok megvalósítása a 
koncepciójuk.  
A döntés tartalmi felülvizsgálatára nincs szükség, a konkrét szerződés 
tekintetében várja a szakmai észrevételeiket. Igazgató úr ígéretét bírja arra, 
hogy a Ditra Kft. járó beteg szakellátás tekintetében megkapja azokat a 
lehetőségeket, kedvezményeket, amelyek az ellátáshoz szükségesek. A 
székhelyét a Kft. szabadon választhatja meg.  
Ha a Megyei Kórház eláll a közös megállapodástól, akkor tárgyalhatják újra az 
egészet.  
 
Juga György: Nem szólt hozzá napirend előtt, nem akkor beszélt a koncepció 
hiányáról. Komoly aggályaik vannak a változtatással kapcsolatban. Csodálkozik 
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azon, hogy egy probléma megállapításának ideje befolyásolja a probléma 
kezelését. Az ellátás minősége forog veszélyben, számára ez derült ki Főorvos 
úr hozzászólásából. Azt megértette, hogy a szakmai állásfoglalások szerint egy 
traumatológiai centrum valósuljon meg hosszú távon. Azt azonban nem hiszi, 
hogy ezt a kiszolgáló létesítmények hiányában is rögtön meg kell valósítani. A 
kérdés ott merül fel, hogy miért kell ezt az egészségügyi szakterületet egy 
változásba belehajszolni úgy, hogy a folyamat végét nem látják. 
A szülészet elköltöztetése után először azt mondták a traumatológia 
veszteséges, majd kiderült mégsem az, tehát gazdasági kénszer nincs a 
változatásra.  
Három hónappal ezelőtt az anyagban az szerepelt, megy a hematológia, most 
egy lakonikus mondatban az szerepel, mégsem kell, hogy menjen. Ez is a 
kiforratlanságot támasztja alá.  
Az orvos mellett természetesen a betegről és az egészségről van szó. Nem 
ártani akar a Fidesz frakció, aggódik amiatt, ami ezen  a területen zajlik. 
 
Polgármester: Nagyon fontos lenne az, hogy valamilyen formában a Fidesz 
frakció is vegye fel a kapcsolatot a megyei önkormányzat Fidesz-es 
vezetésével. Ugyanis az ő szobájában született egy olyan megállapodás, 
amelyben felvetették azt, hogy lényeges lenne például a traumatológiával 
kapcsolatban a gyors és világos döntés meghozatala, ami az orvosok számára 
is megnyugtató. Ezt követően visszalépések történtek. A megyének is épp ideje 
lenne valamilyen álláspontot képviselnie. Az átszervezésnél a legrosszabb a 
maszatolás. Amit visszahoztak most az nem más, mint a módosítás 
módosítása. A partner a megállapodást nem tartotta be, ez tény. 
 
Dr. Hártó György: Valamennyi megyével vívott megbeszélésen részt vett. 
Polgármester úr reálisan értékelte a helyzetet. A végén valóban egy 
megállapodásra jutottak, amelyet a két vezető szentesített, az ebből való 
kihátrálás nem a városnak tudható be. A hematológia vonatkozásában 
álláspontjuk nem változott. Az, hogy kikerült a határozati javaslatból ez a pont, 
nem róható fel sem a város Egészségügyi Bizottságának, sem másnak. A 
partner talált újabb pontokat, amivel picit zsarolni próbálta a várost, de az 
Egészségügyi Központ vezetése és a városvezetés nem ment ebbe bele.  
Két hónap nagyon sokat számít az egészségügyben. Decemberben Bábás 
főorvos úr sem volt ilyen biztos a dolgában. Volt olyan időszak, amikor 8 milliós 
hiányt termelt az osztály. Az utóbbi időben azonban hasznot termel. 
 
Polgármester: Sok minden elhangzott pro és kontra. Kéri a megyét, hogy 
alakítson ki egy olyan álláspontot végre, amelyről lehet tárgyalni. 
Megállapodásokat rúgott fel a megye a közelmúltban. Emberekről, osztályokról 
van szó, miközben a túloldalon megy a maszatolás. Úgy tudja egyébként, a 
megye továbbra is számít a traumatológiára. Kéri, a városi kórházak lejáratását 
fejezzék be. Nyilván ezt kifelé mondja, nem a jelenlévőknek, de tény, ilyenek is 
folynak a városban.  
 
Juga György: Véleménye szerint nem a lényegről beszélnek. Nem érdemes 
politikai síkra terelni a vitát. Szívesen beszélnek a Fideszes megyei vezetéssel, 
de eddig erre felkérést nem kaptak. Elsősorban miskolci képviselők és csak 
ezután Fideszesek. Ha felmerülnek ilyen velőtrázó kijelentések, hogy nem 
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tudják ott az ellátást megszervezni, akkor felelős döntéshozóként el kellene 
azon gondolkodni, hogy az álláspontjukat érdemes felülvizsgálni. A felvetett 
szakmai kérdésekre, mi a garancia. Valóban biztosítottak a feltételek? Miért jó 
ez így a városnak?  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát lezárja. Megköszöni a Fidesz 
felajánlkozását, egyébként is úgy gondolta, hogy ez nem Fideszes probléma, 
hanem a város kontra megye kéréskör. Egy adott szóról van szó, amihez a 
város egyoldalúan tartja magát, szemben a megyével, aki nem tartja be 
ígéreteit. Megadja a szót Szűcs Erika alpolgármester asszonynak, reagáljon a 
vitában elhangzottakra.   
 
Szűcs Erika alpolgármester asszony: A határozati javaslatban a határidő 
folyamatos. A nyilvánosság előtt vállalta, hogy az itt megjelent szakma 
félelmeiről beszélni fognak, külön tárgyalni fog velük. A másik oldalon is 
traumatológusok vannak, felelős orvosok. Lehet arra az álláspontra 
helyezkedni, hogy csak a saját orvosaiknak hisznek, de nem elég elegáns.  
Képviseli a szakmai aggályokat és vállalja, a szerződés akkor mehet 
teljesedésbe, ha valóban megnyugtató és elfogadható válasz születik, amit az 
orvosok is el tudnak fogadni.  
Ilyen típusú példaértékű megállapodást ne a város rúgjon fel, mert nem elegáns 
és szakmailag sem indokolt. Nem gazdasági típusú a megállapodás, nem arról 
szól a megállapodás, hogy a veszteséges osztályokat átveszi a megyei 
fenntartású kórház. Egymást kiegészítő szakmai struktúrákról egységes erős 
osztályokról van szó, amelyek a pénztárak, vagy ha nem lesz pénztár, akkor az 
egészségbiztosítás szigorodó finanszírozásában, kapacitásbefogadásában kell 
működniük. Az nem fordulhat elő, hogy az egyik kap finanszírozást, a másik 
nem. Az erőket egyesíteni kell és okosan megosztani a munkát. 
A munkahelyek megőrzését is szem előtt tartják. Fizetést biztosan nem kapnak 
kevesebbet az egészségügyi dolgozók, de a kérdésnek utánanéz. 
Miskolc város egészségügye ne gyengüljön, hanem erősödjön, ez a céljuk. Az 
egészségügyi dolgozók Miskolcon érezzék magukat biztonságban és a 
miskolciak itt kapják meg az ellátást, és nem Debrecenben, vagy Kassán. 

 
2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a „”Tiszta Miskolcért” – illegális 

hulladéklerakók megszüntetése” című 
pályázat benyújtására”  

 
Előterjesztő:  Orosz Lajos alpolgármester   
 
Polgármester: Megadja a szót az előterjesztőnek, tegye meg szóbeli 
kiegészítését. 
 
Orosz Lajos alpolgármester: Ma nem először beszélnek illegális hulladék 
lerakókról. Az előterjesztés célja, állami forrásból és saját pénzből a három 
legszennyezettebb területet megtisztítani. A hulladékot egyszer elszállítják, de 
az újratermelődés megakadályozása partnerség nélkül nem megy. Az illegális 
szemétlerakók felszámolása kidobott pénz, de muszáj a felszámolásra fordítani. 
Az AVE és a Városgazda az Önkormányzattal és a Közterület-felügyelet 
összefogásával hadat üzentek a szemétnek.  
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Ma Miskolcon minden hulladéknak megvan a helye. A lakossági szemétszállítás 
mindenki számára adott, a vállalkozások is rendelkeznek szerződéssel, az ő 
szemetük szállítása is megoldott. Ezen felül a három hulladékudvar is 
fogadóképes. Mégis sokaknak egyszerűbb kidobni a kocsiból a szemetet, mint 
a legálisan elszállítani, elszállíttatni. 
Az, aki 3000 Ft-ot kér azért, hogy elszállítsa a hulladékot, valószínű nem 
legálisan teszi ezt és valamelyik illegális szemétlerakóra szállítja el a szemetet. 
A konténer lehet drágább, de törvényes és környezetszennyezéstől mentes, 
hiszen az erre kijelölt lerakóra szállítja el az AVE a hulladékot.  
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
 
3. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a Kárpátok Eurorégió 

Interregionális Szövetségből és a Kárpátok 
Eurorégióért Regionális Fejlesztési 
Közhasznú egyesületből történő kilépésre 

 
Előterjesztő:  Káli Sándor polgármester   
 
Polgármester: A napirend feletti vitát megnyitja. 
 
A képviselők részéről hozzászólás nem hangzott el. 
 
Polgármester: A közérdekű bejelentések, interpellációk tárgyalása 
következik.  
 
Balogh Zoltán: A tavaszi takarítás, hulladékgyűjtés a Martin-Kertvárosban is 
megkezdődött. Kéri a Városgazda Kht. munkatársait, a 3A-s busz vonalát 
kezeljék kiemelten, a felhalmozódott téli szóróanyag port, szennyeződést jelent, 
ezért szükséges minél előbb eltakarítani.   A Balaton és a Bornemissza utcákat 
emeli ki.  
A Városgazda Kht. arról tájékoztatta decemberben, hogy a Balassa utca 
kátyúzázását tervbe vették és 2007. december 31-ig megtörténik a kivitelezés, 
de sajnos ez a mai napig sem valósult meg. Kéri a Városgazda Kht-t pótolja az 
elmaradást. 
A 3A-s busz vonalán a Forrás-Mező saroknál életveszélyes a közlekedés a 
kialakult nagy méretű kátyú miatt.  
A Balaton utcától Szirma felé újonnan kiépült városrész lakossága kéri az 
útburkolat javítását.  
A város más területén is vannak problémák. A Búza térnél található és a 
villamos sínt keresztező utak útburkolati jelei elkoptak, hiányosak, kéri az 
útfelfestést pótolni. 
 
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
Megjegyzi, Felsőzsolcán is nagy volt a por ezért egy seprűvel kiment és 
összeseperte. Nem biztos, ez a követendő, de megoldásnak megoldás.  
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Hegedűs Andrea: A Miskolci Műsorban és a képviselők által megkapott 
március 15-i meghívóban történt egy elírás. A szirmai Hősi Emlékműnél a 
koszorúzás és megemlékezés nem március 15-én, hanem 14-én délután négy 
órától lesz.  
A 3. választókerületben a buszöblök aszfaltburkolata felgyűrődött, maratást és a 
burkolat javítását kéri.  
A súlykorlátozó táblákat a kért helyszínekre kihelyezték a közelmúltban, de 
sajnos a nagyobb tömegű járművek ugyanúgy behajtanak ezekbe az utcákba. 
Kéri a rendőrség közreműködését és ha szükséges a szabálytalankodók 
megbüntetését. 
A Sárosi Gyula utca és a Miskolci utca kereszteződésében megsüllyedt és a 
beszakadás szélén van az útburkolat. Kéri a hiba mielőbbi kijavítását az 
esetleges balesetek megelőzése érdekében. 
 
Polgármester: Képviselő asszony felvetéseire írásban, 15 napon belül választ 
kap. 
 
Cseh László: A Városüzemeltetési Osztályhoz és a Régiópark Miskolc Kft-hez 
fordul kérésével. Lakossági bejelentés érkezett hozzá, miszerint a Papszer utca 
támfal feletti részét az ott élők bevonni javasolják a fizető parkoló övezetbe. A 
Sárga Borház mellett a Toronyalja utcát, valamint a Reményi Ede utcát szintén 
javasolja, hiszen így napközben alig lehet közlekedni az ott ingyen parkoló 
gépjárművektől. Az ott élők a kedvezményes lakossági bérletet is hajlandók 
megfizetni. 
A MIK Zrt. kialakította a szanálás rendjét. A Békeszálló vonatkozásában úgy 
határozott a cég, hogy 2007-ben megkezdik, 2008-ra 50%-ban leszanálják és 
2008-ra befejezik. Még nem indult el a munka, mivel a Szondi telepen is van 
hátralék. Nagy számban élnek önkényes és jogcím nélküli bérlők ezen a 
telepen. Kérése, legalább az önkényes lakásfoglalókat telepítsék ki és 
szanálják az életveszélyessé vált épületeket. A Békeszálló területén évek óta 
kaszáltat és szállíttatja el a hulladékot. Jó volna a leszanált területeket 
értékesíteni, hogy legyen végre gazdája.  
 
Polgármester: Összetett a probléma, részben az ott élők, részben a környéken 
élők gondja. Az országban nem csak a kisebbségnek vannak jogai, hanem a 
többségnek is. Lépésről lépésre lehet ezt a problémát megoldani, azzal nem 
lehet megoldani, ha máshova áttolják a gondot. A MÁV telepnek is ez a 
problémája például, Kovács Józsefné szólt már ez ügyben többször is. Az 
rendben van, hogy szüntessék meg a problémát, de a másik kérdés rögtön 
adott, a telepeken élők hova menjenek ezután. Olyan beavatkozással történhet 
csak a megvalósítás, ha az egész folyamatot a legelejéről végiggondolva 
cselekszenek.  
 
Dr. Hardonyi András: Ismételten a Nagy Lajos Király útján kialakult helyzetről 
szól. Az idegenforgalmi szezon közeledtével aktuálisnak érzi felhívni a figyelmet 
a méltánytalan állapotra, ami a tél elmúltával kialakult. A turistákat joggal 
botránkoztatná meg a szemetes környék.  
A Nagy Lajos Király úti általános iskola igazgatójától levelet kapott, amit 
Polgármester úr, a Városgazda Kht. igazgatója és néhány képviselő is 
megkapott. A vázolt problémákról már beszélt, tavaly több bejáráson is részt 
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vett a területen. Lényeges változás azonban nem történt. Az iskola mellett van 
egy lepusztult épület, gazos, szemetes udvarral, ami ráadásul MIK-es ingatlan. 
A feltáró utat is fel lehetne újítani, úgy, hogy az iskolának teherforgalmi bejárata 
lenne az út egyúttal.   
Az Ady Endre Közösségi Ház felé eső részen található a valamikori uradalmi 
épületek sorába tartozó, jelenleg lepusztult ingatlan. Az udvar is teljesen 
koszos, szemetes, a kerítés bedőlt, iszonyúan néz ki. Kéri, tegyék rendbe ezt a 
területet még az idegenforgalmi időszak előtt. A Bartók Béla utca és a Bartók 
Béla köz sarkán található magántulajdonban lévő ingatlan olyan rossz 
állapotban van, hogy csak a falak állnak, tető sincs a házon. Az autós forgalom 
a vár felől itt halad el. Kéri a tulajdonosnak adjanak engedélyt a bontásra. Az a 
probléma, hogy jelenleg műemlékvédelmi– és egyéb védelem alatt áll az 
ingatlan. 
 
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
Általánosságban elmondható, ott tudnak lépni, ahol önkormányzati tulajdon van. 
Megkérte Dr. Mokrai Mihályt, nézze meg, ilyen esetben mit lehet tenni. Ha 
valaki annyira trehány, hogy a saját ingatlanján nem tud rendet csinálni, nem 
lehet mit tenni, a törvények nem teszik lehetővé az intézkedést.  
Ingatlanvásárlási kérésről is tud a református iskolával kapcsolatban. Ha ez 
ugyanaz az ingatlan, le kell zárni. Dr. Tompa Sándor tájékoztatása szerint nem 
ugyanarról az ingatlanról van szó.  
 
Lenártek András: A sajtó napokig foglalkozott azzal az üggyel, hogy a Fehér 
Holló Gyógyszertár melletti parkolóban valaki megállt és megbüntették, mert 
nem vett parkoló cédulát. Cseh László képviselő úr igyekezetét tiszteli, 
amennyiben megpróbálta kimagyarázni a történést. Más oldalról megvilágítva 
ezt a helyzetet, ha jól értette az újságcikket, akkor a Régiópark Miskolc Kft. 
valamennyi megkérdezett dolgozója és a cég vezetője is a Közgyűlésre kente 
az egész ügyet. Az általuk hivatkozott határozat 2006. december 6-án született. 
Nem gondolja, a Közgyűlés feladata lett volna a parkolóóra kihelyezése. 
Polgármester urat kéri, járjon el hathatósan a Régiópark Miskolc Kft. 
vezetőjénél, mi okozta azt, hogy a többmilliós nyereségből nem jutott erre a 
parkolóórára pénz, vagy más megközelítésből egy év alatt mi gátolta a céget a 
parkolóra kitelepítésében.  
Tavaly márciusban döntött a Közgyűlés a mezőőri szolgálat bevezetéséről. Az 
akkori előterjesztés melléklete szerint a mezőőrök fizetése 110.000 Ft/hó, ami 
most 90.000 Ft/hó. Közalkalmazottként, betanított munkás státuszban vannak. 
A fegyverhasználat maximum a gázpisztolyt jelenti, a kijutásuk villamossal, 
busszal történik. Ezek egyike sem életszerű, jó volna a feltételeket 
megteremteni a hatékony mezőőri munkavégzéshez. 
 
Polgármester: Képviselő úr felvetéseire írásban, 15 napon belül választ kap. 
Megadja a szót a Miskolc Holding Zrt. vezérigazgatójának, az első kérdésre 
reagáljon.  
 
Dr. Halmai Gyula: Stefán Csaba szabadságon van, ezért ebben a kérdésben 
nem is nyilatkozhatott. Ha valamelyik munkatársuk a Lenártek András által 
előadottakat nyilatkozta, megköveti azt az állampolgárt, akinek ezt tette. 
Kihangsúlyozza, ezzel a típusú megközelítéssel nem ért egyet sem ő, sem a 
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vezetőtársai. A Régióparktól az a jogos elvárás, hogy minél több ésszerű 
profitot realizáljon. Nem az az elvárás, hogy korlátlanul mindenhova 1 millió Ft-
nál drágább parkolóórát helyezzen ki a cég, ha az egyébként nem indokolt. Az 
ügy részletes kivizsgálásáról tájékoztatást adnak majd.  
 
Kovács Józsefné: Januárban az 1. sz. választókerületben közbiztonsági 
fórumot tartottak. Köszönetet mond mindazoknak, akik a lebonyolításban 
segítettek. A fórum pozitív visszhangja bizonyította, szükség van a 
választókerületben polgárőrségre. Ha valaki szeretne jelentkezni, a képviselői 
ládájába juttassa el az önéletrajzát. A Fonoda és a Szinva utcák találkozásánál 
található buszmegálló előtt egy gyalogos átkelőhelyre volna szükség.  
A Közterület-felügyelőktől fokozott ellenőrzést kér, mivel az Augusztus 20. utca 
és a Selyemrét környékén az autók rendszeresen a zöld felületen parkolnak.  
A Kőrösi Csoma Sándor utcában található Kukori bolt feltöltését a játszótér felől 
oldja meg. A behajtani tilos táblát kitették ugyan, de azóta – valószínűsíthetően 
– a kamionosok ezt kidöntötték. A bolt nem csak árufeltöltő, húselosztónak is 
minősül. Kéri kivizsgáltatni, hogy valóban az történt-e, hogy a Kukori bolt a 
működési területét megfordította. Az árufeltöltési részt áttette a bolt az udvar 
felöli részre. Kérdése, van-e engedélye arra, hogy a bolt illetve az elárusítóhely 
és a feltöltési oldalt megváltoztassa. 
 

--- Az ülést Szűcs Erika alpolgármester asszony vezeti. --- 
 

Szűcs Erika alpolgármester asszony: Képviselő asszony felvetéseire 
írásban, 15 napon belül választ kap. 
 
Zámbó Tiborné: A Városgazda Kht. városszerte megkezdte a tavaszi 
takarítást. A választókerületében is aktívan dolgoznak a cég munkatársai.  
Kérdése, van-e arra esély, hogy pályázati pénzből szelektív hulladékgyűjtő 
edények kerülnek kihelyezésre a választókerületében.  
Az illegális szemét jelenléte, illetve újratermelődése állandó probléma. Tavaly 
év végén a szemét elszállítására 600E Ft-ot fizetett ki. Kéri a hulladék-
kommandó aktívabb részvételét. Tisztában van azzal, ennek költségvonzata is 
lesz.  
A választókerületében a Szántó Kovács János u. és a Ládi telep aszfaltrétege 
felgyűrődött, kéri ennek a helyreállítását.  
A MIK Zrt-hez fordul a Puskin utca 26. sz. alatti udvar rendezetlen állapota 
miatt. A fáskamra elbontásra szorul, a kerítés pedig kijavításra.  
 

--- Az ülést Polgármester úr vezeti. --- 
 
Polgármester: Képviselő asszony felvetéseire írásban, 15 napon belül választ 
kap. 

 
Nyulászy Istvánné: Miskolc város lakosságát szeretettel hívja és várja az idén 
új helyszínen, a Gárdonyi Géza Művelődési Ház parkjában megrendezésre 
kerülő nyuszi bulira.  Valamennyi korosztályt színes programokkal, 
rendezvényekkel várják.  
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Bazin Géza: Perecesen több lakossági fórumot tartott januárban a családok 
átmeneti elhelyezése ügyében. A lakosság kérése, ha lehet, alakítsanak ki 
rendőrségi pihenőhelyet Perecesen a rossz közbiztonság miatt. A 
színesfémtolvajlás állandó probléma. Polgármester úr és a rendőrség is 
felajánlotta segítségét. Kéri Polgármester urat, egyeztessen a 
rendőrkapitánysággal, hogy minél előbb létrejöhessen az említett perecesi 
bázis.  
 
Polgármester: Korábban is felmerült rendőrőrs létesítése Perecesen, de 
közben kiderült, hogy ennek létesítése igen komoly összeget követel. Felkéri 
Nyírő Pál közbiztonsági tanácsnok urat, reagáljon az elhangzott felvetésre.  
 
Nyírő Pál: Tájékoztatja a testületet, előzetes egyeztetéseket folytatott a 
diósgyőri rendőrőrs parancsnokával. Az állandó rendőri jelenlétet egyelőre nem 
tudják biztosítani.  Időszakosan két rendőr tartózkodása viszont megoldható. 
Bízik benne, hamarosan megoldódik a probléma.  
A képviselőket kéri, vegyenek részt a polgárőrség minél szélesebb körben 
történő megszervezésében. 
Az országgyűlési képviselőket kéri, lobbizzanak a szigorúbb törvényért.  
 
Polgármester: A színesfémtolvajlás ügyében patt helyzet van, a minisztérium 
álláspontja egyelőre eltér az övékétől. A rendeleti szabályozásról továbbra is 
azt gondolja nem elégséges, hiszen ami fémből van, azt a „gyűjtögetők” viszik.  

--- 
Az előterjesztésekről történő tételes szavazás következik: 

 
1. napirend tárgya:  Javaslat a 2007. évi költségvetés IV. n. évi 

előirányzatainak módosítására 
 
Polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy rendelet megalkotásáról kell 
szavazni, melyhez módosító indítvány az előterjesztőin kívül nem érkezett. 
 
Előterjesztői módosító indítvány: 
 
A 2008. március 6-i Közgyűlés 1. napirendi pontjában tárgyalandó 
előterjesztéshez – mely a 2007. évi költségvetés IV. negyedévi előirányzat 
változásaival összefüggésben a 6/2007.  
(III. 7.) sz. önkormányzati rendelet módosítására tesz javaslatot – az alábbi 
előterjesztői módosító indítványt teszem: 
A Magyar Államkincstártól az előterjesztés összeállításáig és Közgyűlés elé 
terjesztéséig nem álltak rendelkezésre az önkormányzatot a központi 
költségvetésből megillető bevételeket érintően a kötelezően diktált számok. Az 
azóta eltelt időszakban az egyeztető adatok megérkeztek, így ennek 
megfelelően az SZJA és a normatív állami támogatás között  
– kerekítés miatt – változtatás szükséges az alábbiak szerint: 
– SZJA     - 1 ezer Ft 
– Normatív állami támogatás + 1 ezer Ft 
A változások a költségvetés bevételi-kiadási főösszegét nem befolyásolják, 
csupán egyes bevételi jogcímek közötti átrendezést jelentenek, a kötelezően 
diktált számoknak megfelelően.  
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Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti rendelet-
tervezetet, figyelemmel az előterjesztői módosítóban foglaltakra is. 
 

A Közgyűlés 25 igen, 14 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) megalkotta az 
1/2008. sz. rendeletét az 
önkormányzat 2007. évi 
költségvetéséről szóló 
rendelet módosításáról. 
 

 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 
2. napirend tárgya:  Javaslat az Önkormányzat 2008. évi költségvetésének 

megállapítására, a költségvetési rendelet 
megalkotására 

 
Polgármester: A beterjesztett költségvetési javaslathoz két frakció és egy 
bizottság nyújtott be módosító indítványt. Képviselői indítvány 12 érkezett, 
melynek felét két képviselő közösen nyújtotta be. Egyes indítványok több 
módosítási javaslatot is tartalmaznak. Egy módosító indítványt, mint 
előterjesztő, ő is benyújtott. (Az előterjesztői módosító a jegyzőkönyvhöz 
mellékelve.) 
Javasolja, hogy a módosító indítványokról a korábbi években alkalmazott és 
bevált gyakorlat szerint szavazzanak: 
 Először a költségvetési előirányzatokat érintő javaslatokról döntsenek. 
 Ezt követően a rendelettervezethez kapcsolódó indítványokról 

szavazzanak. 
 Határozati javaslatokról csak a végszavazás keretében szavazzanak, 

tekintve, hogy azokhoz módosító javaslat nem érkezett. 
A szavazás sorrendjét illetően javasolja, hogy először a frakció, majd a 
bizottsági, ezt követően pedig a képviselői módosító indítványokról döntsenek. 
Az egyes módosító javaslatok ismertetésekor, mint előterjesztő, véleményt 
nyilvánít. 
Azon indítványokat, melyeket teljesíthetőnek tart, előterjesztői módosító 
indítványként kezel. Ezt menet közben jelzi, ezekről külön szavazni nem kell. 
Javasolja, fogadják el az ismertetett eljárást. 
 

A Közgyűlés 40 igen, 1 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a szavazási 
rendet elfogadta. 
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A.    A költségvetési előirányzatokat érintő indítványok 
I.   Frakciók 
1.) KERESZTÉNYDEMOKRATA NÉPPÁRT (KDNP) FRAKCIÓ 
 
Polgármester: A frakció 3 db önálló módosító indítványt nyújtott be. 
1.  Az első javaslatukban a kulturális feladatok közé új feladatként javasolják 
felvenni az Avasi búcsú támogatását 100 ezer Ft-tal. 
A fedezetet a Kulturális feladatok Évközi kulturális rendezvények 
előirányzatából (19.500 ezer Ft) kívánják biztosítani. A javaslatot nem 
támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  

A Közgyűlés 14 igen, 26 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
2. A frakció második javaslata a kulturális és művelődési szervezetek 
támogatásai közé javasolja felvenni a Magyar Cserkész-szövetség II. (miskolci) 
cserkészkerületének támogatását 500 ezer Ft-tal. 
A fedezetet itt is az Évközi kulturális rendezvények előirányzatából javasolják 
biztosítani. A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 16 igen, 25 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
3/a. A frakció harmadik javaslata a beruházási feladatok között a Szentgyörgy 
u. – Ifjúság u. forgalomirányító lámpa telepítése helyett körforgalmi csomópont 
kialakítását indítványozza. 
3/b. A javaslat második része az Egyetemváros és az Avas városrész között 
gyalogosút kiépítését kezdeményezi. 
Az indítvány a feladatok költségigényét nem tünteti fel. 
A fedezetet egyrészt a Nagy volumenű útrekonstrukció keretösszegből, 
másrészt a Szentgyörgy út – Ifjúság u. forgalomirányító lámpa telepítés 
előirányzata terhére javasolják biztosítani. Összeget itt sem jelölnek meg. 
A Szentgyörgy út – Ifjúság úton javasolt körforgalom építése építési engedély 
köteles, a kiépítés költsége kb. 100 millió Ft. A megjelölt Nagyvolumenű 
útrekonstrukció forrás a pályázati önrészt és az elnyerhető pályázati összeget is 
tartalmazza. Pályázati pénzből az út útvonal vezetésének megváltoztatása, 
sávbővítés nem finanszírozható. A felszíni gyalogos átvezetés biztonságát a 
körforgalom nem növeli. Szakmailag nem javasolt. 
Az Egyetemváros és az Avas városrész közötti gyalogúttal kapcsolatban el kell 
mondani, hogy a vasúti pálya keresztezése miatt a gyalogutat meg kell 
terveztetni, és engedélyeztetni. A tervezési feladatok között az igényt 
figyelembe vesszük, az engedélyes tervek birtokában a beruházás 2009. évben 
tervezhető. Tervezés szakmailag javasolt.  
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
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A Közgyűlés 15 igen, 26 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
2.) FIDESZ MAGYAR POLGÁRI SZÖVETSÉG FRAKCIÓ 
 
A frakció módosító indítványában két javaslat szerepel, a fedezetet mindkét 
esetben a Polgármesteri Hivatal üdülőinek rekonstrukciója céljára tervezett 
előirányzatból javasolják biztosítani 4 millió Ft illetve 1 millió Ft összegben. 
 
1. Az első javaslatban a Diósgyőri Várat környező utcákban 10 db 
fekvőrendőr kihelyezését javasolják 4 millió Ft előirányzattal. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 26 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
2. A másik feladat a Diósgyőr közösségi terein térfigyelő kamerarendszer 
kiépítésének terveztetése 1 millió Ft előirányzattal. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 26 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

II.  Bizottság 
KÖRNYEZETVÉDELMI ÉS ENERGIAÜGYI BIZOTTSÁG 
 
A bizottság a környezetvédelem fejezeten belül a Város zöldítési program 
feladat előirányzatából 1 millió Ft-ot javasol átcsoportosítani az Épített és 
természeti környezet védelme feladatra. 
A javaslatot előterjesztői indítványként elfogadja.   

 
III. Képviselői indítványok 
1. KOVÁCS JÓZSEFNÉ képviselő asszony 
 
Képviselő asszony egyik indítványában a Bajcsy-Zsilinszky utca – Kőrösi 
Csoma Sándor utca kereszteződésében forgalomirányító jelzőlámpák 
kihelyezéséhez szükséges tervezési és engedélyezési munkálatokra 8 millió Ft 
biztosítását kéri. A fedezetet a városüzemeltetési feladatok sora terhére 
javasolja biztosítani, de konkrét feladatot nem jelölt meg. 
A javasolt fedezet a feladatra nem elegendő, mintegy 20 millió Ft-ra lenne 
szükség. A térségben megépített lassító sziget a közlekedést biztonságosabbá 
tette. 
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A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 3 igen, 23 nem, 15 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
2. KOVÁCS JÓZSEFNÉ képviselő asszony 
 
Képviselő asszony másik indítványában a Harmat utca útépítése és 
csapadékvíz elvezése feladat önálló, nevesített megjelenítését kéri 20 millió Ft 
előirányzattal. 
A fedezetet képviselő asszony a Nagy volumenű útrekonstrukció keretösszeg 
terhére javasolja biztosítani. 
A kiépítés a jelzett összegből megvalósítható, a megjelölt Nagy volumenű 
útrekonstrukció forrás a pályázati önrészt és az elnyerhető pályázati összeget is 
tartalmazza. A pályázati pénz a meglévő útburkolat felújításra használható, 
olyan utcákon ahol a csapadékvíz elvezetés megoldott. Új út és csapadékvíz 
elvezetésre ez a pályázat nem nyújt lehetőséget. A megjelölt forrásból 
szakmailag nem javasolt. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 18 igen, 23 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

3. BALOGH ZOLTÁN képviselő úr 
 
Képviselő úr módosító indítványában 3 feladatra tesz javaslatot. 
 
3.1. Martin-Kertvárosban az Iskola téren új, EU konform játszótér építését 
javasolja. A feladat költségigényét nem jelöli meg. 
A fedezetet a játszóterek fejlesztése III. ütem keretelőirányzatból javasolja 
biztosítani, de összeget itt sem jelöl meg. 
A játszóterek építésére a közgyűlés által elfogadott intézkedési tervet fogadott 
el, amely nem tartalmazza a nevezett helyen új játszótér építését. Az 
intézkedési terv szerint a Martin-Kertváros területén EU komform játszótér 
kialakítása az Alföldi utcában tervezett. (Az intézkedési terv megvalósulása 
forrás hiány miatt csúszik.) Szakmailag nem javasolt. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 16 igen, 24 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  
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3.2. Képviselő úr másik javaslatában Martin-Kertvárosban a Kisfaludy Károly 
úton 4 pár autóbusz öböl kialakítására 15 millió Ft biztosítását kéri. 
A fedezetet képviselő úr az Igazgatási fejlesztések előirányzat terhére javasolja 
biztosítani. 
A Kisfaludy utca nem önkormányzati kezelésben lévő közút. Az építéshez a 
tulajdonos hozzájárulása szükséges. A megjelölt forrás az előző években 
megvalósított öblök kivitelezési költségeinek ismeretében nem elegendő az 
összes autóbuszöböl kialakítására. (2.500.000Ft/db). 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 16 igen, 24 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
3.3. Képviselő úr harmadik javaslatában Martin-Kertvárosban a Kisfaludy 
Károly út és a Bornemissza Gergely utca kereszteződésében jelzőlámpa 
telepítését javasolja 11 millió Ft költséggel. 
A fedezetet szintén az Igazgatási fejlesztések előirányzat terhére javasolja 
biztosítani. 
A Kisfaludy utca nem Önkormányzati kezelésben lévő közút. Az építéshez a 
tulajdonos hozzájárulása szükséges. A megjelölt forrás összege a 
lámpatelepítésre elegendő, de a kereszteződésnél található autóbusz 
megállóhelyek áthelyezése, öbölben való elhelyezése, és a csatlakozó utak 
útcsatlakozásának, és a dísztér átépítése szükséges, ennek költsége további 
10 millió forint.  
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 25 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
4. FÁBIÁN ISTVÁN – Dr. SZINAY ATTILA képviselő urak 
 
Képviselő urak indítványukban a Szilvás u. 20. szám és az ott lévő trafóház 
melletti terület parkolóvá alakítása feladathoz 3 millió Ft fedezet biztosítását 
kérik. 
A fedezetet a Parkoló, járda terveztetések, építések keretelőirányzat terhére 
javasolják biztosítani. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 25 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  
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5. KOCSIS LEVENTE képviselő úr 
 
Képviselő úr egyik módosító indítványa 4 feladathoz javasol magasabb összegű 
előirányzat biztosítását, mint ami a költségvetési tervezetben szerepel. Mind a 4 
esetben a Polgármesteri Hivatal üdülőinek rekonstrukciójára tervezett 45 millió 
Ft terhére javasolja a fedezet biztosítását, a teljes összeg átcsoportosításával, a 
következők szerint: 
5.1. A városmarketing, vendégforgalom sor előirányzatát 11 millió Ft-tal 
javasolja megemelni. 
5.2. Az Idegenforgalmi Alap sor előirányzatát 20 millió Ft-tal javasolja 
megemelni. 
5.3. A Tapolcai Nyár feladat előirányzatát 7 millió Ft-tal javasolja megemelni. 
5.4. A Diósgyőri Vigasságok feladat előirányzatát ugyancsak 7 millió Ft-tal 
javasolja megemelni képviselő úr. 
5.5.  
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 26 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
6. KOCSIS LEVENTE képviselő úr 
 
Képviselő úr másik módosító indítványában 4 keretjellegű előirányzat esetében 
kezdeményezi azok választókerületenkénti egyenlő arányú megosztását a 
következők szerint: 
6.1. Működési kiadások: Út-híd fenntartás: Kátyúzás (nagy volumenű és 
folyamatos) 
A 80 millió Ft-ból 3.077 eFt jutna egy választókerületre. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 25 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
6.2. Beruházások: Nagy volumenű útrekonstrukció 
Az 500 millió Ft keretelőirányzatból választókerületenként 19.231 ezer Ft jutna. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 13 igen, 26 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  
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6.3. Beruházások: Parkoló, járda tervezések, építések 
A 70 millió Ft keretelőirányzatból választókerületenként 2.692 ezer Ft jutna. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 25 nem, 
1tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
6.4. Beruházások: Balesetveszélyes buszmegállók rekonstrukciója 
A 20 millió Ft-os keretelőirányzatból választókerületenként 769 ezer Ft jutna. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 26 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
7. LENÁRTEK ANDRÁS – Dr. SZINAY ATTILA képviselő urak 
 
Képviselő urak egyik indítványukban két feladatra összesen 27 millió Ft 
biztosítását kérik a következők szerint. 
7.1. A Bem J. Ált. Iskola tornaterem és aula bővítésére: 
 25 millió Ft  
7.2. Kerékpárút tervezése Martin-Kertváros és Szirma településrész között: 
        2 millió Ft  
 összesen:        27 millió Ft  
A fedezetet a következő tételek csökkentésével javasolják biztosítani: 
a.) Beruházások, Keretelőirányzatok: Tervezési feladatok  - 2 millió Ft  
b.) Beruházások, Igazgatási fejlesztések - 20 millió Ft  
c.) Működés Sport feladatok Lékó-Carlson párosmérkőzés - 5 millió Ft  
 összesen:      - 27 millió Ft  
A Bem József Általános Iskola aulabővítésére az engedélyezési terv elkészült, 
az építési engedély, rendelkezésre áll, 2008.december 04-ig érvényes. A 
kivitelezés költsége 2008. évi árszinten: 92 millió forint. Forráshiány miatt nem 
javasolt.  
A kerékpárút építéséhez az engedélyezési tervdokumentáció elkészült, az 
engedélyezési eljárás előkészítése – terület megszerzés – folyamatban van. A 
nem önkormányzati területek megszerzésére várhatóan mintegy 20 millió forint 
biztosítása szükséges. A kerékpárút építési munkák becsült költsége 2008. évi 
árszinten: 40 millió forint. A tervezés elkészült a módosítás oka fogyottá vált.  
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 16 igen, 25 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  
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8. LENÁRTEK ANDRÁS – Dr. SZINAY ATTILA képviselő urak 
 
Képviselő urak másik közös indítványukban a Szirmát érintő Barát, Vezér és 
Martintelepi árok vízrendezési munkái (I. ütem) feladatra 20 millió Ft biztosítását 
kérik. 
A fedezetet a Beruházások, Vízi létesítmények Vízrendezési sora terhére 
javasolják biztosítani. 
A térség vízrendezési tervei elkészültek. A teljes vízrendezés tervezői becsült 
költségigénye 2 milliárd forint. Az I. ütem, amely a befogadók kialakítását, 
megépítést tartalmazza 500 millió forint. A tervek vízjogi engedéllyel 
rendelkeznek. A nagy forrásigény miatt a megvalósítás csak pályázati pénzek 
bevonásával lehetséges. Az engedélyes tervektől eltérő ad hoc beavatkozás 
nem oldja meg a térség vízrendezési problémáit. A forrásként megjelölt 
vízrendezési soron található vízépítési munkák (Görgős u., Világ u., stb…) 
elvégzése nem tűrhet halasztást, hiszen ezen utcák, területek csapadékvíztől 
való mentesítése több évre visszamenőlegesen elmaradt és sürgős 
beavatkozást igénylő feladatok. Nem javasolt. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 25 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

9. SEBESTYÉN LÁSZLÓ képviselő úr 
 
Képviselő úr módosító indítványában útépítési, aszfaltozási feladatok 
elvégzésére tesz javaslatot összességében 1380 fm hosszban, 11 db 
útszakasz vonatkozásában, választókerülete területén. 
A fedezetet képviselő úr a Polgármesteri Hivatal üdülőinek rekonstrukciójára 
tervezett teljes összeg elvonásával 45 millió Ft-ban számszerűsítve kívánja 
biztosítani. 
A megjelölt útépítési feladatok építési engedély kötelesek. A Polgármesteri 
Hivatal engedélyes tervekkel nem rendelkezik. A munkák nem kivitelezhetőek. 
Az útjavítások a kátyúzási szakfeladat terhére elvégezhetőek. Terv hiányában 
az útépítések költsége nem tervezhető. Szakmailag nem javasolt. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 25 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  
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10. DOSZPOLY ORSOLYA – Dr. SZINAY ATTILA képviselők 
 
Képviselő asszony és képviselő úr egyik közös indítványában 3 játszópark 
kialakítását kezdeményezi a következők szerint: 
10.1.  A Szalag utcai bérházak térségében kb. 600 m2-en 10 millió Ft 
ráfordítással, 
10.2. A Szeretet utcán kb. 600 m2-en 10 millió Ft ráfordítással, 
10.3. Az Almáskertnél kb. 500 m2-en 8,3 millió Ft ráfordítással. 
Képviselő asszonyék a 28,3 millió Ft fedezetet a Játszóterek fejlesztése III. 
ütem keretelőirányzat terhére javasolják biztosítani. 
 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 25 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
11. DOSZPOLY ORSOLYA – Dr. SZINAY ATTILA képviselők 
 
Másik önálló közös indítványukban a Lelkisegély Szolgálat támogatását 
javasolják megemelni, 300 ezer Ft-tal, a fedezetet a városi egészségnapra, 
egészségügyi programokra tervezett előirányzat terhére (5 millió Ft) javasolják 
biztosítani. 
A javaslatot előterjesztőiként befogadja.  

 

12. SZŰCS TAMÁS – Dr. SZINAY ATTILA képviselő urak 
 

Képviselő urak a Mecénási Alap előirányzatán belül a Bizottság által felosztható 

keret 2 millió Ft-os növelését javasolják úgy, hogy egyidejűleg a polgármesteri 

keret 1,1 millió Ft-tal, az alpolgármesterek kerete 300-300 (összesen 900) ezer 

Ft-tal csökkenjen. 

 
A javaslatot nem támogatja. Kéri a testület állásfoglalását.  
 

A Közgyűlés 15 igen, 26 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) a módosító 
javaslatot elutasította.  

 
B. A költségvetési rendelettervezetet érintő módosító indítványok 
 
Az előterjesztés szöveges részéhez, a rendelettervezet szövegéhez illetve 
mellékletéhez az előterjesztői módosító indítványon kívül más indítvány nem 
érkezett. A végszavazás az előterjesztői módosító indítvány 
figyelembevételével történik. 
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C. Határozati javaslatok 
 
A határozati javaslatokhoz módosító indítvány nem érkezett. 
A továbbiakban a szavazás az elfogadott módosító indítványok 
figyelembevételével történik. 
Szavazni kell: 
1. A költségvetési rendelettervezetről 
2. A határozati javaslatokról 
2.1. A helyi tömegközlekedés 2008. évi működési támogatásáról szóló 

határozati javaslatról 
2.2. A fejlesztési hitellel és a bankszámlavezetéssel, valamint a 

kötvénykibocsátással kapcsolatos határozati javaslatról 
 
Polgármester: A költségvetési rendelettervezetről kéri a Közgyűlést, 
szavazzon.  

A Közgyűlés 27 igen, 14 nem, 0 
4 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: fő) megalkotta a 
2/2008. sz. rendeletét az 
önkormányzat 2008. évi 
költségvetésének az 
elfogadásáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 
Polgármester: A határozati javaslatokról történő szavazás következik. Először 
a helyi tömegközlekedés 2008. évi működési támogatásáról szóló határozati 
javaslatról kéri állásfoglalásukat. 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem, 15 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a  

III-7/13.178/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Helyi tömegközlekedés 2008. évi működtetési támogatása 
 
Miskolc megyei jogú Város Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy a 
Miskolc Városi Közlekedési Zrt. Közszolgáltatási Szerződésében meghatározott 
Pénzügyi Kompenzáció részeként a 2008. évi költségvetésben a helyi 
tömegközlekedés működtetéséhez 700 MFt-ot biztosít.  
 
Felelős:   Polgármester  
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály  
Határidő:   azonnal 
 
Polgármester: A fejlesztési hitellel és a bankszámlavezetéssel, valamint a 
kötvénykibocsátással kapcsolatos határozati javaslatról kéri állásfoglalásukat. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 15  nem, 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a  
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III-8/13.178-2/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Fejlesztési hitel és bankszámlavezetés közbeszerzése, valamint 

kötvénykibocsátás 
 
Miskolc megyei jogú Város Közgyűlése a fejlesztési hitel és a 
bankszámlavezetés közbeszerzésére, valamint kötvénykibocsátására a 
következő határozatot hozza: 
 
1.) Az Önkormányzat – beleértve az önállóan gazdálkodó költségvetési 

intézményeket – bankszámláinak vezetésére és a rövid lejáratú hitelek 
igénybevételére 5 évre szóló szerződéseket kell kötni, az 5 évenként 
lefolytatandó közbeszerzési eljárás nyertes ajánlattevőjével. Első ízben a 
2008-ban lefolytatandó közbeszerzési eljárásban alkalmazandó az 5 év 
szerződéses időtartam.  

 
2.) A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert, hogy  
a.) a bankszámlavezetés és a rövid lejáratú, valamint a fejlesztési hitelek 

igénybevételére a közbeszerzési eljárásokat indítsa meg, folytassa le és a 
nyertes ajánlattevőkkel a szerződéseket kösse meg.  
Az eljárásokban a hivatalos közbeszerzési tanácsadó részvételét 
biztosítsa.  

b.) az Önkormányzat Közbeszerzési Szabályzatának X. 1.) pontja szerinti 
egyedi eljárási rend keretében a fejlesztési hitel igénybevételének, 
valamint az Önkormányzat bankszámlavezetésének és rövid lejáratú hitel 
igénybevételének közbeszerzési eljárásaihoz Bíráló Bizottságot hozzon 
létre. 

 
3.) A Közgyűlés felkéri a Gazdasági Bizottság és a Pénzügyi Bizottság 

elnökeit, hogy a fejlesztési hitel, valamint a bankszámlavezetés és rövid 
lejáratú hitel közbeszerzési eljárásaihoz a Bíráló Bizottság tagjaiként 
vegyenek részt.  

 
4.) A Közgyűlés a 2008. évben kibocsátandó 3 milliárd Ft-nak megfelelő 

összegű kötvény jellemzőit az alábbiak szerint határozza meg:  
 zártkörű kibocsátású, 
 futamideje 20 év, 
 változó kamatozású, a kamat mértéke paraméterhez (BUBOR, EURIBOR, 

CHF LIBOR) kötött, 
 pénzneme; forint vagy euro vagy svájci frank, 
 a pénznem átválthatósága – forint, euro, svájci frank között – a teljes 

futamidő alatt biztosított legyen. 
 
5.) A Közgyűlés felkéri a Gazdasági Bizottság és a Pénzügyi Bizottság 

elnökeit, hogy a kötvénykibocsátás lebonyolítási-forgalmazási 
szerződésének előkészítésében és a kötvény pénznemének 
megválasztásában tanácsadókként vegyenek részt. 
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6.) A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert, hogy – a tanácsadók 
javaslatainak figyelembevételével – a kötvénykibocsátáshoz szükséges 
lépéseket tegye meg, a kötvény kibocsátására az elérhető legkedvezőbb 
feltétekkel a lebonyolítási - forgalmazási szerződést kösse meg, határozza 
meg a kötvény pénznemét.  

 
7.) A Polgármester a közbeszerzési eljárások alapján megkötött 

szerződésekről és a kötvény kibocsátásáról a Közgyűlést köteles 
tájékoztatni. 

 
8.) A Közgyűlés a II-28/73.115/2000. számú határozatának 2-3.) pontját 

hatályon kívül helyezi.  
 

Felelős:   Káli Sándor Polgármester 
Közreműködik:  Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
   Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:   azonnal és folyamatos 

 
3. napirend tárgya:  Miskolc Megyei Jogú Város testnevelési- és 

sportfeladatairól szóló 13/2007. (IV.20.) rendeletének 
felülvizsgálata, javaslat új rendelet megalkotására 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy rendelet-tervezetet tartalmaz. Az 
előterjesztői módosítón kívül módosító indítványt Illyés Miklós úr nyújtott be, 
melyet az előterjesztő befogadott, így erről szavazni nem kell. 
 
Előterjesztői módosító indítvány: 
 
Javaslom, hogy az előterjesztés mellékletét képező rendelettervezet alábbi 
szakaszai – az eredeti előterjesztésben foglaltakhoz képest – a következők 
szerint egészüljenek ki, illetve módosuljanak: 
6. § (4) bekezdés: 
„A versenysport, élsport támogatása az adott naptári évhez kapcsolódik úgy, 
hogy tárgyév január 31-ig az egyesület a következő évre vonatkozó üzleti tervét 
benyújtja az Önkormányzatnak.” 
6. § (7) bekezdés: 
„A támogatásban részesítetteket féléves és éves pénzügyi elszámolási és 
szakmai beszámolási kötelezettség terheli, az elszámolási kötelezettség 
kiterjed a támogatási arány tartására is, az 50%-on felüli önkormányzati 
támogatást a támogatottnak vissza kell fizetnie.” 
6. § (8) bekezdés: 
„Az Önkormányzat – illetékes szervei útján – jogosult a támogatás 
rendeltetésszerű és szerződésszerű felhasználását bármikor ellenőrizni. A 
támogatott köteles az ellenőrzést tűrni, és az annak gyakorlásához szükséges 
feltételeket biztosítani, így különösen a támogatás rendeltetésszerű és 
szerződésszerű felhasználását igazoló iratokba, nyilvántartásokba történő 
betekintést – az ellenőrzés eredményességéhez szükséges mértékben – 
lehetővé tenni.” 
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19. § (2) bekezdés d) pont: 
„a támogatandó – ellenkező megállapodás hiányában – félévente és a 
tárgyévet követő év január 31-ig évente elszámol a kapott támogatással, és 
ezzel egyidejűleg beadja tárgyévre vonatkozó üzleti tervét.” 
21. §: 
„Jelen rendelet a kihirdetés napján lép hatályba, ezzel egyidejűleg az SZMSZ 1. 
sz. mellékletének VII/a. pontja hatályát veszti.” 
 
Illyés Miklós képviselő úr módosító indítványa: 
 
A 6.§ 3. pontja, az előterjesztő által benyújtott rendelet tervezet:  
/Kiemelt támogatásban részesülhetnek a kiemelt sportszervezetek, melyek 
körét az eredményesség (a szakszövetségek által szervezett bajnokság 
élvonalában való szereplés), az utánpótlás nevelés hatékonysága, 
felépítettsége (a felnőtt korosztályú csapatban szereplő miskolci nevelésű 
sportolóknak a száma), kapcsolata más, alacsonyabb osztályú utánpótlást 
nevelő egyesülettel, a Miskolci Sportiskolával, a nézőszám (a mérkőzéseiket 
rendszeresen megtekintő nézők száma), a média és a közvélemény 
érdeklődésének nagysága alapján Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése 
évente állapít meg./ 
 
Helyett, a következő módosított formában szerepeljen:   

/ Kiemelt támogatásban részesülhetnek a kiemelt sportszervezetek, melyek 
körét az eredményesség (a szakszövetségek által szervezett bajnokság 
élvonalában való szereplés), az utánpótlás nevelés hatékonysága, 
felépítettsége (a felnőtt korosztályú csapatban szereplő miskolci nevelésű 
sportolóknak a száma), kapcsolata más, alacsonyabb osztályú utánpótlást 
nevelő egyesülettel, a Miskolci Sportiskolával, a nézőszám (a mérkőzéseiket 
rendszeresen megtekintő nézők száma), a média és a közvélemény 
érdeklődésének nagysága alapján Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése 
háromévente állapít meg, és a kiemelt sportszervezetekkel három éves 
támogatási szerződést köt./ 
 
Polgármester: Kéri, szavazzanak a rendelet megalkotásáról, melyhez legalább 
23 igen szavazat szükséges, figyelemmel az előterjesztőiben és a befogadott 
módosító indítványban foglaltakra. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 14 nem 
és 1 tartózkodó szavazattal 
(nem szavazott: 4 fő) 
megalkotta a 3/2008. sz. 
rendeletét Miskolc Megyei 
Jogú Város testnevelési és 
sport feladatairól. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
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4. napirend tárgya:  Javaslat a szociális ellátásokról és a lakbértámogatás 
helyi szabályairól szóló 19/2003. (V.12.) sz. rendelet 
módosítására 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy rendelet-tervezetet tartalmaz, melyhez 
módosító indítvány nem érkezett. A rendeletalkotáshoz 23 igen szavazat 
szükséges. Kéri a testület állásfoglalását. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
4/2008. sz. rendeletét a 
szociális ellátásokról és a 
lakbértámogatás helyi 
szabályairól szóló 19/2003. 
(V.12.) rendelet módosítá-
sáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 
5. napirend tárgya:  Javaslat a háziorvosi és fogorvosi körzetekről szóló 

24/2002. (VI.10.) sz. rendelet módosítására 
 
Polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetről, 
melyhez módosító indítvány nem érkezett. A rendeletalkotáshoz legalább 23 
igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a 
5/2008. sz. rendeletét a 
háziorvosi és fogorvosi 
körzetekről szóló 24/2002. 
(VI.10.) sz. rendelet 
módosításáról. 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 

6. napirend tárgya:  Javaslat a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) 
sz. rendelet és a helyiségek bérletéről szóló 70/2003. 
(XII.23.) sz. rendelet módosítására 

Polgármester: Az előterjesztés kapcsán két rendelet megalkotásáról kell 
szavazni. Módosító ennél a napirendnél sincs. Kéri, szavazzanak először a 
lakások bérletéről szóló rendelet módosításáról. 

 
A Közgyűlés 26 igen, 0 nem és 
15 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
6/2008. sz. rendeletét a 
lakások bérletéről szóló 
rendelet módosításáról. 

 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
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Polgármester: Kéri, szavazzanak a helyiségek bérletéről szóló rendelet 
módosításáról. 
 

A Közgyűlés 25 igen, 15 nem és 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a 
7/2008. sz. rendeletét a 
helyiségek bérletéről szóló 
70/2003. sz. rendelet 
módosításáról. 

 
(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

 
7. napirend tárgya: MIK Zrt. ingatlangazdálkodási tervjavaslata  
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Módosító 
indítvány nem érkezett. 
Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 
 

A Közgyűlés 25 igen, 15 nem 
és    0  tartózkodó szavazattal 
(nem szavazott: 5 fő) meghozta 
a 
 

III-9/13.183/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: MIK Zrt. ingatlangazdálkodási tervének elfogadása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a MIK Zrt. 2008. évi 
ingatlangazdálkodási tervéről szóló javaslatot, és azt az alábbiak szerint 
fogadta el:  

I. 
1. A 2008. évi bérleménydíjak bevételi előirányzatát 1.225.044 E Ft, a 

kiadási  előirányzatát 1.469.996 E Ft  főösszeggel, a tervjavaslat 
feladatainak megfelelően jóváhagyja. A bérleményszolgáltatási feladatok 
ellátásához az ingatlangazdálkodási normatívát 585.000 E Ft-ban  állapítja 
meg, és külön az állami támogatású programokhoz az alábbiak szerint: 

- az Első u., DAM I. épület ing.kezelési normatívája           12.500  E Ft 
- a Második u.-i DAM II. épület ing.kezelési normatívája      2.930  E Ft  
- Szondi utcai épület ing.kezelési normatívája                      2.203  E Ft 
- Eperjes u-i nyugdíjas otthon ing.kezelési normatívája        3.098  E Ft 
2. Kiemelten kezeli az önkormányzat ingatlanvagyon gazdálkodásának 

körében:  
- a Mechatronikai Ipari Park megvalósítását, 
- a Logisztikai Park, illetve további iparterület fejlesztést,  
- a városfejlesztési nagyprojektek előkészítésének folytatását, illetve a 

kivitelezések beindítását.  
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      II. 
A Közgyűlés az önkormányzati lakások 2008. évi felhasználásának területeit a 
következők szerint állapítja meg:  
1. A megüresedő lakások közül a Közgyűlés a Városfejlesztési, Üzemeltetési 

és Turisztikai Bizottság és az Ifjúsági Szociálpolitikai és Sport Bizottság 
részére különös méltányosságból, illetőleg különös méltánylást érdemlő 
egyéb okból történő bérlőkijelölésre 20 lakást biztosít. Javaslatot a 
Polgármesteri Hivatal szakosztályai, önkormányzati intézmények vezetői 
és a MIK Zrt. tehet ezen bizottságok felé:  

- a Polgármesteri Hivatal Közoktatási- és Közművelődési Osztályának 
igénylésére közoktatási és művelődési önkormányzati intézmények 
dolgozóinak elhelyezésére 7 lakást, 

- a Polgármesteri Hivatal Építési, Környezetvédelmi és Területfejlesztési 
Osztályának igénylésére kisajátítás során történő elhelyezéséhez 3 lakást 
biztosít.  

2. A megüresedő lakásokból 5 lakást biztosít a kiemelt személyiségek, 
szakemberek és családtagjainak elhelyezésére, melynek odaítéléséről a 
Polgármester saját hatáskörben dönt. 

3. A MIK Zrt. a rendelkezésére álló további üres bérlakásokat a felmerülő 
feladatokhoz igazodva, a Közgyűlés által egyedileg meghatározott egyéb 
bérbeadási igények teljesítésére, az ingatlanfejlesztés miatt szükségessé 
váló kiürítésekhez kapcsolódó elhelyezés céljára, egyéb bontási 
kötelezettséghez kapcsolódó elhelyezés céljára köteles felhasználni. 

  
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:    MIK Zrt. 
                              Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály  
Határidő:              azonnal, ill. folyamatos  

 
8. napirend tárgya:  Javaslat a települési képviselők, a tanácsnokok, a 

közgyűlési bizottságok tagjai tiszteletdíjáról, 
juttatásáról és költségtérítéséről szóló 2/1995. (II.1.) 
sz. rendelet módosítására 

 
Polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetről, 
melyhez módosító indítvány nem érkezett. A rendeletalkotáshoz legalább 23 
igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés 26 igen, 13 nem 
és 1 tartózkodó szavazattal 
(nem szavazott: 5 fő) 
megalkotta a 8/2008. sz. 
rendeletét a települési 
képviselők, a tanácsnokok, a 
közgyűlési bizottságok tagjai 
tiszteletdíjáról, juttatásáról és 
költségtérítéséről valamint az 
Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról 
szóló rendelet módosításáról. 

 (A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
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9. napirend tárgya:  Javaslat az Ifjúsági és Civil Kapcsolatok tanácsnoka 
személyének módosítására 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy rendelet-tervezetet és egy határozati 
javaslatot tartalmaz, melyekhez módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra 
teszi fel az előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 
 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 

III-10/13.185/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Szebeni Péter Ifjúsági és civil kapcsolatos tanácsnokává történő 

megválasztása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta az ifjúsági és civil 
kapcsolatos tanácsnoka személyének módosítására vonatkozó előterjesztést 
és az alábbi döntést hozta: 
 
A Közgyűlés  
 
1. az ifjúsági és civil kapcsolatok tanácsnokának Szebeni Péter képviselőt 

választja meg, 
 
2. a VIII-194/96.063/2006. sz. határozatát ennek megfelelően módosítja. 
 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:   azonnal 
 
 
Polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetről, 
melyhez módosító indítvány nem érkezett. A rendeletalkotáshoz legalább 23 
igen szavazat szükséges. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
9/2008. sz. rendeletét az 
Önkormányzat Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról 
szóló rendelet módosításáról. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
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10. napirend tárgya:  Javaslat az egycsatornás gyűjtőkémények (termofor 
kémények) felújításának támogatási rendszeréhez 
kötődő, 2008. évi új  rendelet alkotására, illetve a 2008. 
évi pályázathoz szükséges döntések meghozatalára 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy rendelet-tervezet és egy határozati 
javaslatot tartalmaz. Módosító indítványt a Jogi és Ügyrendi Bizottság nyújtott 
be. Erről kéri a testület állásfoglalását. 
 
A Jogi és Ügyrendi Bizottság módosító indítványa: 
 

A Bizottság indítványozza, hogy a rendelet-tervezet 8.§ 2. pontja az alábbiak 
szerint módosuljon: 

”Előnyt élvez az a pályázat, amelynél a felújítás eredményeként az 
égésterméket lakásonként különálló kéményekben vezetik el.  

Pontszám: Egyedi kémény:  20 pont 

  Nem egyedi kémény: 40 pont” 
 

A Közgyűlés 14 igen, 27 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) elutasította.  
 

Polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetről. 
A rendeletalkotáshoz legalább 23 igen szavazat szükséges. 
 

A Közgyűlés 39 igen, 1 nem és 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a 
10/2008. sz. rendeletét az 
egycsatornás 
gyűjtőkémények (termofor 
kémények) felújítása 
támogatásának 2008. évi 
feltételrendszeréről. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 

 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 
 

 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
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III-11/13.186/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Egycsatornás gyűjtőkémények (termofor kémények) felújítására 

kiírt pályázat meghirdetése, a pályázati döntések hatáskörének 
átruházása, a támogatási keretösszeg biztosítása 

 
A Közgyűlés a 2008 évi állami támogatású LFP-2008-LA-7 kódszámú 
programhoz kötődő, a szükséges rendeletalkotásról, a pályázat 
meghirdetéséről és a pályázati döntések hatáskörének átruházásról, a 
támogatási keretösszeg biztosításáról készített előterjesztést megtárgyalta és 
az alábbi határozatot hozta. 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata csatlakozik a Kormány 

Lakásprogramja keretében, az Önkormányzati és Területfejlesztési 
Minisztérium által közzétett LFP – 2008-LA-7 kódszámú programhoz.  
Kinyilvánítja, hogy a pályázatokhoz szükséges Önkormányzati önerő 
összegét költségvetésében erre a célra elkülöníti. 

  
2. Sikeres lakóközösségi pályázatok benyújtása érdekében kötelezi a MIK 

Zrt-t, a pályázati rendszerben, a társasházak és lakásszövetkezetek 
önkormányzati támogatására vonatkozó nyilvános pályázatok 
meghirdetésére és közzétételére.  

 
3. Korábbi döntésének megfelelően megbízza a MIK ZRt-t az Önkormányzati 

pályázati rendszer teljes körű lebonyolításával. 
 
4. A Közgyűlés utólagos tájékoztatási kötelezettség elrendelése mellett, 

2008. december 31-ig teljes jogkörrel felhatalmazza a Polgármestert, az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium LFP-2008-LA-7 
kódszámú állami támogatásos programmal kapcsolatos pályázati 
döntések meghozatalára, a 2009 évi költségvetésben erre a célra 
elkülönített források erejéig.  

 
5. A Közgyűlés a 2009 évi költségvetésében 20 millió Ft előirányzatot biztosít 

az LFP-2008-LA-7 program önkormányzati támogatására.    
 
6. Felhatalmazza a Polgármestert, vagy akadályoztatása esetén a 

helyettesítését ellátó Alpolgármestert, a pályázatok benyújtásához 
szükséges nyilatkozatok megtételére, okiratok aláírására, amelyet a 
pályázók rendelkezésére bocsát. 

 
 

Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK ZRt, 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály,  
   Miskolc Holding Zrt 
Határidő:  2. pont  2008. március 14. 
   3.- 4. pont folyamatos 
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11. napirend tárgya:  Javaslat az iparosított technológiájú épületek 
energiatakarékos felújításának támogatási 
rendszeréhez kötődő, 2008. évi új rendelet 
alkotására, illetve a 2008. évi pályázathoz 
szükséges döntések meghozatalára 

 
Polgármester: Az előterjesztés ugyancsak egy rendelet-tervezetet és egy 
határozati javaslatot tartalmaz. 
Az előterjesztői módosítón kívül (a jegyzőkönyvhöz mellékelve) módosító 
indítványt – mely érinti mind a rendelet-tervezetet, mind pedig a határozati 
javaslatot – a FIDESZ-frakció nevében Dr. Szinay Attila és Fábián István 
képviselő úr nyújtott be. Erről kéri, szavazzanak. 
 
A Fidesz frakció módosító indítványa: 
 
Az eredeti határozati javaslat 5. pontja helyébe a következő szöveg kerül: 

Határozati javaslat: 
5. A Közgyűlés a 2009. évi költségvetésben 1.200 millió Ft előirányzatot 

biztosít az LFP-2008-LA-2 program önkormányzati támogatására. 
Az eredeti rendelet 5 § 2. pontja helyébe a következő szöveg kerül: 

Rendelet: 
2. Az önkormányzati támogatás nem haladhatja meg a támogatás 

szempontjából elismerhető bekerülési költségnek a 1/3-át, és 
lakásonként legfeljebb 500.000.-Ft lehet. Támogatás csak a 
munkálatokkal érintett lakásokra és közös tulajdonú helyiségekre 
igényelhető. 

A Közgyűlés 15 igen, 26 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) elutasította.  
 

Polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetről. 
A rendeletalkotáshoz legalább 23 igen szavazat szükséges. 
 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) megalkotta a 
11/2008. sz. rendeletét az 
iparosított technológiával 
épült lakóépületek energia-
megtakarítást eredményező 
felújítása, korszerűsítése 
támogatásának 2008 évi 
pályázati feltételeiről. 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 
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III-12/13.187/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Az iparosított technológiával épült lakóépületek energia 

megtakarítást eredményező felújítása, korszerűsítése tárgyában 
kiírt pályázat meghirdetéséről, a pályázati döntések hatáskörének 
átruházásáról, a támogatási keretösszeg biztosításáról 

 
A Közgyűlés a 2008 évi állami támogatású LFP-2008-LA-2 kódszámú 
programhoz kötődő, a szükséges rendeletalkotásról, a pályázat 
meghirdetéséről és a pályázati döntések hatáskörének átruházásról, a 
támogatási keretösszeg biztosításáról készített előterjesztést megtárgyalta és 
az alábbi határozatot hozta. 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata csatlakozik a Kormány 
Lakásprogramja keretében, az Önkormányzati és Területfejlesztési 
Minisztérium által közzétett LFP – 2008-LA-2 kódszámú programhoz.  
Kinyilvánítja, hogy a pályázatokhoz szükséges Önkormányzati önerő 
összegét költségvetésében erre a célra elkülöníti. 

 
2. Sikeres lakóközösségi pályázatok benyújtása érdekében kötelezi a MIK Zrt-

t, a pályázati rendszerben, a társasházak és lakásszövetkezetek 
önkormányzati támogatására vonatkozó nyilvános pályázatok 
meghirdetésére és közzétételére.  

 
3. Korábbi döntésének megfelelően megbízza a MIK ZRt-t az Önkormányzati 

pályázati rendszer teljes körű lebonyolításával. 
 
4. A Közgyűlés utólagos tájékoztatási kötelezettség elrendelése mellett, 2008. 

december 31-ig teljes jogkörrel felhatalmazza a Polgármestert, az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium LFP-2008-LA-2 
kódszámú állami támogatásos programmal kapcsolatos pályázati döntések 
meghozatalára, a 2009 évi költségvetésben erre a célra elkülönített források 
erejéig.  

 
5. A Közgyűlés a 2009 évi költségvetésében 750 millió Ft előirányzatot biztosít 

az LFP-2008-LA-2 program önkormányzati támogatására.    
Az igényelhető önkormányzati támogatás felső mértéke pályázatonként, a 
támogatható bekerülési költség 1/3-a, lakásonként legfeljebb 500.000,- Ft. 
 

6. Felhatalmazza a Polgármestert, vagy akadályoztatása esetén a 
helyettesítését ellátó Alpolgármestert, a pályázatok benyújtásához 
szükséges nyilatkozatok megtételére, okiratok aláírására, amelyet a 
pályázók rendelkezésére bocsát. 

 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK ZRt,  
    Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály,  
    Miskolc Holding Zrt 
Határidő:  2. pont  2008. március 14. 
    3.- 4. pont folyamatos 
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12. napirend tárgya:  Javaslat a távhővel ellátott lakóépületek lakásonkénti 
hőfogyasztásának szabályozására és mérésére 
alkalmas eszközök beszerelése támogatásának /ÖKO-
PROGRAM/ 2008. évi pályázati feltételeiről szóló 
rendelet alkotására, illetve a 2008. évi pályázathoz 
szükséges döntések meghozatalára 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy rendelet-tervezetet és egy határozati 
javaslatot tartalmaz.  
Módosító indítvány nem érkezett.  
Kéri, szavazzanak az előterjesztés szerinti rendelet-tervezetről. A 
rendeletalkotáshoz legalább 23 igen szavazat szükséges. 
 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és 
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) megalkotta a 
12/2008. sz. rendeletét a 
távhővel ellátott lakóépületek 
lakásonkénti hő 
fogyasztásának szabályozá-
sára és mérésére alkalmas 
eszközök beszerelése 
támogatásának 2008 évi 
pályázati feltételeiről. 
 

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

 
 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
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III-13/13.188/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Távhővel ellátott lakóépületek lakásonkénti hő fogyasztásának 

szabályozására és mérésére alkalmas eszközök beszerelése 
támogatásának 2008. évi pályázati feltételei 

 
A Közgyűlés a 2008 évi állami támogatású LFP-2008-LA-9 kódszámú 
programhoz kötődő, a szükséges rendeletalkotásról, a pályázat 
meghirdetéséről és a pályázati döntések hatáskörének átruházásról, a 
támogatási keretösszeg biztosításáról készített előterjesztést megtárgyalta és 
az alábbi határozatot hozta. 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata csatlakozik a Kormány 

Lakásprogramja keretében, az Önkormányzati és Területfejlesztési 
Minisztérium által közzétett LFP – 2008-LA-9 kódszámú programhoz.  
Kinyilvánítja, hogy a pályázatokhoz szükséges Önkormányzati önerő 
összegét költségvetésében erre a célra elkülöníti. 

  
2. Sikeres lakóközösségi pályázatok benyújtása érdekében kötelezi a MIK 

Zrt-t, a pályázati rendszerben, a társasházak és lakásszövetkezetek 
önkormányzati támogatására vonatkozó nyilvános pályázatok 
meghirdetésére és közzétételére.  

 
3. Korábbi döntésének megfelelően megbízza a MIK ZRt-t az Önkormányzati 

pályázati rendszer teljes körű lebonyolításával. 
 
4. A Közgyűlés utólagos tájékoztatási kötelezettség elrendelése mellett, 

2008. december 31-ig teljes jogkörrel felhatalmazza a Polgármestert, az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztérium LFP-2008-LA-9 
kódszámú állami támogatásos programmal kapcsolatos pályázati 
döntések meghozatalára, a 2009 évi költségvetésben erre a célra 
elkülönített források erejéig.  

 
5. A Közgyűlés a 2009 évi költségvetésében 25 millió Ft előirányzatot biztosít 

az LFP-2008-LA-9 program önkormányzati támogatására.    
 
6. Felhatalmazza a Polgármestert, vagy akadályoztatása esetén a 

helyettesítését ellátó Alpolgármestert, a pályázatok benyújtásához 
szükséges nyilatkozatok megtételére, okiratok aláírására, amelyet a 
pályázók rendelkezésére bocsát. 

 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: MIK ZRt,  
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály,  
   Miskolc Holding Zrt 
Határidő:  2. pont  2008. március 14. 
   3.- 4. pont folyamatos 
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13. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Egészségügyi Központ 
magasabb vezetői álláshelyére kiírt pályázat 
lezárására 

 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Módosító 
indítvány nem érkezett.  
Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és    
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

 
III-14/13.189/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: A Miskolci Egészségügyi Központ magasabb vezetői álláshelyére 

kiírt pályázat lezárása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Egészségügyi Központ magasabb vezetői álláshelyére kiírt pályázat lezárására” 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés 
  
1.   
megállapítja, hogy a  Miskolci Egészségügyi Központ magasabb vezetői 
álláshelyére pályázat nem érkezett, a főigazgatói beosztás 2008.04.01-ei kezdő 
időponttal pályázat útján nem tölthető be. 
 
2. 
felkéri a polgármestert új pályázat előkészítésére.  
 

Felelős:        Polgármester 
Közreműködik:     Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:    folyamatos 
 
 
14. napirend tárgya:  Közművelődési érdekeltségnövelő pályázat 

benyújtása 
 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Szavazásra 
teszi fel az előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 
 

 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és    
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
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III-15/13.190/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Közművelődési érdekeltségnövelő pályázat támogatása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Közművelődési 
érdekeltségnövelő pályázat támogatása” című előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozza: 
1.) A Közgyűlés a Közművelődési érdekeltségnövelő pályázat benyújtásához 

3 millió Ft-os önrészt biztosít a város 2008. évi költségvetéséből a 
kulturális funkción, az intézményi költségvetési támogatáson felül. 

2.) A Közgyűlés kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázat eredményessége 
esetén az elnyert és az Önkormányzat által biztosított önrész összegét a 
közművelődési intézmények rendelkezésére bocsátja és a számlájára 
felhasználás céljából átutalja.  

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
   Közművelődési tevékenységet végző intézmények 
   Közművelődési megállapodással rendelkező   
   egyesületek 
Határidő:   2008. március 25. 

 
15. napirend tárgya:  Könyvtári érdekeltségnövelő pályázat benyújtása 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Szavazásra 
teszi fel az előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és    
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 

III-16/13.191/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Könyvtári érdekeltségnövelő pályázat támogatása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Könyvtári 
érdekeltségnövelő pályázat támogatása” című előterjesztést és az alábbi 
határozatot hozza: 
1.) Az Önkormányzat 2008. évre jóváhagyott költségvetésében a Miskolci 

Városi Könyvtár részére az intézményi költségvetési támogatáson felül 1,5 
millió Ft-ot biztosít Könyvtári érdekeltségnövelő pályázathoz önrészként. 

2.) A Közgyűlés kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázat eredményessége 
esetén az elnyert összeget és az Önkormányzat által biztosított önrész 
összegét a Miskolci Városi Könyvtár rendelkezésére bocsátja és a 
számlájára felhasználás céljából átutalja.  

 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik: Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
   Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály  
   Miskolci Városi Könyvtár 
Határidő:  2008. március 25. 

 78 



16. napirend tárgya:  Javaslat a Bükk-hegységben található „klimatikus 
gyógyhely” kapcsán a minősítést igazoló törzskönyv 
megerősítésére az Országos Gyógyhelyi és 
Gyógyfürdőügyi Főigazgatóságnál 

 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Szavazásra 
teszi fel az előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 
 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és    
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 

 
III-17/13.192/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Bükk – hegységben található „klimatikus gyógyhely” minősítést 

igazoló törzskönyv megerősítése az Országos Gyógyhelyi és 
Gyógyfürdőügyi Főigazgatóságnál 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat a Bükk – 
hegységben található „klimatikus gyógyhely” minősítést igazoló törzskönyv 
megerősítésére az Országos Gyógyhelyi és Gyógyfürdőügyi Főigazgatóságnál” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert, hogy a 
jelenleg is klimatikus gyógyhelyi minősítéssel rendelkező Lillafüredi 
településrész vonatkozásában a minősítés felülvizsgálatát és törzskönyvi 
megújítását az Országos Gyógyhelyi és Gyógyfürdőügyi Főigazgatóságnál 
kezdeményezze. 
A szakvélemények finanszírozási forrását a 2008. évi költségvetésben indokolt 
biztosítani. 
 
Felelős:   Polgármester 
Közreműködik:  Kulturális és Vendégforgalmi Osztály 
    Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
    Egészségügyi, Családpolitikai és    
    Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
Határidő:   azonnal 
 
 
 
 
7. napirend tárgya:  Javaslat az Önkormányzat 2008. I. félévi 

munkatervének megállapítására 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz, melyhez 
több módosító indítvány is érkezett. Először a Fidesz frakció módosítóját teszi 
fel szavazásra. 
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A Fidesz frakció módosító indítványa:   
 
Az áprilisi közgyűlés napirendjei közé vegyék fel az alábbi napirendi pontot: 
Tájékoztató az Esélyegyenlőségi Tanács eddigi működésének tapasztalatairól, 
jövőbeni feladatairól és az elért eredményekről. 
Előterjesztő:   Szűcs Erika alpolgármester 
Előkészítésért felelős:  Egészségügyi, Családvédelmi és    
    Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
Véleményezi:   Ifjúsági, Szociálpolitikai és Sport-, 
    Jogi és Ügyrendi Bizottság 

 
A Közgyűlés 37 igen, 2 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 6 fő) elfogadta.  
 

Szűcs Erika alpolgármester asszony: Az előkészítésért felelős tévesen van 
megjelölve. Az esélyegyenlőségi csoport a Közoktatási és Civil kapcsolatok 
Főosztályán belül működik.  

 
Polgármester: A Jogi és Ügyrendi Bizottság módosítóját teszi fel szavazásra. 
 
A Jogi és Ügyrendi Bizottság módosító indítványa:   

A Bizottság indítványozza, hogy a júniusi közgyűlési ülés napirendi pontjai közé 
kerüljön felvételre az alábbi két napirendi pont: 

1. Beszámoló Főutca Pláza Projektről 

2. Beszámoló az egészségügyi ellátás átszervezésének tapasztalatairól 
 

A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) elfogadta. 

 
Polgármester: A Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság 
módosítóját teszi fel szavazásra. 
 
A Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai Bizottság módosító 
indítványa:   
Május:  
Tájékoztató az illegális szemétlerakó helyekről, azok megszüntetésének 
műszaki, adminisztratív és financiális lehetőségeiről. 
Előterjesztő:   Orosz Lajos alpolgármester 
Előkészítésért felelős:  Városüzemeltetési és Beruházási Osztály 
Közreműködik:  Városgazda Kht. 
  Közterület-felügyeleti és Településrendészeti 

Főosztály 
Véleményezi:  Gazdasági 
  Városfejlesztési, üzemeltetési és Turisztikai 
  Pénzügyi 
  Környezetvédelmi és Energiaügyi 
  Jogi és Ügyrendi Bizottság 
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A Közgyűlés 41 igen, 0 nem, 0 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) elfogadta. 

 
Polgármester: A Pénzügyi Bizottság módosítóját teszi fel szavazásra. A vita 
során elhangzott, hogy a következő félévre csúsztassák át ezt a beszámolót.  
 
A Pénzügyi Bizottság módosító indítványa:   
 
A Bizottság javasolja, hogy a határozati javaslat tervezet melléklete az alábbiak 
szerint módosuljon: 
 
JÚNIUS 
 
… 
 
6. Beszámoló a központosított beszerzés elmúlt egy éves tapasztalatairól 
 
 Előterjesztő:   Káli Sándor polgármester 
 Előkészítésért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 
 Véleményezi:   Valamennyi Bizottság 
 

A Közgyűlés 15 igen, 25 nem, 1 
tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) elutasította.  

 
Polgármester: Az Egészségügyi Bizottság módosítóját előterjesztőiként 
befogadja.  
 
Az  Egészségügyi Bizottság módosító indítványa:   
 
Az Egészségügyi Bizottság javasolja a munkatervbe az áprilisi napirendi 
pontok közé felvenni az alábbi témát:  
 
Az Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat Alapító Okiratának 
módosítása  
 
Előterjesztő:   Szűcs Erika alpolgármester 
Előkészítésért felelős:  Egészségügyi, Családvédelmi és    
    Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
                                     Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat 
Közreműködik:   MIK Zrt. 
Véleményezi:   Egészségügyi,  
                         Gazdasági,  
                        Pénzügyi, 
                         Jogi és Ügyrendi Bizottság 
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Az Egészségügyi Bizottság javasolja a munkatervbe a júniusi napirendi pontok 
közé felvenni az alábbi témát:  
 
Javaslat a házi gyermekorvosi és a védőnői szolgálat összehangolt 
átszervezésére 
 
Előterjesztő:   Szűcs Erika alpolgármester 
Előkészítésért felelős:  Egészségügyi, Családvédelmi és    
    Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
                                    Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat            
Közreműködnek:   Gyermekgyógyászok Alapellátásban Praktizáló  
    Orvosok Szövetsége 
                               Egyesített Bölcsőde és Egészségügyi Szolgálat                 
Véleményezi:  Egészségügyi,  
                         Gazdasági,  
                         Pénzügyi, 
                         Jogi és Ügyrendi Bizottság 
 
Polgármester: Szavazásra teszi fel az előterjesztés szerinti határozati 
javaslatot. 

A Közgyűlés 41  igen, 0 nem és     
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 

 
III-18/13.193/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: 2008. I. félévi munkaterv megállapítása 
 
Miskolc megyei jogú Város Közgyűlése a 2008. I. .félévi munkatervét a 
melléklet szerint állapítja meg. 
 
Határidő és felelős: munkaterv szerint 
 

(A munkaterv a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 
 

 
18. napirend tárgya:  Javaslat a Polgármester illetményének 

megállapítására 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Szavazásra 
teszi fel az előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 
 

 
A Közgyűlés 24 igen, 14 nem 
és   2  tartózkodó szavazattal 
(nem szavazott: 5 fő) meghozta 
a 
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III-19/13.194/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Polgármester illetményének a megállapítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a polgármesteri tisztség ellátásának 
egyes kérdéseiről és az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. 
évi LXIV. törvény, valamint a köztisztviselők jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. 
törvény alapján, a Magyar   Köztársaság 2008. évi költségvetéséről szóló 2007. 
évi CLXIX.  törvény  56. §-ában foglaltak figyelembe vételével 
 
Káli Sándor polgármester illetményét 579.750.-Ft-ban 
 
állapítja meg, 2008. január hó 1. napjától. 
 
Felelős: a határozat kiadásáért a Jegyző 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály, 
 Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő: azonnal 
 
 
19. napirend tárgya:  Javaslat az Alpolgármesterek illetményének 

megállapítására 
 
Polgármester: Az előterjesztés egy határozati javaslatot tartalmaz. Szavazásra 
teszi fel az előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 13 nem 
és    2 tartózkodó szavazattal 
(nem szavazott: 4 fő) meghozta 
a 

 
III-20/13.195/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Alpolgármesterek illetményének megállapítása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése a polgármesteri tisztség ellátásának 
egyes kérdéseiről és az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. 
évi LXIV. törvény 3. §. /5/ bekezdése alapján 
 
1./ Fedor Vilmos alpolgármester illetményét 555.000.-Ft-ban 
2./ Szűcs Erika alpolgármester illetményét 555.000.-Ft-ban 
3./ Orosz Lajos alpolgármester illetményét 555.000.-Ft-ban 
 
állapítja meg, 2008. január hó 1. napjától. 
 
Felelős: a határozat kiadásáért a Jegyző 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály, 
 Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő: azonnal 
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20. napirend tárgya:  Javaslat a „B-A-Z Megye a Világkiállításon” 
alapítvány megszüntetésének kezdeményezésére 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 
 

A Közgyűlés 40 igen, 1 nem és   
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 1 fő) meghozta a 

 
III-21/13.196/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: „Borsod-Abaúj-Zemplén Megye a Világkiállításon” Alapítvány 

megszüntetésének kezdeményezése 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a „Borsod-
Abaúj-Zemplén Megye a Világkiállításon” Alapítvány megszüntetésének 
kezdeményezésére” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés egyetért a „Borsod-Abaúj-Zemplén Megye a Világkiállításon” 
Alapítvány megszüntetésével, ezért utasítja a Polgármestert - illetve az általa 
meghatalmazott személyt -, hogy az alapítók közgyűlésén e napirendi pont 
tárgyalása során az Alapítvány megszüntetése mellett foglaljon állást, valamint 
felhatalmazza a megszüntetési eljárás során felmerülő - e határozatnak 
megfelelő tartalmú - járulékos döntések meghozatalára és intézkedések 
megtételére. 
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:  folyamatos  
 
 
21. napirend tárgya:  Javaslat a Miskolci Családsegítő Szolgálat, 

Regionális Módszertani Központ és Gyermekjóléti 
Szolgálat Megyei Módszertani Központ alapító 
okiratának módosítására 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
 
A Közgyűlés 40 igen, 1 nem és   
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 
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III-22/13.197/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Miskolci Családsegítő Szolgálat Regionális Módszertani Központ 

és Gyermekjóléti Szolgálat Megyei Módszertani Központ alapító 
okiratának módosítása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Családsegítő Szolgálat Regionális Módszertani Központ és Gyermekjóléti 
Szolgálat Megyei Módszertani Központ alapító okiratának módosítására” című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. A Közgyűlés a 77605 helyrajzi számú 1759 m2 nagyságú ingatlan 

használati jogát a rajta lévő épülettel együtt a Miskolci Családsegítő 
Szolgálat Regionális Módszertani Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 
Megyei Módszertani Központ részére biztosítja közösségi programok 
biztosítása céljából. 

 
2. A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolci Családsegítő Szolgálat 

Regionális Módszertani Központ és Gyermekjóléti Szolgálat Megyei 
Módszertani Központ alapító okiratában az Intézmény telephelyei 5. pont 
az alábbiak szerint módosuljon: 

 
„5./AZ INTÉZMÉNY TELEPHELYEI: 
 
Miskolc, Fazola H. u. 4.  
Miskolc, Kassai utca 19.  
Miskolc, Aba u. 49.  
Miskolc, Jedlik Á. u. 3/a. 
Miskolc, Arany J.u.37.  
Miskolc Lyukóvölgy Közösségi Ház  
Miskolc Lyukóvölgy 77.605 helyrajzi szám 
Kistérségi gyermekjóléti intézményfenntartó társulás telephelyeire a 
gyermekjóléti szolgáltatási körzet számára az adott település önkormányzat 
polgármestere által kijelölt hely, családsegítő központ kapcsolattartási ügyelete 
3526 Miskolc, Kassai u.19, a kórházi szociális munkával összefüggő feladatok 
ellátása az intézményfenntartó társulás székhelyén történik.”  
 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Egészségügyi, Családvédelmi és Foglalkoztatáspolitikai  
   Főosztály (alapító okirat módosítás) 
   MIK Zrt (ingatlan átadása) 
   Miskolci Családsegítő Szolgálat, Regionális Módszertani  
   Központ és Gyermekjóléti Szolgálat, Megyei Módszertani  
   Központ (ingatlan átvétel) 
Határidő:  azonnal 
 

(Az alapító okirat a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 
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22. napirend tárgya:  Beszámoló a Szinva patak szennyező forrásainak 
felszámolására vonatkozó intézkedési terv 
végrehajtásáról 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem és   
15 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő) meghozta a 

 
III-23/13.198/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Szinva patak szennyező forrásainak fokozatos felszámolására 

vonatkozó Intézkedési Terv végrehajtásáról szóló beszámoló 
elfogadása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Beszámoló a Szinva 
patak szennyező forrásainak fokozatos felszámolására vonatkozó Intézkedési 
Terv végrehajtásáról” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
A Közgyűlés „A Szinva patak szennyező forrásainak fokozatos felszámolása 
című Intézkedési Terv 2007. évi végrehajtásáról” című beszámolót a határozat 
mellékletét képező formában elfogadja.  
 
A program folytatása céljából 2008. évre az elfogadott Intézkedési Terv alapján 
30,700 eFt-ot irányoz elő, amely összeget a 2008. évi költségvetési javaslatban 
szerepeltetni kell.  
 
Felelős:  Fedor Vilmos Alpolgármester 
Közreműködik: Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
  Építési, Környezetvédelmi és Településfejlesztési Főosztály 
Határidő:  folyamatos 
 
 
23. napirend tárgya:  Javaslat a Csodamalom Bábszínház magasabb 

vezetői álláshelyére történő pályázat kiírására 
 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 
 

 
 
A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és   
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) meghozta a 
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III-24/13.205/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Csodamalom Bábszínház magasabb vezetői álláshelyére történő 

pályázat kiírása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 
Csodamalom Bábszínház magasabb vezetői álláshelyére történő pályázat 
kiírására ” című előterjesztést és az alábbiak szerint döntött: 
 
A Közgyűlés pályázatot hirdet a melléklet szerinti tartalommal Miskolci 
Csodamalom Bábszínház (3525 Miskolc, Kossuth u.11.) magasabb vezetői 
(intézményvezetői) álláshelyének betöltésére. 
 

Felelős:        Káli Sándor polgármester 
Közreműködik:     Közigazgatási és Jogi Főosztály 
Határidő:        azonnal 
 

 
24. napirend tárgya:  Tájékoztató a 2008. évi parkfenntartásról  
 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Kéri, szavazzanak a 
tájékoztatóban foglaltak tudomásul vételéről. 
 

 
A Közgyűlés 26 igen, 0 nem és 
14 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő) a 
tájékoztatóban foglaltakat 
tudomásul vette.  

 
 
1. sürgősségi napirend tárgya:   Javaslat a Borsod - Abaúj - Zemplén Megyei 

Kórház Egyetemi Oktató Kórház és a 
Miskolci Egészségügyi Központ Egyetemi 
Oktató Kórház között feladatátadási 
szerződések előzetes jóváhagyása 
tárgyában  

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
 
A Közgyűlés 27 igen, 14 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő ) meghozta a 
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III-25/13.205/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Borsod - Abaúj - Zemplén Megyei Kórház Egyetemi Oktató 

Kórház és a Miskolci Egészségügyi Központ Egyetemi Oktató 
Kórház között feladatátadási szerződések előzetes jóváhagyása 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Borsod - 
Abaúj - Zemplén Megyei Kórház Egyetemi Oktató Kórház és a Miskolci 
Egészségügyi Központ Egyetemi Oktató Kórház között feladatátadási 
szerződések előzetes jóváhagyása tárgyában” című előterjesztést és a 
következő határozatot hozza: 
1.)  
a.) A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolci Egészségügyi Központ Diósgyőri 

telephelyén működő 52 aktív traumatológiai ágyat, valamint 30 járóbeteg-
óra (traumatológia, és kézsebészet) és 35 óra traumatológiai ambulanciai 
feladatot feladat-átadási szerződés keretén belül a Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megyei Önkormányzat, illetve a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kórház 
ellátási kötelezettségébe kerüljön át, Miskolc Megyei Jogú Város 
Önkormányzata fenntartásában lévő Miskolci Egészségügyi Központtól. A 
feladat ellátása a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kórház telephelyen 
történik.  
A Közgyűlés ajánlást tesz arra vonatkozóan, hogy a Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Kórház a Miskolci Egészségügyi Központtól átvett 
Traumatológiai kórházi osztályt a jelenlegi osztályszerkezetben 
működtesse tovább legalább egy évig. 

 
b.) A Közgyűlés hozzájárul ahhoz, hogy Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és a Di-Tra Humánegészségügyi Szolgáltató és 
Kereskedelmi Kft. között traumatológiai járó beteg szakellátásra létrejött – 
1999-2013-ig fennálló – feladat ellátási szerződés a felek között továbbra 
is fennmaradjon. A feladat-ellátási szerződés megkötésének a feltétele, 
hogy a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kórház kötelezettséget vállal arra, 
miszerint a Di-Tra Humánegészségügyi Szolgáltató és Kereskedelmi Kft. 
számára a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatával megkötött 
szerződésben meghatározott feltételeket tiszteletben tartja és számára a 
működés feltételeit továbbra is garantálja. 

 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatos  
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ mb. Főigazgatója 
   Miskolc Város Főorvosa 
   Egészségügyi, Családvédelmi és    
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
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2.) A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a pszichiátriai aktív fekvő- és járóbeteg-
ellátás keretében Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat 
fenntartásában működő Miskolci Egészségügyi Központ ellátási 
kötelezettségébe kerüljön át 71 aktív pszichiátriai ágy a Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Kórházból.  
Egyetért továbbá azzal, hogy 102 szakrendelői óraszám és a hozzá 
tartozó gondozói óraszám (szakorvosi és nem szakorvosi), 48 + 60 
óraszám is átadásra kerüljön a Miskolci Egészségügyi Központ részére. A 
pszichiátriai ellátás és járóbeteg-szakellátás átadás- átvétele feladat-
átadási szerződés keretében kerüljön átadásra. A feladat ellátása a 
Miskolci Egészségügyi Központ telephelyen történik. 

 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatos 
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ mb. Főigazgatója 

   Miskolc Város Főorvosa 
   Egészségügyi, Családvédelmi és    
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
 
3.) A Közgyűlés jóváhagyja, hogy Miskolc Megyei Jogú Város ellátási 

kötelezettségébe tartozó gyermek háziorvosi ügyeleti működtetése, 
elhelyezése áthelyezésre kerüljön a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 
Kórházban működő Gyermek-egészségügyi Központba.  
A házi gyermekorvosok továbbra is Miskolc Megyei Jogú Várossal kötött 
szerződés keretében végzik ügyeleti ellátási tevékenységüket.  

 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatosan 
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ mb. Főigazgatója 

   Miskolc Város Főorvosa 
   Egészségügyi, Családvédelmi és    
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
 
4.) A Közgyűlés jóváhagyja - a Népegészségügyi Program keretén belül 

végzett szűrések – az emlőszűrő-vizsgálatok céljaira a Megyei Kórházból 
közreműködői szerződéssel, 20 óra kapacitás átadásra kerüljön a Miskolci 
Egészségügyi Központ számára. 

 
A teljes test densitometria során végezhető csontsűrűség-vizsgálat céljára 
a Miskolci Egészségügyi Központ részére fenti időponttól kezdődően 
szintén átadásra kerüljön heti 30 óra. A feladat ellátása a Miskolci 
Egészségügyi Központ telephelyen történik. 

  
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatos 
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ mb.Főigazgatója 
   Miskolc Város Főorvosa 
   Egészségügyi, Családvédelmi és    
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
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5.) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy feladat-átadási 
szerződéseket  a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Önkormányzattal - a Jogi 
és Ügyrendi Bizottság, Gazdasági Bizottság,  valamint az Egészségügyi 
Bizottság jóváhagyását követően – aláírja.  

 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatos 
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ mb. Főigazgatója 
   Miskolc Város Főorvosa 
   Jogi és Ügyrendi Bizottság 
   Egészségügyi Bizottság 
   Gazdasági Bizottság 
   Egészségügyi, Családvédelmi és    
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 

 
6.) A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy a feladat-átadás-átvétel 

vonatkozásában a működési engedély, illetve az ellátási terület 
módosításának vonatkozásában az Állami Népegészségügyi és 
Tisztiorvosi Szolgálat Észak-magyarországi Regionális Intézete, valamint 
a finanszírozási szerződések tekintetében a Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megyei Egészségbiztosítási Pénztár felé a szükséges intézkedéseket 
tegye meg. 

 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatos 
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ mb. Főigazgatója 
   Miskolc Város Főorvosa 
   Egészségügyi, Családvédelmi és    
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 

 
7.) A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolci Egészségügyi Központ alapító 

okiratában az Intézmény Telephelyei 3. pont az alábbi telephellyel 
egészüljön ki:    
„AZ INTÉZMÉNY TELEPHELYEI: 
     9. Gyermek-Egészségügyi Központ 
     3526 Miskolc, Szentpéteri kapu 72-76.  
     ( Házi-gyermekorvosi ügyelet tekintetében 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  folyamatos 
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ mb. Főigazgatója 
   Egészségügyi, Családvédelmi és    
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 

 
8.) A Közgyűlés a 2007. december 13-i ülésén hozott  IX-211/16.927/2007. 

számú határozatát hatályon kívül helyezi. 
Felelős:  Polgármester 
Határidő:  azonnal 
Közreműködik: Miskolci Egészségügyi Központ mb. Főigazgatója 
   Egészségügyi, Családvédelmi és    
   Foglalkoztatáspolitikai Főosztály 
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2. sürgősségi napirend tárgya:  Javaslat a „”Tiszta Miskolcért” – illegális 
hulladéklerakók megszüntetése” című 
pályázat benyújtására”  

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

 
A Közgyűlés 41 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 4 fő ) meghozta a 
 

III-26/13.206/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: „Tiszta Miskolcért” – illegális hulladéklerakók felszámolása” című 

pályázat benyújtása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a Környezetvédelmi és 
Vízügyi Minisztérium felhívására, illegális hulladéklerakók felszámolása 
jogcímen benyújtandó pályázatra vonatkozó sürgősségi indítványt, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése ülésén úgy határozott, hogy: 
 
1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata pályázatot nyújt be „Tiszta 
Miskolcért” – illegális hulladéklerakók felszámolása” címmel támogatás 
elnyerése céljából. 
 
2. A saját forrás összegét 3.000.000,- Ft-ot, a 2008. évi költségvetés 
„Pályázati önrész” elnevezésű sorról biztosítja.  
 
A tervezett program forrás igénye Ft-ban: 
 

 
Feladat megnevezése 

Elnyerhető 
támogatás 

63 % 

Biztosítandó 
saját erő 

37 % 

 
Összesen

„Tiszta Miskolcért” – illegális 
hulladéklerakók felszámolása 

 
5.000.000 

 
3.000.000 

 
8.000.000 

 
 
Felelős:             Polgármester  
Közreműködik:  Városüzemeltetési és Beruházási Osztály 
                            Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Főosztály 
Határidő:           2008. március 17. 
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3. sürgősségi napirend tárgya:  Kárpátok Eurorégió Interregionális 
Szövetségből és a Kárpátok Eurorégióért 
Regionális Fejlesztési Közhasznú 
Egyesületből történő kilépés 

 
Polgármester: Módosító indítvány nem érkezett. Szavazásra teszi fel az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatot. 

A Közgyűlés 40 igen, 0 nem és      
0 tartózkodó szavazattal (nem 
szavazott: 5 fő ) meghozta a 

 
III-27/13.218/2008. sz. H A T Á R O Z A T-ot: 
 
Tárgy: Kárpátok Eurorégió Interregionális Szövetségből és a Kárpátok 

Eurorégióért Regionális Fejlesztési Közhasznú Egyesületből 
történő kilépés 

 
Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Kárpátok 
Eurorégió Interregionális Szövetségből és a Kárpátok Eurorégióért Regionális 
Fejlesztési Közhasznú Egyesületből történő kilépésre” című előterjesztést, és 
az alábbi határozatot hozza: 
 
1.) A Közgyűlés egyetért Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának a 

Kárpátok Eurorégió Interregionális Szövetségben betöltött tagsági 
viszonyának megszüntetésével, és felhatalmazza a Polgármestert, hogy a 
tagsági viszony megszüntetéséről szóló döntéséről értesítse a Régió 
Tanács elnökét. 

 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
   Polgármesteri Kabinet 
Határidő:  azonnal 

 
2.) A Közgyűlés egyetért Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának a 

Kárpátok Eurorégióért Regionális Fejlesztési Közhasznú Egyesületből 
történő kilépésével, és felhatalmazza a Polgármestert, hogy a kilépésről 
szóló döntését benyújtsa az Egyesület Elnöksége felé. 

 
Felelős:  Polgármester 
Közreműködik: Közigazgatási és Jogi Főosztály 
   Polgármesteri Kabinet 
Határidő:  azonnal 

 
Polgármester: Ezzel a napirendek szavazásának a végére értek. A következő 
Közgyűlés időpontja: 2008. április 17. Az ülést 20.53-kor berekeszti.  

 
k.m.f. 

        
 Dr. Mészáros Miklós                                                Káli  Sándor 
     j e g y z ő                                                        p o l g á r m e s t e r 
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	MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS
	              KÖZGYŰLÉSE         
	JEGYZŐKÖNYV
	80 éves korában elhunyt Iglói Gyula. Az ország másik felében, Tornanémediben született és 1949-től Miskolcon élt. Itt lett városépítési, városgazdálkodási szakmérnök, 1959-től 1972-ig a városháza osztályvezető főmérnöke volt. Vágya, hogy megismerje településünk múltját, a levéltári anyagot szakszerűen használó, könnyen publikáló történésszé tette. 1973-tól 1984-ig a Borsod megyei Állami Építőipari Vállalatnál dolgozott városrendezési-tervezőként. 1987-től súlyos betegségét követően is talpra állt, újra megtanult írni. Háromszáznál több írása jelent meg a miskolci napilapokban és két önálló könyve is maradandó része a várostörténet-írásnak. Kezdettől fogva részt vett a Miskolci Városszépítő Egyesület munkájában, az ő javaslata alapján emlékezünk 1992-től az un. Koleratemetőben nyugvó első világháborús katonákra. Tagja, majd 1993-1998. között elnöke volt a Mozgássérültek és Barátaik Miskolc Város Egyesületének. Munkáját Miskolc Város Közgyűlés a „Szemere Bertalan közéleti díj”-jal ismerte el.


	Polgármester: Megadja a szót a Diósgyőri Kórház képviseltében megjelent Dr. Bábás Géza főorvos úrnak. 
	A Közgyűlés 26 igen, 14 nem és 1 tartózkodó szavazattal (nem szavazott: 4 fő) megalkotta a 3/2008. sz. rendeletét Miskolc Megyei Jogú Város testnevelési és sport feladatairól.
	Káli Sándor polgármester illetményét 579.750.-Ft-ban

	3. sürgősségi napirend tárgya:  Kárpátok Eurorégió Interregionális Szövetségből és a Kárpátok Eurorégióért Regionális Fejlesztési Közhasznú Egyesületből történő kilépés

